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Un total d’onze candidatures, 
quatre més que al 2011, opta-
ran a les eleccions municipals 
del proper 24 de maig, tot un 
rècord en la història de la demo-
cràcia. A les forces que ja tenen 
actualment representació –PSC, 
CiU, ICV-EUiA, PPC, C’s i 
ERC – s’hi afegeixen Plataforma 
per Catalunya (PxC)  –que en 
les passades no va obtenir cap 
regidor – i quatre sigles més que 
fi ns ara mai no havien optat als 
comicis locals, Círculo Montca-
da, la CUP, Ciudadans de Cen-
tre Democràtic (CCD) i Escons 
en Blanc (EB).
La confl uència de tantes sigles 
ha frenat la convocatòria de de-
bats i, a diferència de fa quatre 
anys, en què se’n van organitzar 
cinc per part d’entitats i mitjans 
locals, de moment no n’hi ha cap 
de previst.

Caps de llista. Pel que fa als alcal-
dables, en aquesta ocasió es pre-
senten cinc dones –M. Carmen 
Porro (PSC), Laura Campos 
(ICV-EUiA), Eva García (PPC), 
Carmen Romero (C’s) i Ana 
Ballesta (Círculo Montcada) – i 
sis homes –Joan Carles Paredes 
(CiU), Jordi Sánchez (ERC), 
Joan Garriga (PxC), Gonzalo 
García (CUP), Jordi Rodríguez 
(CCD) i Xavi Calvo (EB) . Tot i 
així, la CUP contribueix a equi-
librar la balança ja que, si bé el 

primer inscrit a la llista és un 
home, la formació assembleària 
estableix que els càrrecs només 
es mantenen dos anys, de ma-
nera que presenta alhora com a 
alcaldable la segona de la candi-
datura, Lídia Molano. 
De tots els caps de llista només 
repeteixen dos respecte les pas-
sades eleccions, les representants 
del PPC i C’s, la resta s’estrenen 
com a líders de les seves respec-
tives formacions encara que n’hi 
ha que tenen o han tingut expe-
riència com a regidors. Aquest 
és el cas dels candidats del PSC, 
CiU, ICV-EUiA i ERC. El re-
presentant d’EB també va ser 
triat edil les passades eleccions al 
municipi de Foixà (Girona) però, 
d’acord amb la fi losofi a del par-
tit, no ha exercit com a tal, sinó 
que ha deixat la cadira buida.

Tendència. Encara que no ha tras-
cendit el resultat de cap enquesta 
sobre la tendència de vot, tot fa 
indicar que cap força política ob-
tindrà la majoria absoluta i que el 
partit més votat haurà de pactar 
amb altres forces –possiblement 
més d’una– per poder governar. 
Els pactes postelectorals seran, 
doncs, decisius. De moment, les 
formacions que han expressat la 
seva oposició a fer-ho han estat 
la CUP i Círculo Montcada. Els 
partits actualment en el govern 
van signar el seu primer acord 
l’any 1999. El PSC, que ha dei-
xat clar que no pactarà ni amb 
intolerants ni xenòfobs, s’ha 
mostrat predisposat a mantenir 
l’acord de govern amb CiU tot i 
que els convergents, de moment, 
no es volen pronunciar sobre 
possibles aliances. 

Actualitat
laveu.cat

ARRENCA LA CAMPANYA
Del 8 al 22 de maig els partits tenen previst sortir al 
carrer a demanar el vot. A diferència de les passades 
municipals, no hi ha previsió de fer cap debat fruit 
de l’elevat nombre de candidatures

Les eleccions locals del 24 de maig seran 
les més disputades de tota la democràcia
Per primera vegada concorren als comicis un total d’11 candidatures, quatre de les quals ho fan per primera vegada

Pilar Abián | Redacció

Tots els candidats es 
presenten per primer 
cop, a excepció de les 
alcaldables del PPC i C’s
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ELECCIONS MUNICIPALS 2011

El portal municipal de notícies 
laveu.cat, de Montcada Comu-
nicació, estrenarà durant la pri-
mera setmana de campanya una 
nova imatge. Els canvis, però, 
no seran només estètics, també 
inclouran la incorporació de 
nous continguts, com ara l’agen-
da i la previsió meteorològica. 
Una de les novetats destacades 
serà que els internautes po-
dran comentar les notícies que 
es publiquen. Per poder-ho fer, 
cal que s’inscriguin prèviament 
omplint un formulari. Seguint 
l’exemple d’altres mitjans locals 
públics, els comentaris hauran 
d’anar signats per les persones 
que els facin i no s’acceptaran 
ni anònims ni pseudònims. “Vo-

lem obrir el mitjà a la parti-
cipació, però sense deixar de 
ser fi dels al nostre llibre d’estil 
que vetlla pel respecte a les 
institucions i a les persones, 
com ja es fa amb la secció de 
cartes de La Veu”, ha explicat la 
gerent de Montcada Comunica-
ció, Pilar Abián.

El portal laveu.cat va nèixer al 
2008 i, d’aleshores ençà, ha es-
devingut el referent informatiu 
de la ciutat rebent una mitja-

na d’11.000 visites mensuals 
d’usuaris únics. “Estem molt 
satisfet del seguiment que té 
el mitjà i amb els canvis que 
ara introduïm volem que la 
pàgina encara resulti més 
atractiva”, ha indicat la gerent. 

Preguntes als alcaldables. En 
l’apartat especial que laveu.cat 
ha creat per fer el seguiment de 
cada candidatura hi haurà un 
espai destinat a publicar les pre-
guntes que els internautes vul-
guin formular als candidats a 
través del correu som@laveu.cat, 
indicant el seu nom i cognoms, 
el barri on resideixen i el candi-
dat al qual l’adrecen. El compro-
mís dels alcaldables és respondre 
amb la màxima celeritat.

Laura Grau | Redacció

Coincidint amb la campanya electoral 
‘laveu.cat’ estrena imatge i secció
El portal de notícies incorpora un apartat especial per al seguiment dels candidats

El portal publicarà 
les preguntes que 
els ciutadans vulguin 
formular als candidats
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‘M’agradaria que es valorés la feina que hem fet 
al govern durant aquest mandat i els últims anys’

El seu nomenament com a 
candidata ha estat realment 
exprés, arran la inhabilitació 
de qui havia d’assumir el càr-
rec, María Elena Pérez.
És cert que la situació ha anat 
una mica precipitada, perquè la 
sentència del judici no va arribar 
fi ns a fi nals de març i les coses 
han anat com han anat. Per sort, 
compto amb un gran equip de 
companys que m’està ajudant en 
tot i em fa la feina més fàcil. 
El partit li ha agraït la valentia 
de liderar el PSC en moments 
difícils.
Per a mi la responsabilitat és doble. 
D’una banda, la de donar conti-
nuïtat al projecte del PSC endegat 
al 1999. I de l’altra, fer un punt i 
a part al partit, 
instaurant un 
nou lideratge i 
una altra ma-
nera de fer les 
coses. 
Aquesta serà 
la cursa electo-
ral més dura de tota la demo-
cràcia. El PSC aspira a pujar o 
a mantenir-se?
No acostumo a fer travesses. El 

meu partit ho te difícil, però la 
resta, també.
Haver governat és un avantat-
ge o un inconvenient?
Depèn. Òbvia-
ment estem ex-
posats a rebre 
crítiques i quei-
xes, però també 
el reconeixe-
ment de la gent 
que està satisfe-
ta amb el treball que s’ha fet. 
Quins són els projectes de man-
dat del PSC?
No tenim grans projectes, sinó 
un ampli programa per explicar 
als votants què és el que els oferim 
i està dividit en els eixos següents: 
la feina, les reivindicacions, la de-
mocràcia i el compromís social. 

Què faran per 
l’ocupació?
Per exemple, un 
web on coinci-
deixi la realitat 
del municipi 
quant a l’oferta 
i la demanda. 

També volem que als polígons 
es promocionin a fi res nacionals 
i internacionals, fer un viver 
d’empreses i implementar la fi-

nestreta única. D’altres propos-
tes són ajudar els autònoms, po-
tenciar les contractacions i oferir 
microcrèdits. 

I per quines 
reivindicacions 
lluitaran?
La primera, la 
del soterrament 
de l’R2, per a 
la qual crearem 
una Ofi cina, tal 

com ens hem compromès amb 
la Plataforma. També seguirem 
reclamant el nou edifi ci de l’INS 
Montserrat Miró, l’Hospital Er-
nest Lluch i la reobertura de les 
urgències nocturnes. A més, tre-
ballarem per a l’enduriment de la 
normativa d’emissions que afec-
ten el municipi i la conversió dels 
espais rurals en zones d’interès 
mediambiental i apostarem per 
orientar la ciutat cara el Besòs.
En cas d’haver de pactar per 
formar govern, el PSC té clar 
amb quines forces ho faria?
El que tenim clar és que mai no 
pactarem ni amb intolerants ni 
amb xenòfobs. El que hagi de 
passar ho decidirem una vegada 
els ciutadans hagin expressat la 
seva voluntat a les urnes. 

Què farà el PSC per potenciar 
la transparència i en contra de 
la corrupció?
Després del que ha passat aquests 
dos últims anys, no tolerarem cap 
actuació que posi en dubte que 
l’interès del PSC és el servei pú-
blic i no el personal. En matèria 
de transparència, el que hem de 
fer els partits, més que propostes 
concretes, és donar compliment 
a la llei que ve marcada per l’Es-
tat i a la qual hi estem obligats.

Cal una auditoria econòmica? 
La ciutadania pot estar tranquil-
la, l’Ajuntament està sanejat, no 
és necessari fer cap auditoria. El 
pressupost aprovat es pot com-
plir sense problemes. 
Per què recomana votar el PSC?
M’agradaria que es valorés la 
feina feta pel PSC durant l’últim 
mandat i des de fa anys. Som gent 
treballadora, humil i seriosa, i el 
partit que pot fer més i millor 
per Montcada i Reixac. 

Pilar Abián | Redacció

M. Carmen Porro ha estat triada pel seu partit per liderar el canvi que vol fer el PSC local

M. CARMEN PORRO (PSC)

‘No tolerarem cap 
actuació que posi en 
dubte que l’interès del 
PSC és el servei públic’

‘La ciutadania pot estar 
tranquil·la; no cal fer 
auditories perquè les 
arques estan sanejades’

M. Carme Porro, de 50 anys, veïna de Terra Nostra, casada i amb una fi lla, és l’actual alcaldessa 
i candidata del PSC als comicis locals. Compta amb una àmplia experiència al consistori, on és 
regidora des del 1999 i, malgrat la precipitació amb què s’ha hagut de fer la seva proclamació 
com a alcaldable, assumeix el repte amb decisió i amb l’aspiració de seguir governant.

Reunirem l’oferta i demanda laboral en un nou web. Promocio-
narem els polígons a les fi res nacionals i internacionals. Crearem 
un viver d’empreses i una fi nestreta única per als empresaris. 
Oferirem ajudes als autònoms i a la contractació, a més d’una 
línia de microcrèdits. 

Creació de l’Ofi cina del Soterrament. Lluita per les urgències 
24h, l’Hospital Ernest Lluch i l’INS Montserrat Miró. Reivindicar 
l’enduriment de la normativa d’emissions que afecta Lafarge.

Publicació de les retribucions dels càrrecs electes, directius i 
personal de confi ança en un nou web de transparència. També 
serà públic el grau de compliment dels compromisos del go-
vern.
  
Conversió dels espais rurals en Zones d’Interès Mediambiental. 
Aplicació de la tolerància zero contra els abocaments il·legals. 
Redoblarem l’aposta per orientar la ciutat cara al Besòs amb el 
nou parc fl uvial. 

Multarem amb sancions de fi ns a 250.000 euros els bancs amb 
pisos desocupats. Farem habitatge públic als solars d’Intorsa i 
Valentine. També crearem noves beques per a secundària i un 
banc públic per a la reutilització dels llibres de text

EIXOS DEL PROGRAMA
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‘Els propers quatre anys són com una cruïlla,
o agafem la bona direcció o ens quedem enrere’

Què el motiva a presentar-se 
com a cap de llista de CiU?
M’estimo Montcada. Hi he nas-
cut, crescut i treballat i em sento 
orgullós de la ciutat on visc. És 
un municipi que conec en pro-
funditat i que té moltes potencia-
litats que hem de saber aprofi tar. 
Els propers quatre anys són com 
una cruïlla: o 
agafem la bona 
direcció o ens 
quedem enrere. 
Haver governat 
suposa implica 
rebre crítiques.
Sí, però també 
suposa tenir ple coneixement de 
la realitat municipal, de la capaci-
tat d’actuar i de com abordar els 
nous reptes. 
Permetran les arques munici-
pals assumir nous projectes?
Tenim una situació econòmica-
ment saludable, que ens permet 
fer plantejaments de futur amb 
total solvència.
Quins són els principals pro-
jectes de futur?
En els darrers anys, hem fet equi-
paments de qualitat per als ciuta-
dans i les entitats de Montcada, 
però encara són insufi cients. Per 

això proposem la creació d’un 
complex sociocultural i esportiu 
a la torre Na Joana; ampliar el 
pavelló Miquel Poblet, amb no-
ves pistes per a les entitats espor-
tives i aprofi tar l’esplanada de 
sota l’autopista per a l’ús ciutadà, 
amb la creació de pistes d’skate i 
un parc d’agility per a gossos; re-
cuperar les lleres dels nostres rius 

per obrir-nos 
a la serralada 
de Marina, 
creant passos 
naturals per a 
les persones 
i, per últim i 
com a prioritat 

per al futur de Montcada, conti-
nuar treballant per aconseguir el 
soterrament de la línia de França 
al seu pas pel municipi.
Al seu programa parlen de la 
Montcada de les 
persones.
Plantegem una 
Montcada social-
ment responsable 
on ningú no es 
quedi enrere. En 
els últims anys 
hem desenvolupat una impor-
tant política social i ara estem en 
condicions  de donar resposta a 

les necessitats que sorgeixin en 
l’àmbit dels desnonaments, la 
pobresa energètica o les beques 
de menjador. 
Per superar les difi cultats, cal 
que la gent tingui feina.
Continuarem treballant perquè 
s’implantin noves empreses al 
nostre territori que generin llocs 
de feina. Alhora, Montcada té 
molta gent emprenedora, a la 
qual donarem suport  i eines per-
què generi el seu propi lloc de 
treball. Hem de tenir en comp-
te que moltes empreses que ara 
creen feina van començar des de 
l’emprenedoria.
Com és la Montcada dels bar-
ris que proposa CiU?
Nosaltres creiem en les petites 
actua cions que generen grans 
canvis. En un municipi tan frag-
mentat com Montcada  hem de 

vetllar per què 
cada barri dis-
posi d’espais 
agradables en 
la seva vida 
quotidia na i 
de parcs in-
fantils en con-

dicions. També perquè la gent 
amb problemes de mobilitat no 
trobi barreres i perquè l’art estigui 

present al carrer en espais com les 
tanques de les vies del tren.
En el supòsit que obtingués 
l’Alcaldia, quina política de 
pactes seguiria?
Aspirem a liderar el nostre muni-
cipi, però tothom que ens vulgui 
acompanyar en la construcció de 
la Montcada del futur serà ben-
vingut.
Disposa el seu partit de meca-
nismes contra la corrupció? 
Més enllà del codi ètic del par-

tit, que ja tenim establert, està 
el personal de cadascú. En tots 
els anys que hem governat, mai 
hem tingut cap cas dubtós. Con-
fi o plenament en l’honestedat de 
la gent que m’acompanya a la 
llista.
Què és el primer que faria si 
arribés a l’Alcaldia?
Seure a parlar amb totes les enti-
tats per plantejar el calendari de 
les actuacions més urgents per als 
primers cent dies del mandat.

Laura Grau | Redacció

Joan Carles Paredes, de 44 anys, és regidor a l’Ajuntament de Montcada des del 2007

JOAN CARLES PAREDES (CIU)

‘L’Ajuntament té una 
situació econòmica 
saludable, que ens 
permet afrontar el futur’

‘A nivell de barris, 
creiem en les petites 
actuacions que 
generen grans canvis’

Joan Carles Paredes, de 44 anys, és regidor a l’Ajuntament des del 2007 i opta per primer cop a 
l’Alcaldia en substitució del líder històric de la coalició nacionalista, Joan Maresma. De forma-
ció universitària, abans de dedicar-se a la política, Paredes va treballar de comercial. És fi ll de 
Montcada i Reixac, viu al centre, està casat i té dos fi lls.

Farem de Montcada una ciutat de futur desenvolupant projectes 
com el soterrament; la Torre de Na Joana, on farem un centre so-
ciocultural i esportiu de referència; recuperarem les lleres dels rius 
i millorarem la connexió amb la Serralada Marina obrint el poble al 
nostre patrimoni natural; farem al voltant del Miquel Poblet i a sota 
l´autopista espais per als joves i impulsarem actuacions a tots els 
barris. També tindrem cura del nostre medi ambient i patrimoni. 

Farem de Montcada una ciutat socialment responsable on el pri-
mer de tot siguin les persones. Treballarem per resoldre la pobresa 
infantil i l’energètica així com la pèrdua de l´habitatge. Potenciarem 
els recursos per als discapacitats i la gent gran. Treballarem per les 
famílies, l´educació, la salut, la diversitat i la inclusió social, la cultu-
ra i l´esport. La participació serà compartida amb les entitats.

Farem de Montcada una ciutat d´oportunitats. Tenim com a mà-
xima prioritat la creació de llocs de treball, per la qual cosa hem 
d´aconseguir l’atracció de noves empreses i que els nostres polígons 
industrials siguin moderns i competitius. Potenciarem l´emprenedoria 
amb més ajudes i assessorament. Revitalitzarem el comerç com a 
mecanisme de regeneració d´ocupació i cohesió del teixit social.

Farem de Montcada una ciutat oberta, on tota persona o entitat pugui 
desenvolupar el seu projecte personal o col·lectiu. Una ciutat segura, 
amable i agradable i on l’art sigui una eina de desenvolupament.
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‘Ens comprometem a treballar com fi ns ara, 
de forma honesta, honrada i transparent’

Quin és l’eslogan de campanya 
d’ICV-EUiA-E?
El lema de campanya és ‘La teva 
veu, la nostra força’.  A  mi, per-
sonalment m’agrada moltíssim 
perquè és l’essència de com en-
tenem la política de la coalició. 
Nosaltres no entenem la política 
sense la participació ciutadana. 
És l’essència de la nostra forma 
de fer i de treballar. Cal recupe-
rar que la ciutadania escrigui el 
seu futur, formi part de la presa 
de decisions i digui quin tipus de 
model de ciutat vol. 
Quins són els eixos principals 
del seu programa?
Hi ha tres 
parts diferen-
ciades. Volem 
una Montcada 
més justa, més 
democràtica i 
més sosteni-
ble. Volem una 
Montcada més justa per retornar 
la dignitat a les persones, amb un 
rescat per l’emergència social que 
estan vivint molts veïns i veïnes 
en aquests moments, amb un pla 
contra l’atur, especialment el ju-
venil i el dels majors de 45 anys; 

amb polítiques actives d’inserció 
laboral, augmentant els plans mu-
nicipals d’ocupació, per exemple, 
amb la rehabilitació dels edifi cis 
dels nostres barris o, fi ns i tot, 
amb la gestió forestal. Crec que 
no només has de prometre què 
faràs o què no 
faràs quan són 
les eleccions, 
sinó que des-
prés s’ha de dur 
un rendiment 
de comptes ex-
plicant a la ciutadana què s’ha fet i 
què no s’ha fet. També volem una 
Montcada molt més democràtica i 
més sostenible. Que el nostre mu-

nicipi sigui un 
espai per viure-
hi, per gaudir i 
per respirar aire 
net. Per això, 
posarem sobre 
la taula el tras-
llat de l’empresa 

Lafarge, que ja portem en el pro-
grama des de l’any 1999. 
Proposarien canviar l’organit-
zació interna del consistori? 
Més que plantejar-nos si sobren 
o no regidories, el que fa falta és 
un estudi profund de l’estructura 

de l’organigrama per aprofi tar 
al màxim totes les potencialitats 
dels treballadors i treballadores 
de la casa.
I pel que fa a l’ètica i la trans-
parència?
Ens comprometem a treballar de 

forma honesta, 
honrada i trans-
parent, com fi ns 
ara. En el tema 
de la corrupció, 
serem molt cu-
rosos. Els càr-

recs imputats formalment en ca-
sos de corrupció o altres delictes 
que siguin contraris als principis 
fonamentals de la nostra coalició, 
seran apartats de les seves respon-
sabilitats automàticament. No es 
pot permetre la situació que s’ha 
donat amb M. Elena Pérez, impu-
tada durant dos anys. El nostre 
codi ètic també inclou la rendició 
de comptes públics, que suposa 
retornar a la ciutadania la infor-
mació de què s’ha fet amb el seu 
vot i el compromís de no seguir 
més de dos mandats en el càrrec, 
si no és en un cas excepcional i 
per decisió de l’assemblea. 
Què destacaria de la seva llista? 
Que és molt renovada, té molts 

joves i gent compromesa amb els 
moviments socials i amb la vida 
del municipi. 
Què és el primer que faria en 
cas d’arribar a l’Alcaldia?
El primer, la baixada de sous 
dels càrrecs electes. Considero 
que els que els regidors del PSC 
i CiU han estat cobrant fi ns al 
moment són inacceptables i obs-
cens. I a continuació, encarrega-
ria auditories públiques. 
Per què l’electorat hauria de 

votar el proper 24 de maig 
ICV-EUiA-E?
Defi nitivament la nostra és la mi-
llor opció. Sempre, i ara més que 
mai, hem estat i som una força 
municipalista, entenem la políti-
ca com la única eina per transfor-
mar els nostres barris, la nostra 
ciutat i la vida de les persones. 
Cal que en aquest municipi es 
recuperi la política en majúscu-
les, amb un nou municipalisme 
democràtic. 

Pilar Abián | Redacció

Laura Campos, regidora des del 2008, debuta com a alcaldable en uns comicis

LAURA CAMPOS (ICV-EUIA-E)

‘Volem una Montcada 
socialment més justa, 
més democràtica         
i  més sostenible’

Laura Campos té 37 anys i viu a Montcada i Reixac des que va néixer. Des de fa 9 anys treballa 
com a secretària d’un consorci científi c al Sincrotró ALBA, l’accelerador de partícules que està a 
Cerdanyola del Vallès. És regidora des de l’any 2008, però aquesta és la primera vegada que es 
presenta a l’Alcaldia convençuda que hi ha una altra manera de fer política.

‘Cal que després de les 
eleccions el municipi 
recuperi la política     
en majúscules’

Auditories ciutadanes tant urbanístiques com fi nanceres. Pres-
supostos participatius. Diàleg i transparència. Crearem el Con-
sell d’Infància i potenciarem els diferents Consells Municipals 
perquè puguin prendre decisions vinculants. 

Salut pública per a tothom i de qualitat. Exigim la reobertura de les 
urgències i la construcció de l’Hospital Comarcal. Escola pública 
i de qualitat. Augmentarem les beques menjador i les de material 
escolar. Proposem un sistema perquè totes les famílies puguin 
accedir a les escoles bressol, independentment del seu nivell de 
renda. Reclamem la construcció del nou INS Montserrat Miró.     

Assegurarem el mínim vital garantit. Volem una ciutat lliure de 
pobresa energètica i de risc de malnutrició. Tarifació social per 
garantir l’accés als serveis públics. Mantindrem un cens d’ha-
bitatges buits per posar-lo a disposició de les famílies que ho 
necessitin (desnonaments, violència de gènere, gent gran...).

Assegurar un entorn habitable i saludable. Impulsar el tancament 
de la cimentera i el soterrament de la línia R2. Control rigorós de 
la indústria del municipi, denunciant les que més contaminin.

Polítiques d’orientació i inserció laboral amb itineraris professionals 
en funció de cada col·lectiu. Promourem aliances estratègiques 
d’aprenentatge i formació per millorar la capacitat dels treballa-
dors. Fomentarem i assessorarem en la creació de cooperatives.
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‘Les polítiques d’esquerres, amb la complicitat 
dels nacionalistes, han perjudicat Montcada’

Per què vol ser alcaldessa?
Montcada necessita un canvi. 
Les polítiques d’esquerres, amb 
la complicitat dels nacionalistes, 
han perjudicat la imatge del nos-
tre municipi. Vull ser l’alcaldessa 
que Montcada no ha tingut mai.
Fa cas de les enquestes?
La millor enques-
ta la tindrem quan 
fem el recompte 
dels vots el dia de 
les eleccions. Faig 
una crida a votar 
la persona, dei-
xant de banda les 
sigles. Jo tinc les mans netes i puc 
oferir moltes coses per millorar la 
imatge de la nostra ciutat.
El PPC estaria disposat a pactar 
amb altres forces polítiques ?
No em plantejo pactes postelecto-
rals però, en tot cas, serien en fun-
ció dels programes i les prio ri tats 
dels ciutadans. Mai pactaré amb 
candidatures antisistema com al-
gunes de les que es presenten, ni 
tampoc amb els qui defensen po-
lítiques impossibles de complir. 
Jo aposto per polítiques realistes 
que responguin a les necessitats 
reals dels ciutadans.

Quins són els principals eixos 
del seu programa?
Tenim propostes concretes,  basa-
des en els problemes reals de la 
gent i relacionades amb la sanitat,  
el benestar social, el comerç local 
–molt maltractat– i els ajuts als 
immigrants, que creiem no s’han 
donat de forma rigorosa. El PPC 

establirà un 
termini mí-
nim de 5 anys 
d’empadro-
nament per-
què els immi-
grants puguin 
accedir a les 

ajudes socials complementàries.
Hi ha moltes famílies immi-
grants amb fi lls nascuts aquí. 
Què faria en aquests casos?
En aquesta línia, proposem auditar 
quins són els ajuts 
que s’estan do-
nant a cadascuna 
de les famílies. No 
pot ser que una 
família nascuda al 
municipi, que tri-
buta a Montcada 
de tota la vida, rebi el mateix tracte 
que una que acaba d’arribar.
Faria alguna altra d’auditoria?

La primera seria econòmica, per 
conèixer amb exactitud el deute 
real. El govern municipal ha dis-
fressat sempre els números, per 
això no se sap la xifra real que 
devem a altres administracions i 
als bancs. 
Quines seran les seves priori-
tats si arriba al govern?
En tenim dues. D’una banda, re-
obrir les urgències nocturnes del 
CAP Montcada. En la meva con-
dició de diputada, vaig presentar 
una proposta de resolució per 
aquesta fi nalitat, que va ser re-
butjada per CiU i ERC. Malgrat 
que la sanitat és una competència 
autonòmica, el govern local ha 
d’exercir un lideratge sòlid, cosa 
que no ha fet. Sempre ha anat a 
remolc dels fets i dels moviments 
socials. D’altra banda, és impres-

cindible soter-
rar la línia de 
Portbou. Em 
comprometo 
a actuar amb 
contundència 
amb el go-
vern de l’Es-

tat, sigui quin sigui el seu color, 
per aconseguir aquesta fi ta.
Quines mesures proposa per al 

comerç i la indústria locals?
Cal protegir el comerç tradicio-
nal amb incentius fi scals, davant 
la proliferació d’establiments 
d’altres cultures, que han anat 
desplaçant els de tota la vida. Pel 
que fa al teixit industrial, cal fer 
programes específi cs per aprofi tar 
el potencial que tenim i afavorir la 
contractació de veïns de Montca-
da, també amb incentius fi scals.
Canviaria l’administració local?
Cal reduir costos.  Hi ha massa 

tinences d’Alcaldia. Totes les re-
gidories es podrien agrupar en 
tres grans blocs i eliminar tants 
regidors amb dedicació exclussi-
va com hi ha hagut fi ns ara.
Com afrontarà el PPC els pos-
sibles casos de corrupció? 
Nosaltres tenim clar i així es com-
prometem a què, si un membre 
del nostre grup es veu esquitxat 
per aquesta xacra, serà apartat 
immediatament de les seves res-
ponsabilitats.

Laura Grau | Redacció

La popular Eva García, de 43 anys, és regidora a l’Ajuntament de Montcada des del 2000

EVA GARCÍA (PPC)

‘Faig una crida a votar 
la persona, al marge de 
les sigles del partit que 
representa’

‘Establirem un mínim 
de 5 anys al padró 
perquè els immigrants 
puguin cobrar ajuts’

Eva García, de 43 anys, compagina la tasca de regidora a l’oposició a l’Ajuntament de Montcada 
–càrrec que ocupa des de l’any 2000– amb la de diputada al Parlament de Catalunya. Llicencia-
da en Ciències Biològiques, aquesta és la tercera vegada que encapçala la llista del PPC a les 
municipals. Viu a Terra Nostra, està casada i té un fi ll de 2 anys.

Impulsarem i liderarem la reivindicació del soterrament total de 
la línia de Portbou per buscar una solució defi nitiva i promourem 
la construcció de l’Hospital Ernest Lluch i del nou institut Mont-
serrat Miró.

Recuperarem el servei d’urgències nocturnes del CAP del cen-
tre. Volem el CAP obert les 24 horas, 365 dies a l’any. Amb la 
salut no s’hi juga. Exigirem cinc anys d’empadronament als im-
migrants per accedir a les ajudes socials complementàries i fa-
rem una auditoria per conèixer qui són els perceptors i controlar 
el possible frau.

Protegirem els comerciants tradicionals locals, limitant la proli-
feració de kebabs, locutoris i basars i fi xant una distància míni-
ma entre ells. Millorarem l’estat i la neteja dels nostres carrers.

Eliminarem el primer any tots els impostos a les empreses que 
s’instal·lin a la nostra ciutat. Creació d’un fons per ajudar els 
autònoms i emprenedors.

Reduirem a la meitat el sou de l’alcalde i dels regidors i limita-
rem a un màxim de 3 el nombre de tinences d’Alcaldia. Atenció 
personalitzada als ciutadans un dia a la setmana per part de 
l’alcaldessa.
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‘Obrirem l’Ajuntament a la participació, tothom 
ha de poder fer aportacions a la seva ciutat’ 

Al 2011 vostè es va presentar a 
l’Alcaldia sense tenir experièn-
cia política. Com ho viu ara?
A la campanya anterior, quan sor-
tia al carrer amb la carpa de C’s 
la gent em deia: ‘Tú guapa, què 
vens?’ Ara em diuen: ‘Tu ets la del 
noi guapo, en referència a l’Albert 
Rivera’. La gent ara ja ens coneix.
Com han estat aquests quatre 
anys com a única regidora de 
C’s a l’oposició? 
Complicat, perquè és una tasca 
que implica molt feina per a una 
sola persona. Però, malgrat tot, 
em presento amb il·lusió i  amb 
ganes de repetir.
I amb un l’es-
lògan directe 
‘Montcada de-
mana canvi’.
Això és el que 
necessitem, un 
canvi enorme, 
des de la nete-
ja de la ciutat fi ns a la gestió dels 
comptes. Aquesta és una de les 
qüestions que més ens preocupa, 
no sabem què ens trobarem.
Com ha elaborat C’s el seu pro-
grama electoral?
Des de fa 4 anys estem sortint 

al carrer i recollint propostes que 
hem incorporat al nostre progra-
ma, fonamentat en quatre eixos:  
la regeneració 
d e  m o c r à t i c a 
mu ni cipal, un 
a j u n t a m e n t 
obert, la priorit-
zació de les per-
sones i el foment 
de l’economia.
Què proposen fer quant a la re-
generació democràtica?
Volem la màxima transparència. 
En el moment en què arribem al 
govern –perquè pensem fer-ho–, 
farem una auditoria econòmica. 
També farem el possible perquè 

la corrupció de-
saparegui de 
la política. No 
podem decebre 
les persones que 
han dipositat la 
seva confi ança 
en nosaltres. Els 

membres de la llista de C’s han 
signat el nostre codi ètic i saben 
que no admetrem cap cigró negre.
Quin Ajuntament imagina?
El govern no pot decidir les seves 
polítiques tancat en un despatx. 
Tothom ha de poder fer aporta-

cions per a la ciutat i, per això, 
s’han d’obrir nous canals de 
participació. Canviarem la nor-

mativa del Re-
glament Orgà-
nic Municipal 
–que data del 
2002–  i perme-
trem preguntes 
de tota mena al 
Ple. Hi haurà la 

possibilitat d’atenció directa per 
part de l’Alcaldia als veïns que 
ho sol·licitin, millorarem la res-
posta a les instàncies i crearem 
la fi nestreta única per atendre les 
peticions de la ciutadania.
Per quines polítiques socials 
aposta C’s?
Sobretot volem ajudar les perso-
nes amb problemes. Fer de media-
dors davant dels bancs en casos de 
desnonament o impagament d’hi-
poteques; promoure el lloguer so-
cial;  mediar amb les companyies 
de subministrament per garantir 
els serveis bàsics i augmentar els 
recursos per a les beques de men-
jador escolar, entre d’altres. 
Com promouran l’ocupació?
D’entrada, farem que a les escoles i 
instituts ja es treballi l’emprenedo-
ria. Des de Promoció Econòmica 

buscarem empreses que estiguin 
disposades a col·laborar amb no-
saltres i a contractar gent del mu-
nicipi i les incentivarem, fl exibilit-
zant impostos i taxes. El comerç 
també ens preocupa perquè fa 
anys que està abandonat. Volem 
que Montcada torni a tenir un 
mercat municipal i potenciarem 
l’eix comercial que va des de Mas 
Rampinyo a Can Sant Joan.
Més propostes?
També volem potenciar l’esport 

i, sobretot, treballar pel soterra-
ment de l’R2. Creiem que l’ac-
tual govern govern no n’ha fet 
prou per aquest projecte. 
Qui arribi a l’Alcaldia segura-
ment haurà de pactar.
El fet que hi hagi 11 candidatures 
diu molt de la mala maror que hi 
ha al municipi. No sabem què 
passarà, però nosaltres no pacta-
rem ni amb els nacionalistes ni 
amb la gent que tingui imputats 
a les seves llistes. 

Pilar Abián | Redacció

Carmen Romero, actualment a l’oposició, aspira a liderar el canvi que promou C’s

CARMEN ROMERO (C’S)

‘La part econòmica és la 
que més ens preocupa; 
no sabem com estan 
les arques municipals’

‘Volem que Montcada 
torni a tenir un mercat 
municipal i un eix 
comercial potent’

Carmen Romero té 44 anys, és professora i mare de dos fi lls. Montcada és el municipi que l’ha 
vist crèixer i la seva aspiració és poder-lo canviar. Fa quatre anys es va presentar per primer 
cop com a alcaldable de C’s i va aconseguir que el partit entrés a formar part del Ple. Ara el seu 
objectiu passa per augmentar el nombre de suports i fer-se amb el govern. 

Auditoria externa dels comptes públics. Hem de saber l’estat 
real de les xifres i donar-les a conèixer a tots els habitants de 
Montcada i Reixac. Separació immediata de tot càrrec públic 
imputat per corrupció. 

Proximitat de l’Ajuntament. Es crearan Ofi cines d’Atenció al Ciu-
tadà (OAC) amb una seu a cadascun dels barris.

Institucionalització de canals permanents de participació. El Re-
glament Orgànic Municipal (ROM) recollirà aquestes noves vies 
de participació.

Consolidació del comerç local de proximitat. Impulsarem la 
creació d’un mercat municipal. Creiem que el comerç és el mo-
tor essencial d’una ciutat.

Agilització dels tràmits administratius. Les ordenances munici-
pals no han de complicar o difi cultar la liberalització que ha su-
posat per a la tramitació d’una gran quantitat de llicències.

Pacte local per l’ocupació. Des de l’Ajuntament es promourà 
l’elaboració d’un pacte local per identifi car les necessitats for-
matives i els nous jaciments d’ocupació.

Atenció especial als joves i majors de 55 anys en atur de llarga 
durada perquè no es quedin fora del mercat laboral. 
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‘Aquests comicis són l’oportunitat per al canvi que 
Montcada necessita i que hem de fer entre tots’

Amb quin missatge es presenta 
ERC a les eleccions?
El nostre eslògan de precampa-
nya ha estat ‘Compromís amb 
Montcada’. Defi neix molt bé 
com ens sentim els membres 
d ’ E s q u e r r a , 
compromesos 
amb el nostre 
municipi. I l’es-
lògan de campa-
nya és ‘Guanya-
rem Montcada’, 
perquè aquest és 
el nostre objectiu, treballar per ar-
reglar les problemàtiques que ens 
afecten. Si ho aconseguim –i ens 
veiem capacitats per fer-ho–, tots 
guanyarem.
Parli’ns del seu programa.
El text marc l’hem treballat amb 
la militància i els simpatitzants. 
També hem fet actes explicatius 
sobre comerç, cultura, promo-
ció econòmica, educació... amb 
membres del partit amb experièn-
cia de govern i convidant gent del 
municipi implicada en cada àmbit 
per recollir les seves propostes. 
I quins són els principals eixos?
El primer és l’honestedat, creiem 
que és bàsic canviar les formes 

de governar. Nosaltres som gent 
que no vivim de la política i no 
necessitem fer-ho. Hi estem per-
què ens apassiona i ens estimem 
Montcada. Entenem que cal apro-
fi tar i promoure la participació 
ciutadana, donar veu a la gent, ga-

rantir la transpa-
rència, fer audi-
tories fi nanceres 
i econòmiques. 
L’Ajuntament ha 
de tenir un lide-
ratge i una visió 
estratègica però 

també ha d’estar al costat de la 
gent i saber escoltar.Faria canvis 
a l’actual cartipàs municipal?
L’adaptaríem al que volem. Hi 
hauria d’haver 
una Regidoria 
de Participació 
i Transparència, 
una altra per fo-
mentar el teixit 
productiu i una 
que sigui per tre-
ballar pels projectes que ajudarien 
a cohesionar el municipi. 
Com ara?
El soterrament de les línies de 
rodalies R2 i R3. Sabem que 
són actuacions que no les pot fer 

l’Ajuntament, però sí han de ser 
una prioritat. També el trasllat de 
Lafarge o reduir la contaminació 
provocada per les infraestructures 
viàries que trinxen el municipi eli-
minant, per exemple, el peatge de 
la C33 a Mollet i evitant així que 
passin tants vehicles per aquí. 
Si això no depèn del municipi, 
quina és la proposta d’ERC?
Doncs pressionar les altres ad-
ministracions i conscienciar la 
ciutadania perquè es mobilitzi 
amb nosaltres. Pel que fa al soter-
rament, els governs que hi hagut 
a Madrid no ens han fet cas. Ara 
tenim l’oportunitat històrica de 
construir un nou país.
Demana a l’electorat que voti 

en clau inde-
pendentista?
La nostra priori-
tat és Montcada, 
però creiem que 
quan siguem in-
dependents tin-
drem més recur-

sos i Montcada se’n benefi ciarà.
El seu programa també parla 
d’ocupació i justícia social.
Hem de treballar per eradicar la 
probresa i la millor eina per fer-
ho és afavorir que la gent tingui 

oportunitats i pugui optar a un 
lloc de feina. Evidentment, ara 
cal fer un pla de xoc amb un pla 
d’habitatge social, estenent les 
beques menjadors, actuant con-
tra la pobresa energètica... Però 
hem d’aprofi tar que Montcada 
es troba en un lloc estratègic pri-
vilegiat per generar ocupació. 
Estan disposats a pactar per 
accedir al govern? 
No serem una crossa de socia-
listes ni convergents després del 

desgavell a què han portat Mont-
cada. Ens presentem per guanyar 
les eleccions i tenim la voluntat, 
la capacitat i l’ambició necessàri-
es per intentar-ho. Però el nostre 
objectiu principal és que la gent 
de Montcada tingui oportunitats 
per treballar i millorar.
Què li demana als electors?
Que facin un exercici de respon-
sabilitat, s’impliquin i vagin a vo-
tar. Montcada necessita un canvi 
i l’hem de fer entre tots. 

Pilar Abián | Redacció

Jordi Sánchez Escrigas encapçala per primer cop la llista d’Esquerra al municipi

JORDI SÁNCHEZ (ERC)

‘Per a ERC l’honestedat 
és clau, creiem que s’han 
de canviar les actuals 
formes de governar’

‘L’eina per lluitar contra 
la pobresa és afavorir 
que la gent tingui 
oportunitats de feina’

Jordi Sánchez Escrigas es defi neix com un apassionat de Montcada i Reixac, el municipi on va 
néixer l’any 1970 i on també hi treballa. Llicenciat en Ciències Polítiques i en Història, aquesta 
és la primera vegada que opta a l’Alcaldia, tot i que compta amb experiència com a càrrec públic 
ja que va ser regidor de la formació independentista del 2007 al 2011.

Lideratge i visió estratègica però, alhora, propers a la ciutadania. 
Com? Amb transparència i rendiment de comptes. Auditoria fi -
nancera i urbanística. Accés de la ciutadania a la informació. 
Obrir els plens a la participació. Implementar eines de consulta 
real directa, pressupostos i processos participatius, audiències 
públiques i referèndums en qüestions transcendents. 

Promourem l’activitat econòmica per crear llocs de treball de 
qualitat, combatent l’atur i la precarietat laboral. Com? Defen-
sant el comerç local, aprofi tant el potencial dels nostres polí-
gons, modernitzant-los. Aproparem el món educatiu al món pro-
ductiu. Premiarem la Responsabilitat Social Corporativa de les 
empreses en benefi ci col·lectiu de la ciutadania. 
Pla de xoc per combatre la pobresa: extensió de les beques 
menjador, mesures per garantir els subministraments bàsics i 
creació d’un parc d’habitatge de lloguer social.

Defensarem el soterrament de les línies R2 a Montcada i l’R3 a Mas 
Rampinyo, el trasllat de Lafarge i la supressió del peatge de Mollet 
de la C33 per reduir el trànsit que passa pel municipi.
Farem del riu Besós la façana natural de la serralada de Marina.
Defensarem el patrimoni cultural, arquitectònic i natural, garan-
tint la seva difusió, conservació i aprofi tament.
Convertirem el Pla de Reixac en un Parc agrícola, inclòs dins del 
Pla d’Espais d’Interès Natural de Catalunya amb Gallecs.
Montcada necessita un canvi i Esquerra és l’alternativa.
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Els ajuts socials i el treball de l’Ajuntament de Montcada, primer 
per als de Montcada. Primer els de casa (nacionals empadronats 
al municipi). 

Controlar la immigració, frenar la islamització i expulsar ràpida-
ment els delinquents estrangers.
Ajuts per a la maternitat, xec escolar i llibres escolars gratuïts.

Promoure l’ocupació amb ajuts a les cotitzacions i als empre-
nedors. Protecció del nostre comerç, les nostres empreses, els 
nostres productes i els nostres treballs enfront la invasió asiàtica 
que no respecta els drets laborals.

Una sanitat pública i de qualitat amb la reobertura de les urgèn-
cies del CAP i amb el nou Hospital.

Llibertat educativa per elegir el col·legi dels nostres fi lls i una 
educació trilingüe.

Els corruptes haurien d’anar a la presó i ser inhabilitats de per 
vida.
Valentia política i decisió per aconseguir les reivindicacions 
històriques del municipi com ara el soterrament de les vies del 
tren.
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‘Jo no mereixo ser alcalde, però la gent de 
Montcada sí mereix tenir regidors de PxC’

Es presenta com a alcaldable a 
Montcada, però viu a Barcelona. 
Això no és un handicap?
Seria complicat presentar-me a 
Extremadura, a Jerez de los Ca-
balleros, però Montcada pertany 
a l’Àrea Metro-
politana. Com-
partim molts 
problemes. L’úl-
tima vegada ens 
van votar prop 
de 200 persones 
i potser no s’ha-
via trobat la persona adient. No és 
fàcil fer campanya per Plataforma 
per Catalunya. Quan ets valent i 
dius coses que uns altres no volen 
sentir, t’arrisques a ser assenyalat. 
Aquest és el nostre cas moltes ve-
gades, però és la diferència entre el 
covard i el valent.
En aquesta campanya s’han 
criticat molt les llistes fantasma. 
La seva ho és?
No, perquè inclou molta gent de 
Montcada, tot i que qui encapça-
la la formació no té arrels aquí, 
però tampoc en tenien els pares 
de l’anterior alcaldessa. Jo no me-
reixo ser alcalde, però la gent del 
municipi mereix tenir regidors de 

PXC, dos o tres i, si poden ser 
més, millor.  
Què hi podrien aportar?
La radicalitat dels nostres plan-
tejaments. La gent està farta de 
la política de sempre i vol partits 
nous. Nosaltres som una força 

que està a 50 
municipis amb 
67 regidors i, 
per això, pre-
sumeixo que 
podem ser una 
aposta nova, 
però més útil 

que d’altres. Què podem aportar? 
Doncs el nostre fet diferencial. 
Montcada té un pressupost de 47 
milions d’euros però la despesa 
no està ben 
racionalitza-
da. Els prop 
de 3.000 
aturats que 
hi ha al mu-
nicipi neces-
siten escol-
tar que les ajudes per habitatge, 
feina, escola i dependència han de 
ser primer per als de casa.  
Quan parla de gent de casa, a 
qui es refereix?
És molt fàcil d’entendre, els na-

cionals, espanyols empadronats 
al municipi, aquesta és la gent de 
Montcada. 
I els immigrants que han nascut 
aquí i els seus pares són d’un al-
tre origen?
Si jo vaig al Marroc per feina i 
tinc un fi ll, serà espanyol, no serà 
marroquí per a la nostra legisla-
ció ni per a la seva. És de sentit 
comú. Nosaltres entenem que 
Càritas, l’església catòlica, es deu 
a tothom sense distingir la nacio-
nalitat. Ara, l’Ajuntament es deu 
a Montcada i l’Estat espanyol, als 
nacionals.
Aquest discurs radical fa que 
PXC tingui l’etiqueta de xenò-
foba. Vostè què en pensa?

Que és exa-
gerada. No-
saltres no 
odiem els 
estrangers, 
d e f e n s e m 
allò que és 
nostre. Quan 

parlem d’immigrants, no només 
ens referim als pobres, sinó tam-
bé als estrangers que viuen o 
estudien aquí i que sí es poden 
pagar els serveis municipals que 
els hi oferim gratuïtament.

Quines altres propostes tenen 
per Montcada?
Primer, valentia a l’hora de plan-
tejar les coses. El tema del soter-
rament és una rifada total, no és 
qüestió de què no hi hagi diners. 
Una altra de les prioritats són els 
serveis socials. La promoció eco-
nòmica també l’enfoquem amb 
aquest criteri de prioritat nacio-
nal. No pot ser que els comerços 
se’ls estiguin quedant els estran-
gers, ens hem de protegir. Hem 

de fer una promoció econòmica 
brutal, llogar naus industrials i 
deixar-les als emprenedors joves 
de Montcada, fer una borsa de 
treball molt competent, posar 
moltes facilitats a les empreses 
perquè es puguin instal·lar al 
municipi. Cal impulsar ajuts 
fi scals per als montcadencs que 
vulguin obrir comerços aplicant 
bonifi cacions durant el primer 
any i, sobretot, hem de baixar 
els impostos. 

Pilar Abián | Redacció

Joan Garriga viu a Barcelona, està casat i té cinc fi lls

JOAN GARRIGA (PXC)

‘Quan ets valent i dius 
coses que altres no 
volen sentir, t’arrisques 
a ser assenyalat’

L’advocat Joan Garriga, de 42 anys i veí de Barcelona, casat i pare de cinc fi lls treballa actualment 
com a mediador de confl ictes i ha estat membre d’entitats com la Plataforma Dret a Escollir: lli-
bertat d’Ensenyament, Ample, el Sindicat de pares i el Foro Català de la Família. Militant de PxC 
des de l’any 2010 i membre del seu Comitè Executiu, és un català que se sent molt espanyol.

‘Nosaltres no odiem els 
estrangers, defensem allò 
que és nostre, per això 
diem: primer els de casa’
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‘Apostem per una altra manera de fer política, 
més transparent, democràtica i propera a la gent’

Per què ha decidit entrar en po-
lítica i formar part de Círculo 
Montcada?
Círculo Montcada és fruit de la 
indignació d’un grup de persones 
de diferents col·lectius que pen-
sem que hem de donar un pas 
endavant i unir els nostres conei-
xements i experiències per crear 
una candidatura ciutadana on hi 
ha membres de Podem i d’altres 
que són independents. 
Per què van escollir la fórmula 
de l’agrupació d’electors? 
Quan Podem va decidir que no 
es presentaria com a marca prò-
pia a les municipals, teníem dues 
opcions: o constituir-nos com 
a partit o fer 
una agrupació 
d’electors. La 
primera era més 
fàcil perquè els 
tràmits són més 
senzills, ja que 
no es necessita 
l’aval de 500 signatures. Vam es-
collir la segona fórmula per veure 
si comptàvem amb el suport ciu-
tadà necessari per iniciar aquest 
camí i ho hem aconseguit. Hem 
optat per la via més difícil, però el 

cert és que ha estat molt gratifi cant 
per a nosaltres.
Quin és el seu eslògan?
‘Junts podem’, perquè pensem 
que la ciutadania unida pot arri-
bar molt lluny. 
Hem elaborat 
un programa 
participatiu que 
encara no està 
tancat, perquè 
entenem que ha 
de ser dinàmic 
per adaptar-se a les noves situa-
cions.
Quins són els principals eixos 
del seu programa?
El primer que hem de fer és que 
el ciutadà torni a confi ar en la po-

lítica. Som gent 
que fem política, 
no polítics pro-
fessionals. Totes 
les persones 
que ocupem els 
primers llocs de 
la candidatu-

ra tenim feina. Un altre aspecte 
fonamental per a nosaltres és la 
tolerància zero amb la corrupció. 
Expulsarem qualsevol persona 
que infringeixi la llei o el nostre 
codi ètic. Les decisions han de ser 

transparents i s’han de prendre 
tenint en compte què és el que 
opina la ciutadania.
Quines són les seves prioritats 
en matèria mediambiental?

Hem comprovat 
en les trobades 
que hem anat 
fent des del 
maig del 2014 
amb entitats i 
col·lectius, que 
una de les prin-

cipals preocupacions de la gent és 
la contaminació. Controlarem les 
emissions de les empreses i obrirem 
expedients sancionadors a les que 
superin els límits permesos per la 
llei. En el cas de Lafarge i de l’Eco-
parc II, si els estudis conclouen que 
són activitats nocives per a la salut, 
demanarem el seu tancament.
I pel que fa a les polítiques soci-
als, què faran?
Restablirem el servei d’urgències 
nocturnes al CAP de Jaume I. 
És inadmissible que un munici-
pi de 35.000 habitants no dispo-
si d’un metge i un pediatra a la 
nit. Demanarem a la Generalitat 
que restableixi el servei i, fi ns que 
així sigui, destinarem una partida 
municipal per reobrir-lo. També 

centrarem els nostres esforços a 
cobrir les necessitats bàsiques de 
les persones com el menjar, l’ai-
gua, la llum i l’habitatge. Volem 
crear una borsa de lloguer social 
i penalitzar les entitats fi nanceres 
que tinguin pisos tancats.
En aquests comicis concorren 
11 candidatures i aconseguir la 
majoria serà difícil. Amb qui 
pactarien?
No farem cap pacte ni abans ni 
després de les eleccions per arri-

bar a l’Alcaldia. Qualsevol decisió 
que prenguem serà assembleària. 
Serem els carters dels ciutadans 
perquè puguin decidir el seu 
futur. Volem potenciar una par-
ticipació activa en la gestió de 
l’Ajuntament. Apostem per una 
altra manera de fer política, més 
transparent i propera al ciutadà. 
La nostra indignació ens ha fet 
donar aquest pas endavant, que 
afrontem amb molta il·lusió, res-
ponsabilitat i sentit comú.

Sílvia Alquézar | Redacció

Ana Ballesta, de 48 anys, és la candidata de l’agrupació d’electors Círculo Montcada

ANA BALLESTA (CÍRCULO MONTCADA)

‘Círculo Montcada està 
format per ciutadans 
que fem política, no per 
polítics professionals’

‘Defensem la tolerància 
zero amb la corrupció. 
Expulsarem qui 
incompleixi el codi ètic’

Ana Ballesta, de 48 anys, s’estrena en la política en aquests comicis com la cap de llista de Cír-
culo Montcada, l’agrupació d’electors que impulsa Podem i que s’ha constituït expressament per 
poder concòrrer a les eleccions. Mare de 2 fi lls –una nena de 14 anys amb necessitats especials 
i un nen de 2– es dedica professionalment al màrqueting editorial i analític. 

Tolerància zero amb la corrupció. Expulsió dels càrrecs que infrin-
geixin els principis ètics que estendrem a tota l’Administració. Ac-
cions de govern transparents i públiques. Consulta ciutadana per 
decisions importants. Creació de l’Observatori Ciutadà Municipal.

Restablir les urgències nocturnes. Defensar el dret a l’alimentació i als 
subministrament bàsics per a tothom. Creació d’una borsa d’habitat-
ge municipal. Penalitzar entitats bancàries amb pisos buits. Destinar 
despeses de protocol i propaganda institucional a ajuts escolars.

Suport institucional a la Plataforma Antiincineració de Montcada 
i al litigi que l’AV de Can Sant Joan manté amb la Generalitat i 
Lafarge. Control sistemàtic d’emissions a Lafarge i l’Ecoparc II i 
expedients sancionadors si incompleixen la normativa. Exigirem el 
seu tancament si es confi rma la nocivitat de les emissions.

Auditoria externa dels comptes donant visibilitat detallada a despe-
ses i ingressos. Pressupostos participatius. Crear la fi gura del Defen-
sor del Municipi com valedor dels drets constitucionals dels mont-
cadencs davant d’institucions supramunicipals. Potenciar el consum 
local. Finançar les Pimes que contractin treballadors locals.

Legalitzar totes les edifi cacions que paguen impostos i dotar 
tots els barris dels serveis bàsics. Major freqüència de pas dels 
autobusos. Suport institucional a la construcció de l’INS Mont-
serrat Miró.
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‘Pensem que cal construir un nou model de 
societat perquè el que tenim està massa podrit’

La CUP és la llista més jove i 
amb el discurs més rupturista
G: Venim de la tradició de l’es-
querra independentista alimenta-
da ideològicament del marxisme. 
Totes els components de la llista 
som persones implicades en àm-
bits socials, educatius, associatius 
o antire pressius. Som rupturistes 
perquè pensem que cal construir 
un nou model de societat perquè 
el que tenim està massa podrit.
Us pengen les etiquetes de jo-
ves utòpics, antisistema, revo-
lucionaris... Us hi sentiu iden-
tifi cats?
L: Tots aquests adjectius encaixen 
amb el nostre 
perfi l, excepte el 
d’utòpics perquè 
nosaltres volem 
fer un canvi 
real a nivell so-
cial. Per fer-lo, 
no importa ni 
l’edat ni la formació que tinguis, 
tan sols cal implicació social.
Aquesta voluntat de canvi que-
da refl ectida al vostre l’eslògan 
‘Capgirem Montcada’.
G: Creiem que la Montcada 
actual  no se sosté i que cal trans-

formar moltes coses. Hem pres 
com a referent el lema que fa ser-
vir la CUP a nivell nacional que 
és ‘Capgirem la història’. 
Quin procés s’ha seguit per ela-
borar el pro-
grama?
L: Hem fet as-
semblees ober-
tes per defi nir-
ne els principals 
eixos, agrupats 
en blocs com 
territori i model energètic; el po-
der popular i la democràcia direc-
ta; la lluita contra atur; la transpa-
rència, el voluntariat, la llengua, 
els drets socials, el feminisme i la 

igualtat de gène-
re, l’habitatge i 
els béns de pri-
mera necessitat. 
Com és la 
Montcada sos-
tenible que de-
fenseu?

G: Hem de fer fora les empreses 
contaminants i les que trenquen la 
trama urbana, amb l’objectiu que 
Montcada sigui menys grisa i esti-
gui més cohesionada. Cal aprofi tar 
les seves potencialitats i deixar de 
viure d’esquenes a l’entorn natu-

ral, on trobem espais molt degra-
dats que s’haurien de recuperar.  
Parleu sempre de la sobirania 
popular. Com la promoureu?
L: A través d’assemblees de bar-

ris; reformulant 
el Reglament 
Orgànic Munici-
pal; promovent 
uns pressupos-
tos participatius 
i auditories on 
pugui participar 

la gent, i posant a l’abast de la po-
blació la màxima informació per-
què les decisions es prenguin des 
de fora de l’Ajuntament. 
Com faríeu front a l’atur?
G: Vivim en un país amb un llar-
ga història de cooperatives i petits 
negocis familiars que cal recupe-
rar. Hem d’abandonar l’economia 
de la depredació i la competència. 
La patronal està aprofi tant que hi 
ha milers de treballadors a l’atur 
per pagar sous de misèria. No ha 
de ser sempre la classe treballado-
ra la que renunciï als seus drets, 
mentre els empresaris i la banca 
se salven.
Què proposeu en l’àmbit del 
lleure i la cultura?
G: Volem recuperar el consell mu-

nicipal de la cultura, que va existir 
als anys vuitanta, perquè creiem 
que hi ha un teixit cultural que 
té moltes coses a dir, i crear un 
pla de polítiques culturals. Hem 
d’anar pas a pas per empoderar-
nos i treballar per millorar Mont-
cada en els diferents àmbits.
Heu incidit molt en el codi ètic 
de la formació.
L: Les persones electes hauran de 
fer una declaració de béns; cap re-
gidor podrà exercir el càrrec més 

de dos anys i el seu sou no excedi-
rà 2,5 cops el salari mínim. En cas 
d’estar a l’oposició, no rebrem cap 
retribució.
La CUP estaria disposada a 
pactar amb algun partit?
G: No pactarem amb ningú, però 
sí serem una força política respon-
sable que, en un panorama frag-
mentat, pot ser decisiva per evitar 
que segons qui opti a l’Alcaldia. 
Qualsevol decisió la prendrem en 
assemblees obertes.

Laura Grau | Redacció

Gonzalo García i Lídia Molano comparteixen la responsabilitat de liderar la llista de la CUP

GONZALO GARCÍA I LÍDIA MOLANO (CUP)

‘Hem d’anar pas a pas 
per empoderar-nos i 
treballar per millorar   
el municipi’

Gonzalo García té 28 anys, viu a Montcada i treballa en el sector del lleure i l’esport. Lídia Mo-
lano, montcadenca de 27 anys, és llicenciada en Dret. Són el número 1 i 2 de la llista de la CUP  
que es presenta per primer cop a les municipals amb un discurs rupturista i un funcionament 
assembleari. Si obtenen representació, es repartiran el temps de mandat.

‘Un dels nostres 
objectius és tenir una 
Montcada menys grisa  
i més cohesionada’

Volem un model urbanístic inclusiu i cohesionador. Cal lluitar 
contra l’especulació i conservar i dignifi car els espais natu-
rals.

Donarem suport a les lluites dels treballadors i treballadores, 
potenciarem el cooperativisme social i dotarem d’incentius al 
petit comerç. Lluitarem sempre contra la corrupció i ho farem 
amb transparència. 

Treballem per introduir elements de democràcia directa, com 
ara assemblees obertes, modifi cació del Reglament Orgànic 
Municipal (ROM), auditories ciutadanes, presupostos partici-
patius o referèndums municipals, entre d’altres. 

Cal la recuperació popular de la memòria de les resistències i 
de la cultura que s’oposa al poder. Creiem en l’esport, el lleure i 
el voluntariat basat en valors de no competitivitat, solidaritat i 
igualtat. 

Calen polítiques de gènere transversals a tots els àmbits; totes 
les persones han de poder tenir un habitatge digne. L’educació 
pública i de qualitat i la salut no han de ser un negoci.

EIXOS DEL PROGRAMA
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‘Volem que l’Ajuntament sigui de vidre perquè 
tothom vegi allò que està passant al seu interior’

En aquesta aventura personal, 
qui l’acompanya?
Tinc gent amb qui he comentat 
el meu projecte, la meva il·lusió. 
Gent que també estava abans a 
Ciutadans, gent que està pel po-
ble que també ha militat en d’al-
tres partits, però a 
la qual l’il·lusiona la 
manera en que en-
foco el projecte, els 
hi està agradant i és 
gent del poble. No 
som gent que esti-
gui intoxicada políticament, però 
sí vinculada al municipi i amb ga-
nes de millorar-lo.
La conjuntura de crisi és la que 
l’ha animat a presentar-se?
Sí, és clar. Tots hem de fer una 
mica d’autocrítica, perquè tots 
hem permès el que ha passat. 
Però, en lloc de lamentar-nos i de 
fustigar-nos ara és el moment d’ar-
ribar a l’Ajuntament, plantar-nos i 
dir: “No”. Hem de deixar clar que 
la gent de Montcada vol un Ajun-
tament digne i que sigui de vidre 
perquè poguem veure allò que 
està passant al seu interior. 
Què prioritza el seu programa?
Primer, la transparència. Volem 

que totes les plataformes que té el 
poble estiguin a l’Ajuntament i, si 
se’ls hi ha de donar una sala, ho 
farem, perquè tinguin una línia 
directa amb l’Alcaldia. I després, 
allò més important és el futur dels 
nostres joves. A l’Ajuntament hi ha 
moltes necessitats. En lloc de con-

tractar una 
empresa de 
Valladol id 
per reparar 
la passarel-
la, perquè 
no s’agafa 

gent del poble? Què no n’hi ha 
aquí d’empreses? Tenim molts 
polígons industrials. No em puc 
creure que no hi hagi solució per a 
la gent jove,  una sortida per a qui 
vulgui treballar. Crec que tenim 
recursos i podem 
aconseguir que 
Montcada no 
sigui només un 
lloc de pas.
Com organit-
zaria l’Admi-
nistració local?
Primer hauria de veure què hi ha 
i com està organitzada. Crec que 
seria millor unifi car segons quins 
departaments. Però abans de res, 

el que s’hauria de fer és una au-
ditoria, que es conegui tot allò 
que ha passat i, a partir d’aques-
ta informació, intentar arreglar el 
poble. 
Què és el primer que faria si ar-
ribés a l’Alcaldia?
Un cop tinguéssim clar de què 
disposem econòmicament, el que 
tocaria és ajudar la gent, posant 
ponts a les persones i no pals a la 
rodes. Després, també hem de tre-
ballar per unifi car Montcada. Tots 
hem estat culpables d’allò que ha 
succeït, perquè hem estat permis-
sius amb el què ha passat. Ara no 
és el moment de castigar-se. Ara 
és el moment d’unifi car Montca-
da i ajudar la gent. Si un grup de 
persones són capaces d’obrir un 
local i donar menjar dos cops a 

la setmana a les 
persones neces-
sitades, per què 
l’Ajuntament no 
ho pot fer?
Amb qui ac-
ceptaria pac-
tar, si es dóna 

la possibilitat de fer-ho?
En cas d’arribar a l’Alcaldia, escol-
taré qualsevol proposta d’aquells 
que vulguin ajudar i treballar per 

Montcada. No tenim cap proble-
ma a l’hora d’haver de pactar, 
sempre que les coses estiguin cla-
res i netes. El que no farem serà 
pactes sota la taula. No estem en 
contra de cap partit que faci les 
coses en benefi ci de Montcada. 
Estem disposats a parlar amb tots 
i seure’ns per trobar un consens. 
Però el que  no farem serà vendre 
somnis per tenir la gent contenta.
Què li diria a l’electorat perquè 

el voti com a alcalde?
No es tracta de convèncer la 
gent. Penso en agafar l’oportuni-
tat que m’ha ofert CCD i aprofi -
tar-la fent allò que pugui. Ningú 
té la clau d’or per obrir les portes 
del cel, però sí pots tenir l’em-
penta per voler pujar les escales. 
Tinc un tatuatge que diu “Tot 
camí comença amb una primera 
passa” i la meva candidatura és 
això, una primera passa.

Pilar Abián | Redacció

Jordi Rodríguez promou a Montcada la primera agrupació local de CCD a Catalunya 

JORDI RODRÍGUEZ (CCD)

‘No som gent intoxicada 
políticament, però sí 
vinculada al poble i amb 
ganes de millorar-lo’

Auditoria un any abans d’acabar la legislatura de tots els partits 
polítics que es presentin a les eleccions. Posar a disposició 
dels ciutadans els comptes i actuacions municipals per garan-
tir que no s’amaguin possibles irregularitats. Comptes públics i 
accessibles a tots els ciutadans.  

Prioritzar la feina per a les persones del municipi. Racionalitzar 
els recursos d’acord a les necessitats de la població oferint so-
lucions efectives en àmbits socials, com ara la recollida i repar-
timent d’aliments, la creació de menjadors socials i la formació 
per a joves i aturats de llarga durada i amb risc d’exclusió so-
cial. 

Facilitar espais municipals per a les plataformes ciutadanes, es-
tablir un fi l directe amb el consistori per tal de canalitzar les se-
ves reivindicacions i trobar solucions als problemes plantejats. 
Potenciar la riquesa històrica i natural del municipi per promoure 
la Montcada turística que convidi a gaudir i a descobrir el po-
ble.

Promoure escoles taller per als joves i persones en situació d’ex-
clusió social. Aprofi tar el teixit industrial existent per incentivar 
l’ocupació local.

Jordi García, de 42 anys, és soldador professional. Nascut a Montcada i pare de 2 fi lls, la seva 
incursió en la política es remunta al seu pas per C’s durant quatre anys i, posteriorment, per la 
Plataforma de Garantia Ciutadana on l’han encoratjat a encapçalar la candidatura de Ciutadans 
de Centre Democràtic, formació que s’autoproclama hereva del CDS d’Adolfo Suárez.

EIXOS DEL PROGRAMA
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‘Nosaltres no tenim cap 
problema a pactar amb 
tot aquell que vulgui 
treballar per Montcada’
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‘Deixar la cadira buida és l’eina que tenim per 
expressar el descontentament de l’electorat’

Què el motiva a presentar-se a 
l’Alcaldia?
El fet de poder donar una opció 
de vot a l’elevat percentatge de 
gent que va decidir abstenir-se 
a les darreres municipals en no 
sentir-se representada per cap de 
les candidatures que optaven a 
l’Alcaldia. Jo em vaig presentar 
a Foixà (Girona) i he estat no-
regidor deixant la cadira buida 
durant tot el mandat.
I ha servit de res? 
Com a mínim perquè l’únic par-
tit que governava des de fa més 
de 20 anys es plantegés que ha-
via de fer canvis.
Aquesta és la primera vegada 
que EB es pre-
senta a Montca-
da. Amb quina 
proposta? 
La principal 
fi nalitat és 
canviar la Llei 
electoral per tal 
que el vot en blanc estigui repre-
sentat com a tal. Per a EB deixar 
lliure la cadira és una bona eina 
per pressionar la classe política. 
Actualment, si votes en blanc, 
nul o no votes, els partits tradi-
cionals se’n benefi cien, perquè es 

reparteixen els càrrecs sense tenir 
en compte la teva opinió o la teva 
disconformitat. La Llei d’Hondt 
afavoreix els partits més votats.
I què aconsegueix EB deixant 
la cadira bui-
da?
Doncs que el 
teu vot tingui 
valor i no se 
l’adjudiqui nin-
gú. És la millor 
manera de visi-
bilitzar els marginats per l’actual 
Llei electoral.
Si no hi ha cadira, tampoc no 
hi haurà sou.
Totes les persones que formen 
part de la nostra llista signen una 

renuncia a ocu-
par el càrrec i a 
qualsevol mena 
de remunera-
ció. El partit es 
fi nancia amb 
donacions i 
no accepta cap 

mena de subvenció ni demana 
préstecs a entitats bancàries.
Què passaria en el cas hipotètic 
que tothom votés EB?
Doncs que la Diputació crearia 
una comissió gestora per governar 
l’Ajuntament. No hi hauria cap 

daltabaix. Si es donés aquest cas, 
el que hauria de preocupar-nos no 
és què passa amb l’administració, 
que continuaria funcionant, sinó 
el per què s’ha arribat a aquesta 

situació.
L’electorat serà 
receptiu al seu 
missatge? 
Som conscients 
que cal fer mol-
ta pedagogia al 
respecte. Nosal-

tres participem de la democràcia 
representativa i instem la ciuta-
dania a no delegar en els partits. 
Cal prendre part en els processos 
en què l’Ajuntament ens deixi i 
pressionar en els plens. En defi ni-
tiva, hem de ser crítics i exigir ex-
plicacions sobre com es gestionen 
els nostres diners.
Entenc que vostè és un ciutadà 
descontent amb l’actual govern.
No només jo, també tota l’opo-
sició. El govern de PSC i CiU 
ha demostrat una falta total de 
transparència i d’ètica. El cas més 
clar és el que diu la sentència del 
cas Mercuri que inhabilita l’exal-
caldessa, María Elena Pérez. El 
Tribunal hi fa constar que dos re-
gidors del PSC eren coneixedors 
del que va passar i, tot i així, no 

han assumit cap responsabilitat, 
contràriament es tornen a presen-
tar a les eleccions. D’altra banda 
tampoc no s’informa com caldria 
de com funciona l’Ajuntament ni 
de les seves fi nances. Hi ha molt 
tacticisme i partidisme.
De totes candidatures, no n’hi 
ha cap que li agradi?
Hi ha moltes persones que es-
tan treballant al municipi amb 
projectes polítics vàlids. Però hi 
ha d’haver una opció per als qui 

s’abstenen, perquè la gent ha de 
votar amb consciència, no per 
castigar un partit en concret. La 
nostra fi nalitat és que això quedi 
recollit a la Llei electoral i EB pu-
gui desaparèixer.
Quin és el seu missatge als 
electors?
Que vagin a votar i participin en 
política. I, si no els agrada cap 
representant, nosaltres deixarem 
la nostra cadira buida per fer-los 
visibles.

Pilar Abián | Redacció

Xavi Calvo, el candidat d’EB a Montcada, és actualment no-regidor de Foixà (Girona)

XAVI CALVO (EB)

‘Els membres d’EB 
ens comprometem a 
no ocupar càrrecs ni        
cobrar cap sou’

‘Hem de ser crítics 
i exigir explicacions 
sobre com es gestionen 
els diners de tots’

Xavi Calvo, de 35 anys i electricista de professió, resideix a Montcada i Reixac des de fa 6 anys. 
Descontent amb el funcionament de l’administració local, es presenta com a alcaldable per Es-
cons en Blanc, un partit que aposta per deixar la cadira buida en representació d’aquells electors 
que no tenen cap formació com a referent i volen fer palesa la seva disconformitat.

Si votes en blanc, nul, o no votes, els polítics fan servir aquesta 
decisió en el seu propi benefi ci i reparteixen la totalitat dels es-
cons sense tenir-te en compte, malgrat la teva disconformitat.
A Escons en Blanc aconseguim que el teu vot realment tingui 
valor i no se l’emporti ningú. Utilitza el teu vot per dir NO a una 
forma de fer política Made in Spain.

A Escons en Blanc no rebem sous ni subvencions. Els membres 
de la nostra llista signen un carta de compromís en què renuncien 
a ocupar el càrrec i a percebre cap mena de remuneració.

Escons en Blanc és una alternativa sòlida de vot. A les passades 
eleccions municipals vam aconseguir deixar tres cadires buides a 
Catalunya, dues a l’Ajuntament de Foixà (Girona) i una a Gironella 
(Barcelona). Enguany tripliquem la nostra presència nacional res-
pecte les passades eleccions gràcies a la col·laboració desinteres-
sada d’un miler de ciutadans que han donat suport a la iniciativa.

Escons en Blanc és una eina efi caç de pressió ciutadana. Perquè 
el que més valoren els nostres representants polítics és el seu lloc 
de treball. Un escó buit és una fi gura viva i incòmoda, una contí-
nua amenaça per als representants, ja que el proper escó buit pot 
ser el seu. EB seguirà presentant-se a les eleccions mentre no 
es modifi qui la llei electoral, treballant perquè tots els ciutadans, 
sense excepció, tinguin l’oportunitat de votar per la seva opció, se 
sentin o no representats, i en igualtat de condicions.
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La recentment nomenada candi-
data del PSC, M. Carmen Porro, 
compta amb el suport de la direc-
ció nacional i local per liderar el 
partit en una nova cursa electoral 
cap a l’Alcaldia. Així li ho va fer 
saber el primer secretari dels so-
cialistes, Miquel Iceta, a l’acte de 
presentació de l’alcaldable fet el 
passat 26 d’abril en un Kursaal 
gairebé ple. Tenint en compte el 
moment de crisi econòmica i de 
difi cultats polítiques i institucio-
nals, Iceta va elogiar la predis-
posició de Porro. “Amb la seva 
decisió, –va dir– ha demostrat 
seu una dona forta, valenta 
i amb ganes de fer coses per 
Montcada”.
La motivació per seguir governant 
és palesa a l’eslògan de campanya 
del partit ‘Més i millor’. “Volem 
ser els millors representants 
de la societat civil i, per això, 
incorporarem al nostre pro-
grama les reivindicacions que 

estan fent molts col·lectius de 
la nostra ciutat”, va dir Porro, 
referint-se a demandes com la 
construcció de l’Hospital Ernest 
Lluch, del nou INS Montserrat 
Miró, la recuperació de les ur-
gències nocturnes o el soterra-
ment de la línia de Portbou.
La candidata socialista també va 
avançar alguns dels punts que in-
clourà el seu programa, com ara, 
crear una ofi cina que treballi pel 
soterrament; exigir un enduri-
ment a la normativa d’emissions 
contaminants i obrir nous expe-
dients contra els bancs i grans 
immobiliàries que tinguin pisos 
buits, entre d’altres.

Autocrítica. “Vull reivindicar 
el treball que ha dut a terme 
el grup municipal socialista i 
també l’equip de govern, amb 
CiU com a soci”, va dir Porro 
després d’haver demanat excu-
ses per les circumstàncies que 
han motivat el canvi a l’Alcaldia, 

fruit de la inhabilitació de l’ante-
rior alcaldessa i candidata, María 
Elena Pérez. “Hem de donar la 
cara, fer autocrítica i demanar 
perdó”, va manifestar tot afegint 
que “el PSC actuarà amb fer-
mesa i tolerància zero amb les 
conductes poc honestes, mal-
grat puguin ser legals”.
D’altra banda, el PSC va pre-
sentar el 4 de maig la seva llista. 
A Porro, l’acompanyen en els 
primers llocs i, per aquest ordre, 
Francisco Hierro, Lupe Loren-
zana, Juan Parra, Bartolomé 
Egea, Mireia Álvarez, Daniel 
Palomino, Andrés Iruela, Agus-
tín Fuertes i Elisabeth Andújar. 

Pilar Abián | Montcada

Iceta agraeix a Porro 
la seva valentia per 
accedir a liderar el PSC
La candidata demana perdó i excuses per l’afer Mercuri

MUNICIPALS 2015

ICV-EUiA-E es presenta com 
“l’única esquerra transfor-
madora de Montcada” que 
aspira a governar l’Ajuntament 
després dels comicis del 24 de 
maig. Aquest és el missatge que 
la coalició rogiverda va trans-
metre  a les persones que el 29 
d’abril van omplir l’Auditori 
durant l’acte per donar a conèi-
xer la candidatura encapçalada 
per Laura Campos i al qual va 
assistir el coordinador nacional 
d’ICV, Joan Herrera. 
“És una fantàstica oportu-
nitat per fer girar els ajun-
taments cap a l’esquerra i 
l’única manera de fer-ho és 
votar la nostra coalició”, va 
dir el líder d’ICV, qui va criti-
car el govern de PSC i CiU a 
Montcada “perquè no ha llui-
tat pels seus en temes com el 
soterrament, l’INS M. Miró i 
les urgències”.  Herrera també 
va tenir paraules de retret per a 
l’exalcaldessa socialista M. Ele-
na Pérez, “a qui tothom coneix 
per una manera de governar 

que és delicte”. En aquest sen-
tit, la candidata a l’Alcaldia es 
va comprometre a recuperar la 
política en majúscules “basa-
da en la honestedat, l’ètica i 
el treball, escoltant la ciuta-
dania perquè pugui escriure 
el seu futur”, va dir Campos, 
qui va plantejar la necessitat de 
construir una ciutat més justa, 
democràtica i sostenible. 

Altres propostes. En l’àmbit terri-
torial, Campos va defensar “un 
urbanisme de valors enfront 
l’especulatiu de l’actual go-
vern, protegint el medi ambi-
ent i denunciant les empreses 
que contaminen”. Sobre La-
farge, la candidata va manifes-
tar la voluntat de la coalició  de 
traslladar la cimentera, “perquè 
no té sentit tan a prop del nu-
cli urbà”. En referència a l’es-
lògan de la campanya, ‘La teva 
veu, la nostra força’, Campos 
va fer una crida “a omplir les 
urnes de veus que reclamen 
una societat més digna”. En 
el torn de parlaments va inter-

venir el número 2, Òscar Gil, 
qui va defi nir la coalició “com 
la bandera de la resistència 
que no es doblega als designis 
dels qui retallen”. 
També va assistir a l’acte Lo-
rena Vicioso, diputada d’ICV-
EUiA al Parlament, qui va 
plantejar mantenir l’essència de 
la II República i la lluita anti-
franquista “per impedir un 
nou ordre social en què no 
tothom hi té cabuda”. Durant 
la presentació es van lloar les 
persones que formen part de la 
candidatura i es va reconèixer 
la feina del portaveu del grup 
municipal i alcaldable d’ICV-
EUiA als dos últims comicis, 
Josep M. González.

Sílvia Alquézar | Montcada

ICV-EUiA-E es defi neix 
com ‘l’única esquerra 
transformadora’ 
La coalició va presentar la llista el 29 d’abril a l’Auditori

Les persones que formen part de la llista d’ICV-EUiA-E, a l’escenari de l’Auditori el dia de la presentació de la candidatura, el 29 d’abril

Porro, en primer terme, acompanyada dels membres de la seva llista i dels militants que van assistir a la presentació de la mateixa, el passat 4 de maig
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Porro, a l’esquerra, va acabar ballant a l’escenari amb Iceta el dia de la seva presentació
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El coordinador nacional d’ICV, Joan Herrera, amb l’alcaldable d’ICV-EUiA-E, Laura Campos
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CiU proposa en el seu progra-
ma electoral l’adequació dels 
voltants del pavelló Miquel Po-
blet amb noves pistes esportives 
i la construcció d’un nou com-
plex esportiu-cultural al sector 
de la torre Na Joana, al polígon 
de la Ferreria. La formació va 
presentar el 22 d’abril els seus 
projectes esportius en un acte 
a la Casa de la Vila al qual va 
assistir el secretari general de 
l’Esport, Ivan Tibau. Abans, la 
delegació de CiU, encapçalada 
pel seu cap de llista, Joan Carles 
Paredes, va visitar l’estadi de la 
Ferreria i les pistes d’atletisme.
“Volem donar un impuls a les 
inversions esportives perquè 
les entitats locals puguin de-
senvolupar la seva activitat en 
millors condicions”, va indicar 
l’alcaldable de CiU. 

Propostes. El cap de llista va 
avançar alguns detalls dels prin-
cipals projectes, com la creació 
de pistes al voltant del pavelló 
Miquel Poblet o la construcció 
d’un nou complex esportiu cul-
tural a la coneguda popularment 

com la torre Bombita, amb pis-
tes d’atletisme, de futbol 11 i 
una piscina d’estiu. CiU també 
planteja rehabilitar l’edifi ci i des-
tinar-lo a entitats culturals. 
Tibau va donar “ple suport” a 
les iniciatives del seu partit per 
millorar l’esport local, per al qual 
va tenir paraules de lloança. 

CiU proposa invertir en 
instal·lacions esportives
El secretari d’Esports, Ivan Tibau, dóna suport al candidat

Joan Carles Paredes, a l’esquerra de la imatge, amb Ivan Tibau a l’estadi de la Ferreria

La CUP Montcada veu les pro-
peres eleccions del 24 de maig 
com l’oportunitat per “recupe-
rar l’espai públic i la sobirania 
popular després d’un llarg pe-
ríode fosc en què la ciutadania 
s’ha limitat a delegar el seu vot 
en els partits”. Aquest va ser el 
missatge que els candidats de la 
formació, Gonzalo García i Lídia 
Molano, van transmetre al públic 
que el 24 d’abril va omplir l’Au-
ditori per conèixer la seva llista i 
les propostes programàtiques. En 
un acte força original carregat de 
simbolisme i en què, a més dels 
parlaments, hi va haver una per-
formance, una actuació musical i 
la projecció d’un video, represen-
tants de la CUP van explicar la 
seva aposta rupturista resumida 
en el seu eslògan de campanya, 
‘Capgirem Montcada’.

Els candidats. Posar les insti-
tucions al servei de la ciutada-
nia per iniciar des d’aquestes el 
camí cap a una societat més justa 

i, alhora, crítica i rebel contra el 
sistema i els seus gestors va ser 
l’eix sobre el qual van girar les 
intervencions dels dos líders de 
la CUP Montcada a les prope-
res eleccions, García i Molano, 
número 1 i 2 de la llista respec-
tivament –d’acord amb el codi 
ètic de la formació, cap membre 
estarà més de dos anys ocupant 
un càrrec públic, de manera que, 
en cas d’obtenir representació al 
Ple, hi haurà alternància a mig 
mandat.
“Volem entrar a l’Ajuntament 
per incidir i fer que al nostre 
poble hi hagi justícia, que esti-
gui més cohesionat, socialment 
i territorialment i no es discri-
mini ningú per raó de sexe, 
de procedència o per cap altre 
motiu”, va dir Molano. La can-
didata també va fer una crida a 
revolucionar el sistema i a cedir 
el protagonisme a la ciutadania.
En la mateixa línia, García va 
afi rmar que el municipi “només 
es pot transformar des de l’ac-
ció col·lectiva” i va reivindicar 

el paper conscienciador i actiu 
de l’esquerra independentista i 
del moviment llibertari, basat 
en assemblees. El candidat tam-
bé va lloar la tasca feta per les 
plataformes ciutadanes que han 
sorgit com la PAH, la Plataforma 
Soterrament o l’Antiincineració, 
a les que va expressar el seu su-
port. I, en resposta als comenta-
ris paternalistes dels que veuen 
la CUP com un grup de joves 
utòpics, García va dir que estan 
prou preparats per governar: 
“No cometrem els mateixos 
errors que els partits que ens 
han dirigit i aprendrem rà-

pid”. Entre les propostes pro-
gramàtiques de la CUP hi ha 
fer una auditoria econòmica de 
l’Ajuntament i limitar els sous 
dels càrrecs públics.

Altres parlaments. A l’acte també 
va intervenir Pilar Castillejo, del 
COP de Ripollet, qui va expres-
sar la seva confi ança en què les 
candidatures populars sorgides 
al Vallès –les CAV– assoleixin 
uns resultats encoratjadors per 
propiciar el canvi. “En aquests 
moments de crisi econòmica, 
social i política els ajuntaments 
han de ser el punt de referència 

i han de tenir l’obligació de de-
senvolupar polítiques i accions 
contra el risc d’exclusió social i 
la injustícia”, va dir Castillejo.
Sergi Argelés, de la CUP Mont-
cada, va parlar de la corrupció. 
“L’hem de fer desaparèixer 
del govern del poble, on en te-
nim i n’hem tingut per donar i 
vendre”, va manifestar. Tot i re-
conèixer la difi cultat que implica 
eradicar-la, Argelés opina que es 
pot obstaculitzar amb més trans-
parència: “El nostre codi ètic 
preveu com actuar davant dels 
casos de corrupció amb accions 
contundents”.

Pilar Abián | Montcada

La CUP vol ‘capgirar’ 
l’administració local
La formació parla de recuperar la sobirania popular

OPCIÓ RUPTURISTA
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Els membres de la llista de la CUP, a dalt de l’escenari de l’Auditori Municipal a la fi  de la presentació de la candidatura

CiU farà el 8 de maig, al Teatre Municipal (20h), la presentació de la llista de les persones que acompanyen 
l’alcaldable, Joan Carles Paredes. A les primeres posicions de la candidatura es troben Daniel Moly (2), 
Elisabeth González (3), Pol Morató (4) i Montserrat Sánchez (5). “És una llista pensada per governar i lide-
rar el municipi, amb l’objectiu de fer una Montcada encara molt millor”, ha comentat el cap de llista, qui 
afi rma que es tracta d’una proposta “clara i decidida per la renovació i la regeneració política” | SA

Paredes presenta el seu equip el 8 de maig, al Teatre Municipal

CI
U

Sílvia Alquézar | La Ferreria
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La campanya 
de Círculo MiR 
la sufragaran 
els membres 
de la llista
El cost de la campanya electo-
ral de Círculo Montcada (CM), 
l’agrupació d’electors que ha 
impulsat Podem Montcada, 
serà assumit pels membres de 
la formació que siguin escollits 
regidors. El partit afi rma en un 
comunicat que un dels seus com-
promisos és la reducció de despe-
ses “que no estiguin destinades 
a benefi ciar el ciutadà i, una 
campanya electoral és inneces-
sària i no ha d’estar assumida 
per la població”, en referència 
a les subvencions públiques que 
reben els partits per sufragar co-
micis i aspectes de funcionament 
i seguretat, entre d’altres.

Cimentera. L’agrupació d’electors 
també ha anunciat que exigirà el 
tancament de la cimentera si es 
cremen residus urbans a la instal-
lació. “Els contaminants resul-
tants de la incineració afecten 
greument la salut, i això està 
molt per sobre d’interessos in-
dividuals o col·lectius”, ha dit 
en un comunicat | SA
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La diputada del PPC Eva García 
–també regidora de l’oposició a 
l’Ajuntament– i el portaveu del 
grup parlamentari popular, Enric 
Millo, van anunciar el 22 d’abril 
una iniciativa parlamentària per-
què tots els municipis tinguin al-
menys un ambulatori en funcio-
nament les 24 hores del dia, per 
evitar casos com el de Montcada 
“on els veïns no tenen servei 
d’urgències nocturn des que  el 
govern de CiU i ERC el van 
suprimir ara fa quatre anys”, 
va remarcar García. 
Els parlamentaris van explicar 
davant del CAP de Montcada 
el contingut d’una proposició de 
llei que vol reduir les llistes d’es-
pera a la sanitat pública. Segons 
Millo, les retallades aplicades en 
aquest àmbit han fet augmentar 
els temps d’espera, afectant la 
qualitat del servei i empitjorant la 
situació dels malalts. “Volem ga-
rantir –va dir– que hi hagi un 
temps màxim d’espera, ade-
quat a la gravetat de cada pa-
cient”. García, per la seva banda, 
va denunciar que el govern “fa 

trampa i disfressa les xifres re-
als de les llistes d’espera, enga-
nyant la ciutadania”. 

Proposta. Els populars volen esta-
blir 48 hores de límit d’espera en el 
cas d’una visita programada, entre 
35 i 45 dies per a proves terapèu-
tiques i, en els casos de càncer, 30 
dies. “No podem consentir que 
el govern destini els recursos a 
altres temes”, va afegir l’edil.
D’altra banda, la presidenta de 
la Fundación Víctimas del Terro-
rismo, María del Mar Blanco, va 
ser el 23 d’abril a Montcada, per 
expressar el seu suport a García.

Laura Grau | Montcada

El PPC reclama a Montcada ambulatoris 
oberts les 24 hores a tots els municipis
Eva García i Enric Millo van presentar davant del CAP una proposició de llei per reduir les llistes d’espera

Eva García i Enric Millo, durant la roda de premsa feta davant del CAP de Montcada
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Ciutadans es 
compromet a 
canviar el ROM 
si governa

C’s ha anunciat que, en cas de 
guanyar les eleccions munici-
pals farà canvis al Reglament 
Orgànic Municipal (ROM) per 
tal que els ciutadans puguin 
preguntar als plens sobre qual-
sevol tema i i no només sobre 
els punts de l’ordre del dia, tal 
com està estipulat actualment.  
El ROM, que estableix com 
funciona l’administració in-
ternament,  no s’ha modifi cat 
des de l’any 2002. Actualment, 
d’acord amb el Reglament, les 
preguntes del públic s’han de 
cenyir al contingut de la sessió 
plenària, quedant excloses les 
mocions.

Proposta. “Establirem un mà-
xim de cinc preguntes que 
l’equip de govern estarà dis-
posat a respondre per escrit 
abans del següent Ple”, va 
explicar Romero, qui conside-
ra imprescindible que els ciuta-
dans vegin els plens “com una 
eina útil per poder fer arri-
bar les seves queixes i sugge-
riments”. 

Laura Grau | Redacció
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CiU, ERC i la CUP són les 
tres forces locals que signaran 
el compromís cap a la inde-
pendència de Catalunya que 
l’Assemblea Nacional Catalana 
(ANC) ha impulsat amb l’ob-
jectiu de sumar suports per al 
procés sobiranista abans de les 
fi tes electorals del 24 de maig 
i el 27 de setembre. En el mo-
ment de tancar aquesta edició, 
hi havia previst un acte per for-
malitzar l’adhesió a la iniciativa 
per part dels partits i dels seus 
caps de llista.
L’ANC, que s’ha reunit amb 
diverses forces polítiques que 
concorren a les municipals, va 
presentar la campanya i el seu 
full de ruta durant el sopar 
que va organitzar el 17 d’abril 
a l’Abi. L’acte, amb una setan-
tena de persones, va comptar 
amb l’assistència del secreta-
ri de l’ANC, Josep Colomer. 
“Treballarem els propers cinc 
mesos perquè la ciutadania 
confi ï en els partits, que són 

els que hauran de decidir al 
Parlament el camí cap a la 
independència”, va dir.

Iniciativa local. L’ANC local ha 
posat en marxa la campanya 
‘Sabies que...’ per aconseguir 
noves adhesions al procés sobi-
ranista. El col·lectiu distribuirà 
una trentena de tríptics diferents 
amb els dubtes més freqüents 
sobre el que passaria a Catalu-

nya en el cas de ser un país in-
dependent. “És el moment de 
sortir al carrer i explicar les 
bondats de la independència 
als que encara no estan con-
vençuts”, va comentar Cerve-
ra. L’entitat té previst participar 
de les principals festes i esdeve-
niments al municipi per difon-
dre “els arguments en positiu 
perquè la gent obri els ulls”, 
va dir Cervera.

CiU, ERC i la CUP s’adhereixen al 
compromís cap a la independència
Es tracta d’una iniciativa de l’ANC abans de les cites electorals del 24-M i el 27-S

Sílvia Alquézar | Montcada

El secretari de l’ANC i la portaveu local de l’ANC (esquerra) durant el sopar a l’Abi del 17 d’abril

PROCÉS SOBINARISTA

Eva García, amb alguns membres de la seva llista. D’esquerra a dreta, José R. Pérez (6), Daniel López (2), Cristino García (3) i Jorge Trigueros (4)
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> CCD fa el primer acte de campanya el 8 de maig
Ciudadans del Centre Democràtic (CCD) presentarà el 8 de maig, a la 
Casa de la Vila (19h), la seva candidatura a les eleccions municipals que 
encapçala Jordi Rodríguez, de 42 anys. Aquesta és la primera ocasió en 
què la formació opta als comicis locals | PA

> ERC presenta la seva llista a l’Auditori
En el moment de tancar aquesta edició, ERC tenia previst presentar la 
seva llista a l’Auditori poques hores abans de l’inici ofi cial de la campanya 
electoral. El 5 de maig, la forma-
ció va avançar a la Casa de la Vila 
les seves propostes destinades a 
desenvolupar el teixit produc-
tiu de Montcada. L’acte va ser 
presentat per l’alcaldable, Jordi 
Sánchez i va comptar amb la 
participació d’Albert Castellanos, 
secretari nacional de Política 
Econòmica i Treball d’ERC | JA

“Els que patim la crisi som els que hem de donar l’alternativa i no votar 
als que partits que representen els que l’han creada”. Aquest és el mis-
satge que el diputat i coordinador 
general d’EUiA, el montcadenc 
Joan Josep Nuet –a la foto–, va 
transmetre al centenar de perso-
nes que el 19 d’abril va anar a la 
botifarrada organitzada pel partit 
a Can Cuiàs per celebrar el 84è 
aniversari de la proclamació de 
la II República. Durant l’acte es 
va retre homenatge a dos acti-
vistes socials, Manuel Gordillo i 
Elena Sánchez | SA

> EUiA demana no votar als ‘creadors de la crisi’
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PÀG. 20

MAREA BLANCA
La Favmir participarà el dia 17 a 
la cadena humana a Barcelona 
en defensa de la sanitat pública
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SESSIÓ PLENÀRIA D’ABRIL

El govern local aprova en solitari 9 projectes 
urbanístics en l’últim Ple ordinari del mandat
L’oposició va acusar el PSC i CiU ‘d’oportunisme electoral’ i de no consensuar les propostes amb els veïns ni els grups municipals

El Ple de l’Ajuntament va apro-
var a l’última sessió ordinària 
de l’actual mandat, el 30 d’abril 
a la Casa de la Vila, un total de 
9 projectes de l’Àrea Territorial 
que només van comptar amb el 
vot a favor del govern municipal 
(PSC i CiU). L’oposició no va 
entrar en el debat com ha fet en 
els darrers mesos com a protesta 
davant de l’afer del PERI de la 
Font Pudenta-La Muntanyeta, en 
considerar que el regidor d’Urba-
nisme, el socialista Juan Parra, va 
resultar benefi ciat de la modifi ca-
ció urbanística. PPC, C’s i ERC 
es van abstenir en les votacions, 
mentre que ICV-EUiA va votar 
en contra. 

Els ecosocialistes i els populars 
van coincidir a manifestar la seva 
“indignació” per la presentació 
de tots aquests projectes en el 
darrer Ple del mandat. “Molts 
d’aquests punts són temes con-
fl ictius i polèmics que no s’hau-
rien de debatre ara”, va dir la 
portaveu popular, Eva García.
Per la seva banda, el portaveu 

del grup rogiverd, Josep M. Gon-
zález, va criticar el govern “per 
intentar complir les seves pro-
meses electorals en l’últim Ple, 
sense haver consensuat res amb 
l’oposició ni amb els veïns”. Per 
contra, el regidor d’Urbanisme 
va negar que la inclusió de tots els 
projectes respongués a una fi nali-
tat electoralista. “Sí s’ha comptat 
amb la participació i l’opinió 
dels veïns, amb qui ens hem 
reunit en més d’una ocasió”, va 
aclarir l’edil.

Ampliació d’equipament. Un dels 
projectes aprovats al Ple va ser 
l’ampliació i millora del Centre 
Cívic de Can Cuiàs, per valor de 
400.000 , que seran fi nançats amb 
una subvenció de la Diputació de 
Barcelona. “L’ajut s’ha concedit 
ara i seria una irresponsabilitat 
no aprofi tar-lo”, va explicar Par-
ra, qui va argumentar la necessi-
tat d’ampliar l’equipament per-
què té molts usuaris i activitats. 
La instal·lació passarà de 554 a 
700 m2, s’articularà mitjançant 
una nova sala polivalent que fun-
cionarà com a espai central i com 
a enllaç entre l’actual edifi ci i el 
nou espai, que acollirà el bar i els 
altres serveis. L’ampliació inclou 
també una zona de bar més apar-
tada de les aules de cursos que en 
l’actualitat, amb dos nous lava-
bos per tal que pugui funcionar 

de manera autònoma i indepen-
dent de la resta del Centre Cívic 
si es considera oportú. El projecte 
preveu que durant la primera fase 
s’habiliti un nou accés a l’equi-
pament pel carrer Geranis, que 
s’utilitzarà durant el temps que 
s’allargui l’obra, mentre que, du-
rant la segona etapa, es farà tota 
l’ampliació. Es preveu que el obra 
estigui acabada en sis mesos. 
El Ple també va donar llum ver-
da a l’aprovació inicial de la mo-
difi cació puntual del PGM de la 
Muntanyeta de la Font Pudenta 
i al projecte d’urbanització per 
instal·lar les escales mecàniques 
entre els carrers del Pont i del Tri-
angle, a Can Sant Joan. 

Sílvia Alquézar | Redacció

El Ple d’abril va ser l’última sessió ordinària del mandat, on novament les qüestions urbanístiques i econòmiques van centrar bona part del debat

L’Ajuntament va 
donar llum verda a 
l’ampliació del Centre 
Cívic de Can Cuiàs

 El romanent del 2014, per a expropiacions

El govern municipal (PSC i CiU) 
va donar compte al Ple ordinari 
d’abril del Decret pel qual el roma-
nent positiu de Tresoreria amb què 
s’ha tancat el pressupost del 2014 
–2,2 milions d’euros– es destinarà 
a pagar interessos derivats de les 
expropiacions forçoses reclama-
des per diferents propietaris de 
terrenys afectats pel Pla General 
Metropolità (PGM). Aquest punt va 
motivar les crítiques de l’oposició 
que novament va criticar la gestió 
del govern. El portaveu d’ICV-EUiA, 
Josep M. González, va lamentar 
que el govern “hagi de destinar 
aquests recursos a pagar interessos 
en comptes de cobrir necessitats 

socials”. La representant de C’s, 
Carmen Romero, va acusar PSC i 
CiU de portar el municipi “a la ruï-
na” i va lamentar que ningú no hagi 
assumit responsabilitats. En nom 
d’ERC, Marta Aguilar va manifestar 
que “la deixadesa del govern ha fet 
crèixer els interessos a pagar i les 
despeses en advocats”.
En resposta a les crítiques de l’opo-
sició, el president de l’Àrea Eco-
nòmica, Joan Maresma (CiU), va 
va negar que l’Ajuntament estigui 
hipotecat, com denuncia l’oposició. 
“Som un consistori sanejat, amb 
un nivell d’endeutament del 35% 
quan la Llei ens permet arribar fi ns 
al 110%”, va dir l’edil | PA
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L’Audiència Nacional admet a tràmit 
el recurs municipal contra Foment
L’Ajuntament ha iniciat les accions legals per l’incompliment dels acords del 2007

SOTERRAMENT DE LA LÍNIA DE PORTBOU

L’Audiència Nacional ha admès 
a tràmit el recurs contenciós 
administratiu que el consisto-
ri montcadenc va interposar 
contra el Ministeri de Foment 
per l’incompliment dels acords 
signats el 2007 que establien el 
soterrament de la línia de Port-
bou al seu pas per Montcada 
i Reixac. El conveni, signat 
entre Foment, l’Administrador 
d’Infraestructures Ferroviàries 
(Adif), el Departament de Po-
lítica Territorial i Obres Públi-
ques de la Generalitat de Ge-
neralitat i l’Ajuntament, recollia 
que les obres s’havien d’execu-
tar de manera coordinada amb 
la construcció de la Línia d’Alta 
Velocitat, uns treballs que es 
troben en la recta fi nal amb la 
construcció del pou de ventila-
ció de l’avinguda Jaume I.  

Plataforma. El col·lectiu Tracte 
Just Soterrament Total (PTJST) 
ha enviat una carta als caps de 
llista de tots els partits polítics 

que concorren a les eleccions 
municipals del pròxim 24 de 
maig instant-los a defensar el 
projecte, sigui quina sigui la 
representació que obtinguin 
a l’Ajuntament. Amb aquesta 
nova acció, la plataforma dóna 
continuïtat a la voluntat que 
van manifestar totes les forma-
cions que van participar a les I 
Jornades pel Soterrament Total 
–fetes el passat 4 d’abril– sobre 
la necessitat de mantenir i am-

pliar el compromís institucional 
del consistori amb el projecte i 
la reivindicació de l’acord sig-
nat el 2007. En aquest sentit, el 
col·lectiu valora positivament 
la via judicial engegada pel con-
sistori contra Foment. També 
considera imprescindible que el 
nou Ajuntament, un cop consti-
tuït, “es doti dels instruments 
específi cs que permetin apro-
fundir en la recerca de solu-
cions”.

Sílvia Alquézar | Redacció

L’alcaldessa va informar de les novetats sobre el recurs als grups municipals i a la Plataforma

Expedient a Renfe pels 
incidents a l’R4 i l’R5
La Generalitat vol saber què va passar a l’estació de Bifurcació

RODALIES

El Departament de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat ha 
obert un expedient informatiu a 
Renfe per la incidència produïda 
el 5 de maig al matí a les línies R3 
i R4 de Rodalies a causa d’una 
avaria a l’estació de la Sagrera. 
Amb aquesta investigació oberta 
es vol conèixer si durant els fets 
es va informar adequadament 
els usuaris i si el canvi de tren a 
Montcada Bifurcació es va fer 
amb seguretat. Algunes imat-
ges difoses per les xarxes socials 
mostren els viatgers travessant 

les vies.  L’incident va ocasionar 
retards de més de trenta minuts 
en algunes línies.
Per la seva banda, l’alcaldessa, M. 
Carmen Porro, ha enviat un escrit 
a Renfe i l’Adif en què sol·licita 
informació detallada dels fets del 
dia 5, sobretot pel que fa succeir a 
l’estació de Montcada Bifurcació, 
“on es van produir situacions 
de risc derivades de la manca 
d’informació i agreujades per 
l’anormal i perillós desnivell 
que existeix entre l’andana i les 
portes dels combois”, explica 
l’edil en la missiva.

Jesús Abad | Redacció
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Els usuaris de Renfe creuant les vies per accedir al tren a l’estació de Bifurcació, el dia 5
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La Favmir fa una crida 
a la participació a la 
cadena de Marea Blanca
La mobilització es farà el 17 de maig a Barcelona

Els col·lectius de tot Catalunya 
que lluiten en defensa de la sa-
nitat pública i que han adoptat 
el nom de Marea Blanca orga-
nitzen el 17 de maig, a les 12h, 
a Barcelona una cadena humana 
en contra de les retallades sanità-
ries i la política de privatització 
d’aquests serveis. Alguns dels 
promotors del moviment van 
ser el 16 d’abril a Montcada en 
un acte convocat per la Favmir 
per explicar els motius de les se-
ves reivindicacions. 
El metge jubilat Antoni Barberà 
va afi rmar que “des del Depar-
tament de Salut de la Genera-
litat s’estan coent agressions 
molt grosses contra el sistema 
públic català”. Com a exemple 
de les seves manifestacions, Bar-
berà va explicar que s’ha aprovat 
per decret permetre que s’ofertin 
serveis sanitaris privats a centres 
públics i que, malgrat que el 
Parlament ha votat en contra, el 

conseller Boi Ruiz està decidit a 
vendre la cessió dels historials clí-
nics a empreses. “L’argument és 
que els donarien sense fer cons-
tar el nom dels pacients, però 
ja sabem que avui dia és fàcil 
poder creuar informació i aca-
bar esbrinant a qui pertanyen; 
això no ho podem permetre”, 
va denunciar el ponent. 
Barberà també va lamentar que, 
malgrat que ja hi ha tractament 
per a l’hepatitis C, cada dia mo-
ren una dotzena de persones a Es-
panya perquè el medicament que 
permet la seva cura costa 43.000 
euros, quan el seu cost podria ser 
de 100 si es posessin en marxa els 
mecanismes necessaris per eludir 
la patent.  

Futur de l’ICS. Pep Martí, tam-
bé metge jubilat, va treballar 45 
anys a la Vall d’Hebron. “La cri-
si –va dir– ha estat una excusa 
per retallar i degradar el servei 
públic allargant les llistes d’es-

pera i col·lapsant les urgències, 
tot amb l’objectiu de facilitar 
el camí cap a la privatitza-
ció”. Segons Martí, l’estratègia 
del Departament de Salut pas-
sa per fragmentar l’ICS, que 
és l’empresa més gran de tot 
Catalunya, amb 45.000 em-
pleats. “Volen atomitzar-la 
creant consorcis que, tot i ser 
públics, es gestionen com a 
ens privats i, per tant, poden 
eludir els controls a què estan 
sotmeses les administracions 
públiques”, va dir.

Trini Cuesta, de la coordina-
dora d’entitats SAP-Muntanya 
i treballadora en actiu a la Vall 
d’Hebron, va incidir en la neces-
sitat que els usuaris s’informin 
sobre els seus drets. “El que 
està passant és indignant, no 
podem consentir que una visi-
ta amb el metge de capçalera 
ens la donin a un mes vista, o 
d’aquí a un any si es tracta de 
l’especialista, ni tampoc que 
donin l’alta pacients ingressats 
amb símptomes de febre o in-
fecció”, va denunciar Cuesta.

Tot els ponents van coincidir a 
destacar la importància d’anar 
a votar als comicis que es faran 
al llarg de l’any  –locals, auto-
nòmics i generals– per donar 
suport als partits que estan de-
fensant la sanitat pública amb 
convicció.  
El president de la Favmir, An-
tonio Cera, es va comprometre  
durant l’acte en nom de la Fede-
ració veïnal a promoure entre la 
ciutadania i les entitats la parti-
cipació a la cadena humana de 
la Marea Blanca.

Pilar Abián | Montcada
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D’esquerra a dreta, Antoni Barberà, Trini Cuesta, Pep Martí i Antonio Cera durant l’acte fet el 16 d’abril a la Casa de la Vila

SANITAT PÚBLICA
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Les obres per adequar l’entorn 
del Rec Comtal entre Can Sant 
Joan i Vallbona van començar 
a principi de maig. Els treballs, 
valorats en més de 700.000 eu-
ros, estan fi nançats per l’Ajun-
tament de Barcelona, gràcies 
a un conveni urbanístic amb 
el consistori montcadenc. El 
projecte, que dóna resposta a les 
reivindicacions dels veïns, inclou 
la reurbanització del passatge del 
Reixagó, on es renovaran les vo-
reres, la calçada i la il·luminació. 

Detalls de la intervenció. Les no-
ves voreres seran més àmples 
i se suprimirà l’actual rotonda 
que hi ha a la confl uència amb 
el carrer Carril. La vorera de 
la banda dreta –la que toca a 
la Muntanyeta de Can Sant 
Joan– estarà a la mateixa alça-
da del carrer, mentre que la de 
l’esquerra serà elevada respecte 
a la calçada. En el punt d’accés 
al camí del Rec Comtal, s’hi 
posaran llambordes que faran 

de transició amb el sauló que ja 
existeix a la zona. 
Ja dins del camí, la zona de pas 
tindrà una amplada mínima de 
2,5 metres i, en alguns punts, 
arribarà als 3; es netejarà la ve-
getació existent i s’aplicarà una 
geomalla per estabilitzar el talús. 
La tanca metàl·lica que limita 
amb la via del tren es renovarà i 
s’hi plantarà un arbust enfi ladís. 
Les obres es dividiran en dos 

trams. El primer, corresponent 
al la del passatge Reixagó, s’ha 
adjudicat a l’empresa Rome-
ro Gamero per un import de 
366.890 euros. 
L’altre tram, el del camí del 
Rec Comtal entre els barris de 
Can Sant Joan i Vallbona,el 
farà l’empresa Tratamiento 
Acondicionamiento de Lade-
ra y Obras per un import de 
291.925 euros.

Comencen les obres per millorar el 
camí entre Can Sant Joan i Vallbona
Els treballs, valorats en més de 700.000€, preveuen la reurbanització de l’entorn

Sílvia Alquézar | Redacció

Les obres de millora de l’entorn del Rec Comtal han començat a principi del mes de maig

REC COMTAL

S’inicien els treballs de 
l’accés per a vianants 
L’objectiu és connectar el centre amb la zona de lleure

FONT DEL TORT

Les obres de construcció d’un 
itinerari que connectarà el cen-
tre del municipi amb la Font del 
Tort, a la Serralada de Marina, 
es van posar en marxa a fi nal 
d’abril. La intervenció inclou 
la construcció d’un vial per a 
vianants que discorrerà paral-
lel a la carretera de la Roca 
amb mesures de seguretat com 
baranes, a més d’enllumenat, 
enjardinament, rec i mobiliari 
urbà. També es realitzarà un al-
tre vial amb paviment destinat 
a les bicicletes en aquest tram. 

Per poder creuar la carretera, se 
senyalitzarà un pas de vianants 
regulat per un semàfor amb 
polsador. “Aquesta obra és 
molt necessària per garantir 
la seguretat de la ciutadania i 
propiciar un pas accessible a 
la Font del Tort i a la resta de 
la Serralada de Marina”, ha 
destacat el president de l’Àrea 
Territorial, Juan Parra (PSC). 
El preu total de l’actuació està 
al voltant dels 200.000 euros, 
dels quals l’Ajuntament n’apor-
ta uns 20.000, mentre que la 
resta els assumirà la Diputació.

Laura Grau | Redacció
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Les obres del vial per accedir a la Font del Tort van començar a fi nal del mes d’abril
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ESPAI NATURAL
Més de 2.500 persones 
participen a la marxa 
en defensa de Gallecs

La Plataforma per la Defensa de Gallecs va aconseguir 
reunir el passat 19 d’abril al voltant de 2.500 perso-
nes a la plaça de l’Església per reclamar més protecció 
per a les 750 hectàrees que queden sense urbanitzar, 
que s’ampliï l’espai del Pla Especial d’Interès Natural 
(PEIN) i que s’hi prohibeixin activitats com la falcone-
ria. L’anunci de la venda per part de l’Incasòl de part 
de Can Banús a una empresa de transports per fer-
hi un centre de distribució logística de 70.000 metres 
quadrats ha estat el detonant d’una nova mobilització 
que va sortir simultàniament de les places de la vila de 
Santa Perpètua de Mogoda –on estaven convocats els 
veïns de Montcada–, Mollet del Vallès, Parets del Va-
llès, Lliçà de Vall i Palau Solità i Plegamans. Segons el 
manifest, “aquest sector ja es va deixar fora de l’àrea 
de protecció amb la intenció de poder continuar fent 
diners amb un Gallecs cada cop més pressionat, amb 
la complicitat de l’actual govern de Santa Perpètua 
de Mogoda” | LR

.....També és notícia......................................

El detonant de la protesta orga-
nitzada el 19 d’abril per la Pla-
taforma en Defensa de Gallecs  
és la possible construcció d’un 
centre de logística als terrenys 
de Can Banús (Sta. Perpètua).

E.
P.

ATENCIÓ AL CONSUMIDOR
L’OMIC informa els autònoms sobre 
la llei de contractació de serveis
La modifi cació del Codi de Consum aprovada el 
passat 1 d’abril ha ampliat la protecció a treballa-
dors autònoms i microempreses sobre les seves re-
lacions de consum amb companyies de serveis bà-
sics o continuats. L’Ofi cina Municipal d’Informació 
al Consumidor (OMIC) assessora els autònoms i pi-
mes en el cas que hagin fet una reclamació prèvia a 
l’empresa perquè els apliquin les noves condicions 
i hagi passat un mes sense que hagin obtingut res-
posta. L’Omic és a l’Ajuntament i el seu horari és 
dilluns, dimecres, dijous i divendres, de 9 a 14h, i 
dimarts, de 10 a 13h i de 15 a 19h | LR

La Regidoria de Salut Pública ha posat en marxa una campanya 
per combatre el mosquit tigre, que inclou una fase d’anàlisi sobre la 
presència d’aquesta espècie a la ciutat, que ja s’ha posat en marxa, 
i una altra d’actuació, amb propostes sobre tractaments a aplicar 
a la via pública per tal de prevenir, evitar i eradicar el mosquit tigre 
–una espècie de fora que s’ha adaptat al nostre territori– i disminuir 
la incidència del mosquit comú. L’espècie provoca moltes molèsties 
amb les seves picades i, fi ns i tot, pot arribar a transmetre malalties. 
En aquesta tasca, el consistori compta amb el suport de la Diputació 
de Barcelona, que ha contractat el Centre de Control de Mosquits del 
Baix Llobregat –màxima autoritat a Catalunya sobre aquest àmbit– 
per tal de fer l’anàlisi i propostes d’actuacions al municipi | LR

Salut Pública inicia una nova campanya per 
combatre l’aparició del mosquit tigre a l’estiu

MEDI AMBIENT
Ripollet rebutja una moció del COP 
contra la crema de residus a Lafarge
El Ple de l’Ajuntament de Ripollet, reunit el 30 
d’abril, va rebutjar una moció presentada pel COP-
Compromís per Ripollet contra la incineració de 
residus a cimenteres, demanant el cessament 
d’aquesta activitat a la planta Lafarge de Montcada. 
La formació argumentava que estudis recents han 
demostrat que hi ha un risc elevat de patir càncer 
en les persones que viuen a menys de 5 km de les 
cimenteres, especialment si aquestes usen residus 
com a combustible. La moció va comptar amb els 
vots a favor del COP i ICV-EUiA, l’abstenció del PPC 
i en contra de PSC i CiU, al govern | LR
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AJUTS ESCOLARS
Les sol·licituds per demanar beques de 
menjador, material i sortides es poden 
presentar fi ns al 15 de maig

Amb el lema ‘Estira del fi l’, la 
Regidoria d’Integració organit-
zarà entre l’11 i el 21 de maig la 
primera edició de la Setmana del 
Comerç Just i la Banca Ètica amb 
l’objectiu de promoure unes rela-
cions comercials i fi nanceres més 
justes i solidàries. “Volem sensi-
bilitzar els consumidors del que 
signifi ca comprar un producte 
de comerç just o un altre d’una 
multinacional on només es va-
loren els criteris econòmics”, 
explica la regidora d’Integració, 
Elisabet González (CiU), qui ha 
animat la població a participar 
“per prendre consciència que 
també poden aportar el seu gra-
net de sorra amb un consum 
responsable”.

El programa arrenca el dia 11 amb 
dues exposicions, que es podran 
visitar fi ns al 22 de maig. El Cen-
tre Cívic Can Cuiàs acollirà la 
mostra ‘Com menjar-nos el sud: 
els impactes del nostre consum a 
l’Amèrica Llatina’, mentre que al 
Kursaal es podrà veure l’exposició 
‘Banca Ètica vs. Convencional’. 

Altres activitats. El primer taller 
es farà el dia 13 al Centre Cívic 
de Can Cuiàs (18h) a càrrec de la 
Fundació Grup Tercer Món Ma-
taró, que prepararà tapes i platets 
amb sabor a cafè de comerç just. 
L’endemà, al Centre Cívic La 
Ribera (18h) tindrà lloc un tast de 
cacau que durà a terme l’entitat 
Alternativa 3. Divendres serà el 
torn per als més petits amb contes 
per un món més solidari a càrrec 
de l’associació Vivim del cuentu, 
a la Biblioteca de Can Sant Joan 
(18h). El dia 21, la Fundació Grup 
Tercer Món oferirà un taller de 
cafè i un tastet de productes de 
comerç just, a les 17.30h. Totes 
les sessions són gratuïtes i cal fer 
inscripció prèvia als equipaments 
on es desenvoluparan. 
La festa del comerç just i la banca 
ètica tindrà lloc el 17 de maig a la 
plaça de l’Església, de 10.30 a 14h. 
Hi haurà una mostra d’entitats de 
cooperació, venda de productes 
de comerç just, informació sobre 
la banca ètica, tast de cafè i altres 
productes, a més de tallers infantils 
i activitats com l’actuació del grup 
de batucada Batúcamela! (11h). 
D’altra banda, la cuinera Àngels 
Puntas farà un tast de batuts de 
xocolata i, a les 12.30h, comen-
çarà l’espectacle infantil ‘Karibú! 
Cançons i danses per a un món 
més just’, a càrrec de Carles Cu-
beres. 

Sílvia Alquézar | Redacció

COOPERACIÓ I SOLIDARITAT

L’acte central del programa, que es desenvoluparà de l’11 al 21 de maig, serà la festa que tindrà lloc el dia 17 a la plaça de l’Església

La Setmana del Comerç Just i la Banca Ètica 
promourà el consum responsable i solidari

El comerç just no ven cap producte que estigui fet amb mà d’obra infantil, a diferència d’algunes empreses multinacionals que sí ho fan
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Les activitats es faran 
als centres cívics de 
Can Cuiàs i la Ribera i 
el Casal de la Mina

En què es basen els projectes de comerç just i banca ètica?

El comerç just és una forma al-
ternativa de comerç que té com 
a objectiu canviar les relacions 
comercials entre els països rics 
del Nord (els consumidors) i els 
empobrits del Sud (els produc-
tors). Aquest sistema de comerç 
defensa un salari digne per als 
treballadors, no accepta la mà 
d’obra infantil ni la desigualtat 
entre homes i dones, afavoreix 
la realització de projectes de de-
senvolupament solidari en be-
nefi ci de la comunitat, respecta 

el medi ambient, no potencia els 
cultius d’exportació en perjudici 
dels de consum local i s’organit-
za amb estructures democràti-
ques. Segons Oxfam Intermón, 
per cada paquet de cafè d’una 
marca convencional venut a un 
preu d’1,95 , el seu productor a 
Etiòpia guanya uns 19 cèntims 
d’euro. Si el paquet és de co-
merç just, el productor obté 48 
cèntims i, a més, es benefi cia 
de dividends, primes socials, 
formació i crèdits.

Pel que fa a la banca ètica, es 
tracta d’entitats fi nanceres que 
tenen per objectiu fer compa-
tibles la rendibilitat fi nancera 
i econòmica amb l’assoliment 
d’objectius socials i mediam-
bientals. Els seus clients inver-
teixen els diners en activitats 
reprovables com la indústria de 
l’armament, optant per projectes 
amb contingut social i ambiental 
i facilitant l’accés al crèdit a per-
sones i grups que generalment 
n’estan exclosos | SA 
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L’equip ‘Va per a tu’ va fi nalitzar la Trailwalker 2015 disputada el 18 i 19 
d’abril a la posició 138 d’un total de 356 participants. El conjunt local 
va invertir 23 hores per recórrer a peu els 100 km que separen Olot de 
Sant Feliu de Guíxols. Aquesta és la quarta vegada que ‘Va per a tu’ pren 
part en el repte solidari-esportiu promogut per Oxfam Intermón. L’equip 
ha recaptat un total de 2.200 euros de les iniciatives que ha dut a terme, 
dels quals 1.500 es lliuren a l’ong organitzadora com a inscripció i la 
resta es donarà a Càritas Montcada, una novetat d’aquest any | SA

> L’equip ‘Va per a tu’ acaba la Trailwalker

La 40a Fira d’Artesania i la 10a 
Fira Comercial de Can Sant Joan 
comptarà amb la participació 
d’una setantena de parades, que 
es podran visitar els dies 9 i 10 
de maig al carrer Reixagó. L’As-
sociació de Comerciants del bar-
ri, que organitza l’esdeveniment, 
ha decidit ampliar l’horari de dis-
sabte fi ns a les 23h –abans aca-
bava a les 20.30h– “perquè hem 
comprovat que molta gent surt 
de casa al vespre i aprofi ta fi ns 
més tard per fer un tomb”, ha 
indicat el president de l’entitat, 
Rafael Domínguez, qui també 
ha avançat que aquest any no 
s’instal·larà cap carpa a la plaça 
Nicaragua per concentrar tota 
l’oferta en el mateix espai. 

Activitats. Dissabte, a les 12 i les 
19h, hi ha prevista l’actuació d’un 
grup de batucada i els Gegants de 
Montcada; de 10 a 14h i de 17 a 
21h, hi haurà infl ables a la plaça 
Nicaragua i, al Kursaal, es podrà 
visitar una exposició de maquetes 

de tren, d’11 a 13h i de 16 a 20h, 
a càrrec de l’Associació d’Amics 
del Ferrocarril de Montcada. A 
les 20h, tindrà lloc la segona tro-
bada de músics tropicals. 
Pel que fa a diumenge, la jornada 
començarà amb una actuació del 
grup de batucada, a les 10.30h. A 
les 11h tindrà lloc una exhibició 
de l’escola de ball Jym’s a la plaça 
del Bosc i, a les 12h, serà el torn 
dels Castellers de Montcada. De 
10 a 14h, hi haurà infl ables per 

als més petits a la plaça Nicaragua 
i, a l’Espai Kursaal, l’exposició de 
trens en miniatura. 
D’altra banda, algunes forces po-
lítiques que concorren a les elecci-
ons municipals del pròxim 24 de 
maig ja han avançat que aprofi ta-
ran la fi ra de Can Sant Joan per 
instal·lar una carpa en el primer 
cap de setmana de la campanya 
electoral des d’on fer arribar les 
seves propostes i demanar el vot 
a la ciutadania.  

La Fira Comercial i d’Artesania 
acollirà una setantena de parades 
L’esdeveniment es farà els dies 9 i 10 al carrer Reixagó i inclourà diverses activitats

Sílvia Alquézar | Redacció

CAN SANT JOAN

L’AEEC recull 600€ a la Fira de la F. Pudenta

L’AV Font Pudenta-La Muntanye-
ta va organitzar el 18 i 19 d’abril 
la segona Fira Comercial, amb 
una vintena de paradetes entre 
artesans i comerços del barri. 
Entre els participants també hi 
havia l’Associació Espanyola 
contra el Càncer, que va apro-
fi tar l’esdeveniment per recollir 
fons per ajudar els malalts i les 
seves famílies. En total, es van recaptar 600 euros en donatius. A 
la foto, Bartolomé Egea, de l’AV i comerciant de la Font Pudenta-La 
Muntanyeta, i Mari Moyano, delegada de l’AECC al barri | SA
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La Xarxa Antirumors 
convoca una trobada el 
20 de maig al Kursaal
La Xarxa Antirumors ha convocat 
una reunió el 20 de maig, a les 
18h, al Kursaal, oberta a la ciuta-
dania i les entitats. L’acte comptarà 
amb una formació a càrrec de la 
Xixa Teatre. La Xarxa forma part del 
programa ‘Montcada Antirumors’ i 
l’impulsa la Regidoria d’Integració 
en coordinació amb l’entitat D-CAS. 
En aquest marc, ja s’ha fet formació 
a una vuitantena de treballadors del 
consistori i representants polítics i a 
fi nal de maig està previst que es 
faci una enquesta a peu de carrer 
a 400 persones, per valorar la seva 
sensació respecte la diversitat | LR

La Regidoria d’Infància i Joventut i Creu Roja han obert el termini d’ins-
cripció per als cursos monitors i premonitors que s’imparteixen cada 
estiu a l’Espai Jove Can Tauler (Balmes, 16). El curs intensiu de mo-
nitors, del qual es fa la novena edició, tindrà lloc del 19 de juny al 31 
de juliol, de dilluns a divendres, de 9 a 14 h, i dimarts i dijous, de 16 a 
18.30 h. D’altra banda, el curs de premonitors, que arriba a la novena 
edició, tindrà lloc del 26 de juny al 8 de juliol, els dilluns, dimarts i 
dimecres, de 10 a 13 h, a Can Tauler. Aquesta formació s’adreça per a 
jovent a partir de 15 anys que vulgui ser monitors voluntaris en alguna 
entitat d’educació en el lleure | SA

> Inscripció al curs de monitors i premonitors

PI
LA

R
 A

IB
ÁN

La Xarxa Antirumors va fer la primera reunió amb entitats el passat mes de març a l’Ajuntament
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El menjador social El Caliu ha estat el projecte guanyador de la quarta 
edició del premi ‘Somriure de l’any’, atorgat per la clínica dental Docto-
ra Minerva. El guardó, dotat amb 1.000 euros, reconeix la feina de les 
entitats que intenten millorar la vida de les persones amb difi cultats. 
L’acte de lliurament es va fer el 23 d’abril i va comptar amb l’assistèn-
cia d’una delegació municipal i de l’entitat guanyadora | SA

> ‘El Caliu’ guanya el premi ‘Somriure de l’any’
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Els ajuts de menjador i material es 
poden sol·licitar fi ns al 15 de maig
Les famílies han de presentar els impresos a l’Ofi cina d’Atenció Ciutadana (OAC)

EDUCACIÓ

Les famílies que vulguin benefi -
ciar-se d’un ajut escolar que atorga 
l’Ajuntament i /o d’una beca de 
menjador per al curs acadèmic 
2015-2016, que dóna el Consell 
Comarcal del Vallès Occidental, 
poden fer la petició fi ns al 15 de 
maig. Les famílies hauran de pre-
sentar dues sol·licituds diferents 
en el cas que vulguin optar als 
dos ajuts i registrar-les a l’Ofi cina 
d’Atenció Ciutadana (OAC), a 
l’Ajuntament. 

Els requisits. Les bases i la con-
vocatòria dels ajuts per a material 
escolar i sortides es van aprovar 
al Ple de l’Ajuntament celebrat 
el 30 d’abril. Hi poden optar 
aquelles famílies residents i em-
padronades al municipi amb fi lls 
escolaritzats en centres públics o 
concertats del municipi o de fora 
i que estudiïn educació infantil, 
primària o secundària obligatòri-
es. Els impresos es poden obtenir 
als centres educatius de primària 
i secundària, al taulell de l’Ajun-

tament o al web www.montcada.
cat. El resultat de les sol·licituds 
es donarà a conèixer a l’inici del 
pròxim curs escolar. La inversió 
municipal per a aquest concepte 
és de 70.000 euros, la mateixa 
que l’any passat. 

Beques de menjador. Hi poden 
accedir les famílies amb fi lls ma-
triculats en un centre educatiu de 
la ciutat o el Vallès Occidental 
d’educació infantil, primària i se-
cundària obligatòries. Les bases, 
que es poden consultar al web 

del Consell Comarcal del Vallès 
Occidental, preveuen la conces-
sió de beques del 100% o del 
50% del cost del servei. El 60% 
de la puntuació dels sol·licitants 
recaurà sobre el nivell de renda 
anual de la unitat familiar, el 15% 
s’obtindrà per situacions específi -
ques de la unitat familiar i el 25% 
restant si l’alumne està inclòs en 
un pla d’intervenció o de treball 
per risc d’exclusió social. El Con-
sell Comarcal farà públics els re-
sultats abans de l’inici del pròxim 
curs.

Sílvia Alquézar | Redacció

Ensenyament ha accedit incloure 
Montcada i Reixac en el llistat de 
municipis a tutelar perquè desen-
volupin el seu Pla educatiu d’en-
torn, encara que no hi destinarà 
recursos econòmics. Així ho va 
anunciar la regidora d’Educació, 
Ana Rivas (PSC), a l’última ses-
sió del curs del Consell Escolar 
Municipal (CEM), el passat 6 de 
maig. L’edil va recordar que l’Ajun-
tament havia fet la petició fa temps 
però que no ha estat fi ns ara que 
ha arribat la confi rmació i que, per 
tant, posar en marxa el Pla depen-
drà de la voluntat política del nou 
govern. No obstant això, el CEM 
ha acordat fer un escrit en suport 
a la iniciativa que té com a objec-
tiu impulsar activitats que ajudin a 
millorar l’èxit acadèmic als centres 
del municipi.

Matriculacions. Altres qüestions 
que es van tractar al Consell van 
ser les matriculacions al proper 
curs. Rivas va posar de manifest 
que a primària es mantindran 

totes les línies, mentre que a se-
cundària s’hauran d’augmentar. 
“Ens preocupa sobretot què 
passarà els cursos vinents si no 
es construeix el nou INS Mont-
serrat Miró ja que la previsió 
és que no hi haurà prou pla-
ces”, va dir Rivas, tot afegint que 
aquesta qüestió s’ha traslladat a 
la Generalitat sense que aquesta 
hagi concretat cap solució.
El CEM també va aprovar presen-
tar una queixa formal als Serveis 
Territorials per no cobrir la baixa 
d’un dels conserges de l’INS M. 
Miró, fet que ha deixat els alum-
nes sense les activitats extraesco-
lars programades a la tarda.

El CEM aposta pel 
Pla educatiu d’entorn 

CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL

La Generalitat accepta incloure el municipi al projecte 

Pilar Abián | Montcada

Rivas va presidir l’última sessió del curs
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Els factors econòmics tindran més importància en la concessió de les beques de menjador 
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INSCRIPCIONS AL 
CASAL D’ESTIU
La Regidoria d’Infància i 
Joventut organitza del 29 
de juny al 31 de juliol una 
nova edició, adreçada a 
infants de 3 a 12 anys

MATEMÀTIQUES
Eric Guisado guanya un dels Premis de Recerca de 
la Generalitat per promoure vocacions científi ques

Les inscripcions s’hauran de fer a l’Ofi cina d’Atenció a la Ciu-
tadania entre el 18 i el 22 de maig i els impresos es poden 
aconseguir a l’Ajuntament i al web www.montcada.org. Les ac-
tivitats es faran a les escoles Reixac, Elvira Cuyàs, Mas Rampi-
nyo, el Viver i Mitja Costa, de 9 a 13.30h i fi ns a les 17h el dia 
d’excursió. L’Ajuntament manté la inscripció mínima de dues 
setmanes i les ampa  de les escoles on es faran les activitats 
–excepte l’Elvira Cuyàs– prestaran els serveis complementaris 
com el menjador, l’acollida i la ludoteca perquè els infants si-
guin atesos pel mateix personal que durant el curs | SA

Eric Guisado, exalumne de l’INS Montserrat Miró que actualment cursa 
el 1r any de doble grau de Física i Matemàtiques, ha guanyat un dels 
Premis Recerca Jove (PRJ), que convoca anualment la Generalitat amb 
l’objectiu de despertar vocacions científi ques entre els joves estudiants 
amb el suport dels professors dels centres. Guisado ha obtingut el guar-
dó en l’àmbit de matemàtiques amb el treball de recerca Transforma-
cions de Möbius que va fer a 2n de Batxillerat. A la foto, Guisado en el 
lliurament de premis el dia 25, a l’Auditori de Barcelona | SA

Oberta la inscripció a les escoles bressol
Fins al dia 15 és obert el termini per fer la inscripció a les escoles 
bressol municipals de Montcada i Reixac el curs vinent. Els cinc 
centres que confi guren la xarxa pública disposen d’un total de 270  
places, de les quals 149 estan disponibles: Font Freda (40) i Can 
Casamada (40); Can Sant Joan (27), Camí del Bosc (22) i Mitja 
Costa (20). Els pares i mares han de fer la preinscripció al centre 
que volen com a primera opció. Al llarg del mes d’abril, la Xar-
xa d’Escoles Bressol Municipal ha organitzat jornades de portes 
obertes a cada escola per donar-se a conèixer entre les famílies i 
explicar els projectes pedagògics que s’hi duen a terme, així com 
una festa oberta a tothom el 18 d’abril, que va aplegar nombroses 
famílies a la plaça Lluís Companys | SA 

.....també és notícia..................................

Bon paper dels alumnes 
de secundària a 
les proves Cangur 
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Els alumnes de secundària han 
fet un bon paper a les proves 
Cangur de matemàtiques, que 
organitza la Societat Catalana de 
Matemàtiques. El millor classifi -
cat local ha estat Albert Reque-
na, que cursa 4t d’ESO de l’es-
cola La Salle, que va acabar en 
la posició 169 d’un total de 7.507 
participants, amb 101 punts. En 
aquesta mateixa categoria, Maria 
Biescas, de La Salle, i Marc Te-
ruel, de l’INS Montserrat Miró, van 
ser els 206 amb 98’75 punts, i 
Adrià Peña, de l’INS M. Miró, va 
fi nalitzar el lloc 351, amb 93’75 
punts. Pel que fa als alumnes de 
1r de Batxillerat, Albert Vázquez, 
de l’INS La Ribera, va ser el 214 
de 4.343 participants, sumant 
72’5 punts. Enguany, s’ha dis-
putat la 20a edició de les proves, 
que tenen com objectiu estimular 
l’aprenentatge de les matemàti-
ques a través dels problemes | SA

Els joves de l’Aprendre 
i Emprendre milloren 
les escoles bressol
Els joves del programa Aprendre i 
Empredre que promou l’associa-
ció Engrunes estan duent a terme 
diverses actuacions a les escoles 
bressol municipals. El curs forma 
part del Diltet i s’adreça a nois entre 
16 i 20 anys que han deixat els es-
tudis i no troben feina  | SA XA
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El M. Miró acull la 2a 
part del taller per pre-
venir el ciberbullying 
Els Mossos d’Esquadra van fer el 
29 d’abril a l’INS M. Miró la se-
gona part del taller per prevenir 
l’assetjament a través de les xar-
xes socials. Alumnes de 3r d’ESO 
prèviament formats van aconse-
llar els estudiants de 1r d’ESO per 
fer un bon ús d’Internet  | SA SÍ
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Es necessiten voluntaris dels casals de gent 
gran per a l’activitat ‘Calaix dels records’
Les persones interessades a ensenyar algun dels jocs de la seva 
infantesa als nens i nenes de 1r de primària es poden posar en 
contacte amb els casals de gent gran. ‘Calaix de records’ és una 
activitat de l’Ajuntament des de fa 15 anys, que consisteix que els 
més grans expliquin a la canalla com es divertien quan eren petits. 
Enguany es farà al maig i juny i hi participaran 325 alumnes | SA 
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Recital de poesia al Casal de Gent Gran de 
Montcada en el marc del seu 35è aniversari
L’Associació de Gent Gran Parc Salvador Allende presentarà el 23 de 
maig la seva secció ‘Amics de la poesia’, que estrenarà  l’espectacle 
‘Valijas’ en col·laboració amb la plataforma creativa El trapecio, en el 
marc del 35è aniversari de l’equipament. L’acte tindrà lloc a la sala po-
livalent del Casal, a les 17h. D’altra banda, la Xic de la Ribera organitza 
el 17 de maig una sortida a l’espai natural de Sant Miquel del Fai. La 
inscripció costa 16’90  i s’ha de fer al Centre Cívic del barri | SA 
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Agenda
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CONTES QUE EM VAN CURAR
de Nadia Ghulam i Joan Soler

18 DE MAIG, 19H
BIBLIOTECA ELISENDA

8 l divendres
Inauguració. ‘De pont a pont’, exposició 
del grup d’adults de l’Escola d’Art La 
Taca. Hora: 19.30h. Lloc: Kursaal. 

9 l dissabte
Medi Ambient. Jornada de neteja del 
Ripoll ‘Fem dissabte’. Hora: 10h. Lloc: 
Davant col·legi La Salle.

Fira. De comerç i artesania de Can Sant 
Joan. Hora: 10h. Lloc: c. Reixagó (veure 
pàgina 24)-

Xerrada. ‘Per què Charlie?, a càrrec 
d’Alejandro Mesa. Hora: 12h. Lloc: Casa 
de la Vila.

Dia de la Dansa. Festival d’escoles i 
grups de Montcada. Hora: 17h. Lloc: 
plaça Joanot Martorell.

10 l diumenge
Festa. De la Rosa. Hora: 11h. Lloc: Pla-
ça del Poble de Terra Nostra.

12 l dimarts
Inauguració. De l’exposició de les obres 
participants al Premi de Pintura de Fes-
ta Major. Hora: 19.30h. Lloc: Auditori.

14 l dijous
Taller. Sobre estalvi energètic a la llar. 
Hora: 18h. Lloc: Centre Cívic de Can 
Cuiàs.

Inauguració. Exposició ‘Or i foc, la darre-
ra ofrena a les Maleses’. Hora: 19.30h. 
Lloc: Sala d’exposicions de la Casa de la 
Vila. Organitza: Museu Municipal.

15 l divendres
Festa. De la Font Pudenta-Muntanyeta 
(també els dies 16 i 17). Hora: 20h. 
Lloc: Parc infantil de La Ferreria (veure 
actes a la pàgina 35). 

Hora del conte. ‘Contes per un món més 
solidari’, a càrrec de Vivim del Cuentu. 
Hora: Biblioteca de Can Sant Joan. 
Hora: 18h.

16 l dissabte
Dansa. ‘From the lost to the river’, de 
XeviXaviXou. Hora: 22h. Lloc: Teatre 
Municipal. Preu: 8 euros anticipada / 10 
a taquilla.

17 l diumenge
Festa. Cloenda de la Setmana del Co-

merç Just. Hora: 10.30h. Lloc: Plaça de 
l’Església.

Visita. ‘La Casa de la Ciutat’. Hora: 11h. 
Lloc: Plaça Sant Jaume (Barcelona). 
Organitza: Fundació Cultural Montcada.

18 l dilluns
Presentació. Del llibre ‘Contes que em 
van curar’, de Nadia Ghulam i Joan So-
ler. Hora: 19h. Lloc: Biblioteca Elisenda 
de Montcada.

20 l dimecres
Inauguració. ‘De pont a pont’, exposi-
ció del grup infantil de l’Escola d’Art La 
Taca. Hora: 17.30h. Lloc: Sala Sebastià 
Heredia del Kursaal.

Hora del conte. ‘El qüentilador’, a càrrec 
de L’Ós Mandrós. Hora: 18h. Lloc: Bibli-
oteca Elisenda.

22 l divendres
Festa. Cloenda dels Jocs Escolars. Hora: 
17h. Lloc: Davant del pavelló Miquel Po-
blet.

Hora del conte. ‘Com tu i com jo’, a càr-
rec de Fes-t’ho com vulguis. Hora: 18h.  
Lloc: Biblioteca de Can Sant Joan.

9 DE MAIG, 10H
DAVANT DEL COL·LEGI LA SALLE

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
Policia Local 092
Policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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Recasens V.Nieto J.RelatA.Pujol

20 2221

Recasens Recasens

23 24

              maig

Rivas, c. Conca,10
Duran, av. Terra Nostra, 37
Recasens, av.Catalunya, 65
M.Guix, c. Major, 25
R.Miró, c. Camèlies, 32
J.Relat, c. Major, 89
C.Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume I, 26
A.Pujol, pg Sant Jordi, 5

18 19
Rivas J.Duran J.Duran

FEM DISSABTE
Jornada de neteja de la llera 
del riu Ripoll 

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h.

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h.

sala 
principal

EXPOSICIÓ
DE PONT A PONT
Alumnes de l’Escola 
d’Art La Taca
8 de maig, 19.30h (adults)
20 de maig, 17.30h (nens)
Sala Joan Dalmau

EXPOSICIÓ
OR I FOC, 
LA DARRERA OFRENA 
A LES MALESES
14 de maig, 19.30H

Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

TEATRE FAMILIAR
CONTES AL TERRAT
Cia. Anna Roca
10 de maig, 12h

EXPOSICIÓ
OBRES DEL PREMI DE PINTURA 
i CARTELLS DE FESTA MAJOR
12 de maig, 19.30h
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Sense conserge al Miró
Volem manifestar la nostra preocupació 
per la greu situa ció que està travessant 
l’INS Montserrat Miró arran la decisió 
del departament de Serveis Territorials 
de no substituir la baixa del conserge en 
horari de tarda. Aquesta circumstància 
ha obligat a suspendre totes les activi-
tats extraescolars que es fan al centre 
(biblioteca, anglès, aules de reforç, etc.) 
i que la comunitat educativa considera 
importantíssimes per al bon desenvolu-
pament del procés educatiu dels nos-
tres fi lls. És per això que considerem 
imprescindible que es cobreixi aquesta 
baixa que, pel que sembla, es preveu 
llarga. Cal tenir en compte, a més, que 
és especialment important en la recta fi -
nal del curs garantir que les activitats de 
l’aula de reforç es duguin a terme, però 
mentre la Generalitat s’hi negui, no hi 
ha res a fer. Estem a la vostra disposició 
al correu ampam.miro@gmail.com per 
a qualsevol aclariment derivat d’aquesta 
decisió. 
   A.G

Junta de l’AMPA IES M.Miró

Patrocini inacceptable
Montcada i Reixac és un municipi 
fragmentat per rius carreteres, vies, 
etc.. Això fa que cada porció del 
municipi tingui la seva personalitat, 
però hi ha una cosa que ens uneix a 
tots i que compartim amb els muni-
cipis que ens envolten, la contami-
nació que genera la cimentera i les 

devastadores conseqüències per 
a la salut de tothom. A fi nal d’abril 
hem pogut gaudir de la festa major 
de Mas Rampinyo, una de les zones 
afectades pel perill de la contamina-
ció de la cimentera-incineradora –5 
km a la rodona– i l’entitat més repre-
sentativa d’aquest barri va i accepta 
un anunci del monstre del ciment! 
Podríem preguntar-nos: Millora les 
seves vendes Lafarge amb aquest 
anunci o intenta silenciar i dividir 
les entitats? Jo ho tinc clar... És un 
intent de fer-nos callar i dividir-nos. 
Mas Rampinyo i la gent que hi hem 
viscut, viuen i viuran volem la millor 
festa major i això no ho aconsegui-
rem posant preu a la nostra salut!             

Sergi Argelés
Montcada

Quilòmetres de gràcies
Els dies 18 i 19 d’abril, els membres 
de l’equip Va per a tu! hem tornat 
a superar amb èxit la quarta par-
ticipació a la Trailwalker d’Oxfam 
Intermón, una marxa de 100 km 
que entenem com un repte espor-
tiu, però sobretot, solidari. Gràcies a 
la col·laboració d’un munt d’amics 
hem recaptat 2.200 euros, dels 
quals 1.500 han estat per a l’ong i 
700 per a Càritas Montcada. Volem 
agrair l’ajut de totes les persones, 
institucions i entitats que ens heu 
fet costat –amb una  menció espe-
cial per a La Unió– i als comerços, 

empreses i particulars que vau do-
nar lots de productes per a la rifa 
del sopar solidari. Així doncs, quilò-
metres de gràcies a tots! L’any que 
ve, més! Perquè, malauradament, 
la pobresa i la falta de justícia social  
continuaran reclamant la nostra 
atenció.

Jaume Aregall
Va per a tu!

Falta de humanidad
Quiero manifestar mi indignación 
por el trato recibido el 4 de mayo en 
el ambulatorio. Acudí a las 23.45h 
con fi ebre y un fuerte dolor de gar-
ganta. Me recibió una doctora que 
se negó a atenderme, argumentan-

do que no le daba tiempo de visitar-
me antes de las 0h, hora de cierre 
del ambulatorio, y me recomendó 
que fuera a Ripollet o Cerdanyola. 
Después de insistir y rogar que me 
atendiera, llamé a la Policia Local, 
pero los agentes no pudieron hacer 
nada ante la negativa de la docto-
ra que, a la media noche en punto, 
salió del ambulatorio, demostran-
do una gran falta de humanidad 
y profesionalidad. Sólo me queda 
explicar los hechos y rellenar la 
hoja de reclamaciones para infor-
mar a sus superiores de esta acti-
tud inaceptable.          

Antonio Tortosa 
Can Sant Joan

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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>Editorial
Cita electoral 
Aquesta és la primera vegada 
en la història de la democrà-
cia a Montcada que 11 forces 
polítiques concorren a uns co-
micis municipals –als últims 
hi van participar un total de 
7. Aquesta elevada xifra de 
candidatures pot ser perce-
buda per l’electorat com una 
ampliació positiva del ventall 
d’opcions polítiques al seu 
abast, amb la incorporació 
de forces de recent creació 
que poden contribuir a reduir 
l’abstenció crònica que afecta 
els processos electorals. Però, 
alhora, aquesta profusió de 
sigles també pot suposar una 
fragmentació del vot i, per 
tant, una major difi cutat per 
obtenir majories per als par-
tits més votats. D’altra banda, 
aquesta circumstància podria 
posar fi  al bipartidisme (PSC-
CiU) que ha caracteritzat el 
govern local des de 1999. 
Però, més enllà de fer pronòs-
tics sobre els resultats del 
24 de maig, als partits polí-
tics els esperen dues setma-
nes intenses per demanar el 
seu vot a la ciutadania. Sens 
dubte, aquesta campanya 
estarà marcada per l’ús ge-
neralitzat de les xarxes so-
cials –que fa quatre anys tot 
just començaven– i la reduc-
ció dels actes al carrer i dels 
debats tradicionals.

La propera edició de 
‘La Veu’, el 22 de maig

Basura acumulada en el barrio de la Ribera

En el barrio de la Ribera nos encontramos con situaciones muy 
desagradables que son focos de infección y criaderos de ratas. Esta 
foto está tomada en la calle de las Aigües. Ruego a las autoridades 
que tomen las medidas oportunas para evitar que esto se repita.

Antonio Cabañero,  veí de la Ribera

el clic Envia la teva foto a som@laveu.cat

anuncis gratuïts                             Tel. 935 726 474   ae: som@laveu.cat

Se ofrece. Señora para hacer tareas del 
hogar y cuidar persones mayores. Tel. 680 
280 442
Se ofrece. Señora autónoma responsable, 
con muy buenas referencias para limpiar 
escaleras o domicilios y para el cuidado de 
personas mayores. Tel. 628 227 863.
Se ofrece. Joven soldador con experiencia. 

Interesados llamar al tel. 628 227 863.
Oferta laboral.  Multinacional Alemana ubi-
cada en Mataró precisa: visitadores comer-
ciales,  que dispongan de carnet 1 + coche 
propio, disponibilidad para hacer jornada 
completa y don de gentes. Ofrecemos carte-
ra de clientes, contrato indefi nido y móvil de 
empresa. Enviar currículum a:  infosantaco-

loma@gmail.com o llamar a 634 207 672.
Alquilo. Habitación para señora o chica, fi -
nes de semana. 130 eu/mes. Tel. 685 322 
759.
En alquiler. Parcela urbanizable de 490 m2 
con tres bungalows en Can Pomada (Mas 
Rampinyo). Precio: 150 euros/mes. Precio 
de venta: 70.000 euros. Tel. 662 460 268.
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Portaveus municipals
laveu.cat/latevaveu

Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

M. Carmen Porro, portaveu del PSC Joan Carles Paredes, portaveu de CiU

Eva García, portaveu del PPC

Josep M. González, portaveu d’ICV-EUiA

Carmen Romero, portaveu de C’s Marta Aguilar, portaveu d’ERC

D’acord amb el Reglament d’ús de Mitjans d’Informació per als portaveus municipals, cada grup disposa d’aquest espai mensual per referir-se a la seva activitat en la corporació i en el municipi i a assumptes d’interès públic municipal. 
Correspon als edils elaborar l’escrit i assumir la responsabilitat del seu contingut, amb total indemnitat de l’Ajuntament i de la gerència i la direcció del mitjà. Les intervencions hauran de basar-se en el respecte mutu, s’evitarà la confron-
tació personal i caldrà mantenir unes normes bàsiques de conducta i de cortesia pública. En cap cas es podran destinar els espais reservats a propaganda electoral o a la petició del vot. 

Més i millor per a Montcada
El proper 24 de maig viurem unes noves eleccions que poden 
ser com d’altres o les de la valentia, on el poble atorgui  el 
màxim suport a la llista de CiU. Una llista que encapçalo jo, 
Joan Carles Paredes, però on m’acompanyen tot un grup de 
persones implicades 100% amb Montcada i amb les seves 
entitats. Una llista de gent dels barris, plena de noves idees i 
projectes engrescadors per encarar el nou futur. 
Ho he dit moltes vegades, em sento orgullós de la meva ciutat, 
de tot el seu potencial i de la nostra gent. Som referent en molts 
àmbits i hem de continuar així. Però, per aconseguir-ho, cal un nou 
impuls a la ciutat basat en cinc grans eixos. Un primer eix és el 
dels grans projectes: el soterrament; la recuperació de Torre Na 
Joana com espai sòcio-esportiu i de l’espai Miquel  Poblet com 
espai lúdic i esportiu; la recuperació de les lleres del Ripoll i del 
Besós com un espai d’ obertura de la ciutat i de la Serralada Ma-
rina com a espai familiar, esportiu i de patrimoni natural. 
El segon eix són les persones. Hem de fer de Montcada una gran 
ciutat on tothom tingui l’oportunitat de créixer, sense que ningú 
es pugui quedar enrere, un municipi socialment responsable. Un 
tercer eix és fer una ciutat on el desenvolupament econòmic sigui 
fàcil i possible i que això suposi la creació de nous llocs de treball. 
Un quart eix és fer una ciutat al servei del present i futur del nostre 
país i un cinquè i últim eix, una ciutat on els petits grans canvis 
facin la ciutat molt més amable i agradable. Tot això és possible 
amb treball, constància i convenciment, amb un equip il·lusionat. 
Tot això és possible fer-ho al costat de tots vosaltres, per què junts 
hem fet tot aquest camí, però ara ens toca anar molt més enllà, 
ara és l’hora de liderar Montcada i Reixac, ara és l’hora que en 
Joan Carles Paredes sigui el vostre alcalde #joestimomontcada.

Fent camí amb tu
Davant la proximitat d’unes noves eleccions municipals, per a 
mi arriba l’hora de tancar una etapa de 8 anys que, gràcies 
al suport de molts veïns i veïnes, em van donar l’oportunitat 
de dedicar part del meu temps al servei de la ciutadania. Vull 
agrair a tots els montcadencs i montcadenques el seu suport, el 
seu reconeixement i la seva comprensió. Hem afrontat aquests 
8 anys en base al nostre programa, buscant millorar la qualitat 
de vida de la nostra ciutat, amb la política social  com eix bàsic 
i transversal, donant prioritat a les persones i oberts a les idees i 
a la participació de moviments socials. Hem lluitat per mantenir 
les urgències obertes 24 hores, hem reclamat la cobertura dels 
serveis de Pediatria i Ginecologia, hem proposat la tarifació so-
cial que permetés l’accés als serveis pagant en funció del nivell 
de renda, ens hem oposat a la incineració de residus i hem de-
fensat el tancament de la Lafarge com a millora medi ambiental, 
hem exigit el soterrament de la línia de Portbou...
Hem denunciat la gestió del govern municipal poc transparent 
i poc participatiu, amb un alcalde i una alcaldessa que van en-
trar per la fi nestra “como aire fresco” i van haver que sortir per 
la porta del darrera “con viento fresco”, amb actuacions nefas-
tes com: els expedients d’expropiacions, el control de la gestió 
de Montcada Aqua, la irregularitat en les contractacions de per-
sonal, la manipulació del PERI de la Font Pudenta, la pèrdua 
de nous equipaments com l’INS Montserrat Miró, la Residència 
Les Vinyes, etc. Segurament que podria haver fet més i segur 
que ho podria haver fet millor. Amb aquest objectiu els meus 
companys de coalició planifi quen la propera etapa: “La teva 
veu, la nostra força!”. A mi no em resta res més que acomiadar-
me de vosaltres i donar-vos les gràcies a tots i a totes.

Agraïment

El próximo 24 de mayo tienes la oportunidad de cambiar las cosas. 
La ciudad que me vio nacer y en la que vivo, ha sido castigada por 
políticas equivocadas y por decisiones poco acertadas de socia-
listas y siempre con la complicidad de convergentes a cambio de 
cargos y sueldos. Me presento a estas elecciones con la clara vo-
luntad de mejorar Montcada. Soy una persona que tiene las manos 
limpias,  las ideas claras y creo estar preparada para asumir este 
reto. En todos los partidos que hemos tenido responsabilidades de 
gobierno, ha habido actuaciones indignas, a mi me repugnan es-
pecialmente las que han afectado a mi partido. Pero dicho esto, en 
estas elecciones hemos de elegir al alcalde que gestione el Ayun-
tamiento y su presupuesto municipal los próximos 4 años. Creo 
que ha llegado el momento de superar el debate de izquierdas o 
derechas y apostar por las personas. Ése es el éxito, por ejemplo, 
de mi compañero Xavi García Albiol, alcalde de Badalona. Yo no 
pido que nadie renuncie a sus principios y convicciones pero que 
apuesten por cambiar lo que no ha funcionado: cambiar a las 
personas y cambiar a los partidos que han fracasado y han dete-
riorado la imagen de nuestra querida Montcada. Propongo liderar 
grandes proyectos como una solución defi nitiva al soterramiento 
de las vías del tren, recuperar las urgencias nocturnas del CAP del 
centro, exigir los mismos derechos y deberes a los inmigrantes que 
lleguen, controlar el incremento de kebabs, locutorios y bazares, 
ayudar a autónomos y emprendedores, reducir un 50% del sueldo 
de los concejales... y mucho más. Os pido que no os dejéis en-
gañar por partidos populistas y oportunistas, que prometen cual-
quier cosa a cambio de votos. Quiero gobernar para todos y quiero 
ser la alcaldesa que Montcada merece. Por eso os pido vuestro 
voto. Te pido tu confi anza porque tú y yo pensamos lo mismo.

Tú y yo pensamos lo mismo
Han pasado ya cuatro años desde que me embarqué en este 
apasionante reto político, durante todo este tiempo creo sin-
ceramente que pese a los seguro muchos errores que hemos 
cometido por nuestra inexperiencia política valoro como muy 
satisfactorio el trabajo realizado desde el grupo municipal de 
C´s en Montcada i Reixac y me siento una privilegiada por 
volver a encabezar la lista de mi partido en las elecciones mu-
nicipales del próximo 24 de mayo.
Estamos viendo como en los últimos tiempos los ciudadanos piden 
un cambio en la política, ya no valen las artimañas viejas y caducas 
de los partidos tradicionales, la sociedad se encuentra hastiada de 
unos representantes públicos que hacen de la política un modo 
de vida. Estamos comprobando estos días como los que se pasan 
cuatro años sin pisar la calle se acuerdan de ella dos meses antes 
de cada cita electoral, creyendo que en esta ocasión les va a volver 
a salir bien, tácticas como decía antes de una política caduca.
Montcada i Reixac pide cambio y desde C´s estamos decididos a 
encabezar ese cambio, a hacer del consistorio un lugar cercano al 
ciudadano, a auditar las cuentas del ayuntamiento, que es dinero 
de todos, a apostar por nuestros jóvenes facilitándoles un lugar de 
ocio en nuestra ciudad, apoyando a todas las entidades de Mont-
cada i Reixac por igual. Realizando asambleas en los distintos bar-
rios para que los ciudadanos participen de las grandes obras que 
en ellos se lleven a cabo. En defi nitiva, otra forma de hacer políti-
ca, una forma transparente, fresca y que devuelva al ciudadano 
al eje de la misma. Porque Montcada i Reixac no puede abrir 
los telediarios de nuestro país por casos de corrupción, porque 
nuestra ciudad no puede estar en manos de cómplices y encu-
bridores de corrupción. Montcada i Reixac pide cambio.

Montcada pide cambio
Ens trobem al fi nal d’un mandat que ha esta marcat per la manca 
de lideratge. Socialistes i convergents han anat amagant el cap 
sota l’ala fi ns que sentències judicials han forçat el compliment de 
les obligacions. Parlem de les expropiacions de Tort, de Foinva-
sa, de RSL Patrimoni, als que haurem de pagar gairebé 4 milions 
més d’euros en concepte  d’interessos per la inoperància d’aquest 
equip de govern. Ho hem fet palès desenes de vegades en aquests 
darrers anys; calia buscar solucions, no deixar passar el temps. Sa-
bem que no és just que el cost d’aquest tipus d’expropiacions que 
han patit municipis de l’AMB recaiguin sobre ells mateixos; però 
també sabem que s’havia de treballar en dues direccions. Mentre 
denunciàvem a l’AMB i a la Generalitat perquè se’n fessin càrrec, 
calia complir amb la llei per més injusta que ens sembli.
També ha estat una sentència ferma del TSJC la que ha obligat 
a l’Ajuntament a declarar la incompatibilitat de la inhabilitació de 
la M. Elena Pérez amb el càrrec d’alcaldessa i regidora. A partir 
d’aquesta sentència, la llei obligava a convocar un ple en un mà-
xim de 10 dies que es va fer a correcuita en només 2, però amb 
més d’1 any de retard des que es va saber que l’alcaldessa seuria 
al banc dels acusats. CiU en tot moment ha fet el paper de la 
trista fi gura, acatant incomprensiblement les decisions del PSC de 
Montcada, que feia aigües per tots els cantons. Una vegada més s’ 
ha escollit la candidata de Montcada des de Sabadell, tot obviant  
que la sentència deixa ben clar que tant ella com Juan Parra “eran 
conocedores  de los detalles  del proceso de selección y de su falta 
de legitimación para interferir en él, pese a lo cual se prestaron a 
secundarla” ( referint-se a l’alcaldessa). I tot i així, i amb els vots 
a favor de CiU, M. Carmen Porro va estar escollida alcaldessa per 
majoria absoluta al ple extraordinari del mes d’abril. Està tot dit!

La trista fi gura

Volem fer més feina. I fer-la millor. Ja hem advertit els bancs 
amb 35 expedients oberts per pisos buits. Nosaltres garantim 
que els multarem si no rectifi quen. Als solars d’Intorsa i Va-
lentine promourem la construcció d’habitatge públic. I també 
impulsarem iniciatives més modestes però molt agraïdes per 
a les butxaques de les famílies: un banc per a la reutilització 
dels llibres de text que tant ens costen a cada inici de curs. 
Aquestes tres iniciatives resumeixen el nostre compromís amb 
tu, amb les teves necessitats. 
Tot això ho farem amb una candidatura equilibrada. Amb 
veïns i veïnes representatius de tots els barris i coneixedors 
de les necessitats de la ciutat. Renovem el 60% de la llista. 
Combinem, per tant, el coneixement i l’experiència amb noves 
idees i maneres d’entendre la política. Amb ells i amb tu, si-
guis o no votant del PSC. Si formem govern, obrirem un procés 
participatiu per ampliar el ventall de sensibilitats refl ectides al 
Programa d’Actuació Municipal. Per a nosaltres, aquest full 
de ruta serà un contracte amb la ciutadania. En publicarem 
el grau d’execució  en un nou portal web de la transparència. 
Allà, també hi trobareu la integritat de les retribucions dels 
electes, dels directius i dels càrrecs de confi ança, així com les 
declaracions patrimonials dels regidors. 
Volem donar totes les garanties democràtiques, tots els ele-
ments necessaris perquè qualsevol pugui fi scalitzar l’acció de 
govern. Això és cosmètica? Màrqueting? No. Si ho fos, segur 
que tothom ho hauria inclòs al seu programa. Et demanem 
que ens facis confi ança per tirar endavant més iniciatives com 
les que ens han sortit bé, comptem amb tu per fer-ho. També, 
per demostrar-te que podem fer-ho molt millor.
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PÀG. 33

‘REVULSIU’
Aquest és títol del cinquè treball de 
La Pegatina, que sortirà el dia 12

PÀG. 35

MOSTRA SOBRE LES MALESES
Inclou una recreació fi lmada dels 
rituals d’abandonament del poblat

Una cinquantenta d’entitats, par-
tits polítics i comerços va prota-
gonitzar la 26a Fira del Llibre i 
la Rosa que va organitzar la Re-
gidoria de Cultura i Patrimoni al 
carrer Major el 23 d’abril amb 
motiu de la Diada de Sant Jordi. 
La Fira va registrar una elevada 
afl uència de públic durant tot el 
dia, especialment a la tarda –tot 
i que el matí va estar força ani-
mat gràcies a les visites de les 
escoles. En general, els comerços 
participants, sobretot llibreries  
i fl oristeries, van coincidir a 
assenya lar que hi va haver més 
vendes que l’any passat. Un dels 
pols d’atracció per als més petits 
va ser el Racó de contes que les 
biblioteques van muntar a la pla-
ça de l’Església, escenari de dife-
rents tallers i un contacontes. 

Reclams. Alguns comerços i en-
titats van apostar per posar re-
clams per atraure més gent a la 
seva parada. És el cas de la lli-
breria Cabraboc, que va captar 
l’atenció dels més petits amb un 
drac de fantasia, o la Penya Blan-
quiblava, que va treure al carrer 

la seva mascota, un gran peri-
quito blau. A la parada de l’As-
sociació Sin Teta Hay Paraíso, 
el jove Albert López –autor del 
blog ‘Vivir a contracorriente’–, 
va fi rmar exemplars del seu llibre 
´Piloto de un cáncer’, on explica 
com afrontar la seva malaltia. A 
la carpa de l’Espai Jove Can Tau-
ler va estar present l’actor Jordi 
Merca, que va dirigir un taller 
de monòlegs per a joves. Dos 
autors locals, la poetessa Elisa 
Riera i l’historia dor Jacint Meri-
no, van signar exemplars de les 
seves darreres publicacions –el 
poemari ‘El color de la nit’ i l’as-
saig ‘Los militares se sublevan en 
Barcelona’, respectivament– a di-
ferents parades. 
La Fundació Cultural va apro-
fi tar per donar a conèixer la 
col·lecció ‘Quaderns’, que ja ha 
arribat al número trenta. La Fira 
també va estar marcada per la 
presència d’un gran nombre de 
partits polítics, que van aprofi -
tar la diada per fer propaganda 
electoral de cara a les eleccions 
municipals. “Ha estat una fi ra 
molt participativa, tant pel 
que fa al nombre de parades 
com al públic visitant, i creiem 
que la distribució dels stands 
en una sola banda del carrer 
contribueix  que la gent pugui 
passejar més còmodament ”, 
ha valorat el regidor de Cultura i 
Patrimoni, Daniel Moly (CiU). 

Laura Grau | Montcada

La 26a Fira del llibre al carrer registra un 
augment de les vendes de roses i llibres
El jove Albert López va signar exemplars del seu llibre ‘Piloto de un cáncer’ i l’actor Jordi Merca va fer un taller de monòlegs

La Fira va comptar 
amb la presència de 
partits polítics en 
plena precampanya
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La 26a Fira del Llibre al carrer, amb una cinquantena de parades, va tenir força afl uència del públic durant tot el dia, especialment a la tarda

Albert López va signar llibres a la parada de Sin Teta Hay Paraíso L’actor Jordi Merca, fent un taller de monòlegs a la carpa de Can Tauler

SANT JORDI
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Els guanyadors del concurs ‘Els Contes d’en Sergi’, amb les autoritats municipals, al fi nal de l’acte que es va fer a la plaça de l’Església el dia 22

Els premiats del concurs ‘Guanya’t un punt’ posen al fi nal de l’acte, amb les autoritats i els lots de llibres i material de dibuix que van obtenir 

El jurat del Guanya’t un punt 
va premiar els punts de llibre 
de Maria Padilla, Aina Mon-
ràs, Hugo González, Ibrahim 
Kallou, Amin Velázquez, An-
gela Giovanni, Marina Beltrán, 
Daniel Díaz, Carme Tàrrega i 
Nora Hendrise. Tots els treballs 
participants, un total de 2.300, 
s’exposen a la biblioteca Elisen-
da de Montcada. El lliurament 
de premis es va fer el 22 d’abril 
a la plaça de l’Església, que 
també va acollir el veredicte del 
concurs Els Contes d’en Sergi, 
en el qual va participar un total 
de 1.100 infants. 

Homenatge. El Centre Juvenil 
La Ballesta, organitzador del 
certamen, va recordar la fi gu-

ra dels pintors Joan Capella i 
Carles Vilalta, fundadors del 
concurs que porta aquest nom 
en memòria de Sergio Gómez, 
un jove montcadenc vinculat al  
món de l’esplai, que va morir 
al 1998. El jurat va premiar 
una desena de relats que s’han 
publicat en un nou volum de 
la col·lecció, el número 16. Els 
autors premiats són Lucas Za-
pata, Àlex García, Elena Con-
tijoch, Oriol Castiella i Julia 
Guillén –a la categoria de 6 a 
9 anys– i Laia Poy, Irune Escri-
và, Lara Navarro, Karim Had-
douch i Hugo Medina –de 10 a 
12 anys. L’acte de lliurament de 
premis va comptar amb l’actua-
ció de l’actriu Rosa Fité, que va 
escenifi car alguns contes per al 
públic infantil.

El Guanya’t un punt 
i Els Contes d’en Sergi 
reben 3.400 treballs
El veredicte es va fer públic a la plaça de l’Església

SANT JORDI

Una trentena de persones va assis-
tir a la tertúlia literària que va or-
ganitzar la Biblioteca de Can Sant 
Joan el 17 d’abril sobre la novel-
la ‘Paseos con mi madre’, amb 
la presència del seu autor, Javier 
Pérez Andújar, i la dinamitzadora 
literària Alícia Gili. L’obra és un 
viatge en el temps i en l’espai als 
municipis de l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona durant el segle XX. 
“Intento explicar com la gran 
ciutat ha fagocitat els ravals i ha 
fet fora als habitants exteriors 
per absorbir-ne l’espai i deixar 
fora de nou a la gent que hi vi-
via” va dir l’autor, originari de 
Sant Adrià del Besòs. 

Cordó metropolità. Pérez Andújar 
rescata la història de barris com 
el Raval, la Creu Coberta, el Mer-
cadal, el Born, Sants, La Borde-

ta i Coll blanc i de municipis del 
cordó metropolità com Cornellà, 
Hospitalet, Badalona, Sant Adrià, 
o Santa Coloma de Gramanet, in-
cidint en les diferents onades mi-
gratòries.  “Molts  immigrants 
dels anys cinquanta exploten 
ara els nouvinguts, a qui llo-
guen els seus pisos a preus ele-
vats, oblidant els seus orígens”, 

va assenyalar.  Reconeix que la 
seva novel·la pot ser titllada de 
retrat sociològic, “però per a mi 
és una literatura per compartir 
una manera de veure la vida”, 
va concloure l’autor, qui es va ini-
ciar en la lectura en una bibliote-
ca de barri molt semblant a la de 
Can Sant Joan, reivindicant així 
el paper d’aquests equipaments.

Pérez Andújar retrata les perifèries 
a la novel·la ‘Paseos con mi madre’
L’escriptor de Sant Adrià del Besòs va visitar la biblioteca de Can Sant Joan

Pérez Andújar, durant la tertúlia literària que va protagonitzar a la biblioteca de Can Sant Joan
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L’escriptora Milena Busquets 
Tusquets (Barcelona, 1972) va 
ser la protagonista de la XIII 
Jornada Juan Ramón Masoliver, 
que va acollir l’Auditori Munici-
pal el 16 d’abril, en un dels actes 
centrals del programa comme-
moratiu de Sant Jordi. Busquets 
va parlar amb l’escriptor i crític 
literari, Juan Antonio Masoliver 
–nebot de l’erudit de la Vallença-
na– sobre la seva segona novel·la 
‘També això passarà’, que ha es-
tat un èxit de crítica i vendes i ja 
va per la quarta edició. 

Absències. El llibre, amb molts 
paral·lelismes amb la vida de l’au-
tora, té com a punt de partida la 

mort de la mare de la protagonis-
ta –en la vida real, l’editora de Lu-
men, Esther Tusquets. “L’absèn-
cia del progenitor és un tema 
recurrent a la literatura, que 
Busquets utilitza per retratar la 
generació dels seus pares, mem-
bres de l’anomenada Gauche 
Divine”, va explicar Masoliver, 
qui va destacar l’equilibri entre 
l’element dramàtic i l’element frí-
vol. Preguntada sobre les claus de 
l’èxit de la novel·la, l’autora va as-
senyalar la falta de pretensions i 
la identifi cació que pot produir-se 
en els lectors amb la relació mare-
fi lla que narra el llibre, “que vaig 
escriure  amb l’únic objectiu de 
guanyar-me l’amor de la meva 
mare”, va dir. 

Milena Busquets presenta 
‘També això passarà’
L’escriptora protagonitza la XIII Jornada Juan R. Masoliver

El llibre de Milena Busquets ja va per la quarta edició i es traduirà a més de vint idiomes

BC
SJ

Laura Grau | Montcada

La Biblioteca Elisenda va rebre el 20 d’abril la vi-
sita de Rosa M.Pascual, autora de la novel·la ‘On 
vas, Irina?’ En una conversa distesa amb els seus 
lectors al Cafè Sikbo, va explicar com va nèixer 
aquest llibre, inspirat en la seva experiència so-
lidària d’acolliment d’infants ucraïnesos arran del 
desastre nuclear de Txernòbil del 1986. L’obra re-
trata la problemàtica socioeconòmica i política en 
que estan immersos els ciutadans d’Ucraïna | LR

> Rosa Maria Pascual mostra la 
realitat dels ciutadans ucraïnesos
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Laura Grau | Can Sant Joan

Laura Grau | Montcada
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“Estem contents perquè la res-
posta del públic ha estat bona 
en general i el bon temps 
ens ha acompanyat”, ha dit 
el president de La Unió, Jordi 
Escrigas, en la valoració de la 
festa major de Mas Rampinyo, 
que es va celebrar del 22 al 24 
d’abril. La festa va incorporar 
algunes novetats respecte anys 
anteriors. La primera d’elles va 
ser el pregó, que l’actor Víctor 
Bea va convertir en un especta-
cle que barrejava humor i teatre 
i que va entusiasmar el públic 
que va omplir la sala.  

Prova pilot. Per primera vegada, 
la festa del barri va programar 
un espectacle al Teatre Munici-
pal, concretament el concert de 
la Sant Andreu Jazz Band que, 
tot i no omplir la sala –va reu-
nir 250 persones divendres a la 
nit–, va complir un dels objec-
tius del programa, atraure gent 
d’altres barris de Montcada. 

“De cara a l’any vinent, vo-
lem mantenir aquesta aposta, 
però intentarem programar-
la la nit de dissabte perquè 
creiem que pot garantir més 
públic”, ha assenyalat Escri-
gas. 
La vetllada de dissabte al ves-
pre, amb el títol ‘Bona música, 
bon menjar’ –que va substituir 
el ball de festa major– va atrau-
re una setantena de persones, a 
pesar que a última hora es va 
canviar el grup Accousters i 
en lloc seu va actuar la cantant 
Mónica Guech. “No va anar 
malament per ser la prime-
ra vegada i possiblement 
repetirem la proposta l’any 
vinent”, ha afi rmat el presi-
dent de La Unió, qui destaca 
la consolidació de la matinal de 
diumenge com una de les cites 
estrella del programa, que en-
guany va acollir una trobada 
castellera i va comptar amb un 
animador d’excepció, el xou-
man Pep Callau. 

Bona resposta de públic 
a la majoria d’activitats 
del programa festiu
La matinal de diumenge es consolida com la cita estrella

Laura Grau | Mas Rampinyo

FESTA MAJOR DE MAS RAMPINYO

L’actor de Mas Rampinyo, Víctor Bea, al centre de l’escenari, va protagonitzar un pregó molt diferent dels anys anteriors

Actuació dels Castellers de Montcada i Reixac Un moment del concert de la Sant Andreu Jazz Band al Teatre Municipal de Montcada

Ple total a La Unió per assistir al 
darrer espectacle del grup Tea345, 
‘Arsénico por compasión’, estrenat 
el 26 d’abril com a acte fi nal de 
la festa major de Mas Rampinyo. 
L’obra està basada en l’adaptació 
de la pel·lícula de Franka Capra 
que va fer Anna Lizaran al Teatre 
Lliure a principi dels anys noran-
ta. El director del muntatge, Albert 
Arévalo, ha destacat l’esforç coral, 
tant dels actors com de l’equip 
tècnic, per tirar endavant aquesta 
obra, d’una certa complexitat tèc-
nica, especialment pel que fa al 

disseny de l’escenografi a. “Un re-
quisit bàsic era disposar de dues 
alçades, que s’han construït amb 
un sistema de bastides i la col-
laboració altruista de diferents 
professionals”, ha explicar Aréva-
lo. El disseny de vestuari també 
ha suposat un procés de recerca, 
que ha comptat amb el suport de 
la Regidoria de Cultura i Patrimo-
ni. L’obra participarà a la propera 
edició de la mostra Montcada a 
Escena i s’està valorant la possi-
bilitat de tornar-la a representar al 
mes de juny a La Unió | LG

> Tea345 estrena ‘Arsénico por compasión’
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El 12 de maig surt al mercat 
el cinquè disc de La Pegatina 
‘Revulsiu’, que ha estat gravat 
amb l’ajuda de Marc Parrot i 
compta amb col·laboracions 
d’artistes com els madrilenys 
Ska-P, el raper Rayden, el grup 
de punk-folk mongol Hanggai, 
els agitadors bosnis Dubioza 
Kolektiv, l’orquestra japone-
sa Turtle Island, els argentins 
Onda Vaga, els catalans Oques 
Grasses, el sevillà Capitán Co-
barde i la cantant de rap canà-
ria Ms Maiko. 

Gira. La banda va començar al 
Festival Viña Rock (Albacete) 
una gira que els portarà durant 
per Catalunya i tot l’estat espa-
nyol, a més d’Holanda, França 
i Mèxic. El grup té previst fer 
tres concerts exclusius per als 
compradors del disc a la Sala 
Joy Eslava de Madrid (14 de 
maig), la Salamandra de l’Hos-
pitalet (15 de maig) i la Stage 
Live de Bilbao (22 de maig).

Laura Grau | Redacció

MÚSICA

La Pegatina publica el seu cinquè 
treball discogràfi c titulat ‘Revulsiu’
La nova gira els durà per tot l’estat espanyol i a països com Holanda, França i Mèxic

Els set membres del grup montcadenc La Pegatina, que té el seu local a Mas Rampinyo
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Saida Ghazouavi, d’origen mar-
roquí, porta 11 anys vivint a 
Montcada on han nascut els seus 
dos fi lls, que parlen perfectament 
el català. Ella l’està aprenent als 
cursos del SLC per poder ajudar-
los a fer els deures i sentir-se més 
arrelada a Catalunya. La seva 
parella lingüística és una jove 
montcadenca, Gina Sabaté, que 
ja ha fet de voluntària en diverses 
ocasions, amb un balanç personal 

molt positiu. Les dues formen una 
de les 13 parelles lingüístiques 
que es van constituir el 28 d’abril 
al Cafè Colon de l’Abi, en un acte 
que va comptar amb la presència 
del dinamitzador lingüístic de 
Sabadell, David Vila i Ros, que 
parlar sobre el seu llibre de contes 
breus ‘Verba non facta’. Alumnes 
i voluntaris van llegir alguns re-
lats i van visio nar un vídeo sobre 
l’experièn cia de Montserrat Na-
valpotro com a voluntària.

VOLUNTARIAT PER LA LLENGUA

Es formen tretze noves 
parelles lingüístiques
L’escriptor David Vila i Ros va apadrinar l’acte, fet a l’Abi

Laura Grau | Montcada

Saida Ghazouavi i Gina Sabaté integren una de les noves parelles lingüístiques del SLC
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Amb motiu del Dia de la Dansa, 
la Regidoria de Cultura i Pa-
trimoni proposa un espectacle 
novedós al Teatre Municipal el 
16 de maig (22h), que combina 
dansa i humor. ‘From lost to the 
river’ és la nova proposa de la 
companyia XeviXaviXou –ex-
components de Chicos Mam-
bo–, que planteja la història de 
dos personatges que competei-
xen per arribar al mateix destí. 
“És una obra entretinguda, 
amb escenes divertides on 
passen mil històries”, explica 
un dels actors, Xavi Estrada. 

Festival. L’altre acte destacat és el 
festival, que tindrà lloc el dia 9 a 
la plaça Joanot Martorell (17h) 
i comptarà amb la participació 
de 850 ballarins de 18 escoles 
i entitats locals. “Aquesta cita 
ens permet constatar la gran 
afi ció a la dansa que hi ha al 
municipi”, ha manifestat el re-
gidor de Cultura i Patrimoni, 
Daniel Moly.

Laura Grau | Redacció

TEATRE MUNICIPAL

La Biblioteca Elisenda organitza els tallers Bibliojove per difondre les no-
ves tecnologies i les darreres tendències en el món del còmic. La primera 
proposta és un taller sobre música digital, que consta de dues sessions, 
els dies 14 i 21 de maig, de 17 a 20h, a càrrec del músic, productor i 
compositor, Abel Jazz. El taller de còmic es farà el dia 26 de maig, de 18 a 
19.30h, amb Josep Aragón, conegut com ‘Magí el Mag’, creador del blog 
‘Maginoteca’, que parlarà sobre títols i autors d’aquest gènere. Les dues 
activitats es faran a la Biblioteca Elisenda i són gratuïtes. Cal fer inscripció 
prèvia per participar-hi, trucant al telèfon 934 925 959 | LR
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El grup de competició infantil de l’escola Cirqs Dance Studio, conegut 
com Essencial Kid’s, ha quedat en segon lloc al Campionat de hip hop 
Vila de Moià, celebrat el 26 d’abril. Les montcadenques van quedar a 
només mig punt de diferència de la primera posició. El conjunt, format 
per nenes d’entre 8 i 11 anys, ja va guanyar aquest certamen l’any 
passat. Amb aquest nou guardó, ja són cinc els títols que ha assolit des 
que es va constituir, al novembre de 2013 | LG

> Cirqs Dance Studio, 2a al Campionat de Moià

> Tallers de música digital i còmic a l’Elisenda
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El teixit teatral va retre un homenatge a l’escriptora Elisa Riera, que 
recentment ha complert 70 anys, amb un espectacle sorpresa que es 
va fer al Kursaal el 18 d’abril. Mentre cada grup escenifi cava un dels 
seus poemes, l’artista Alberto Mínguez (a la foto, amb Riera) va pintar 
en temps real un quadre que, al fi nal, se li va lliurar a l’escriptora. L’ac-
te estava inclós en el programa del Poeticae com una falsa estrena de 
Dèria, un dels grups que va participar a l’homenatge juntament amb 
Teatrac, Tea345, Teatroia’t, el grup de La Salle Montcada, l’Aula de 
Teatre de Montcada, Els Titelles i Sayuc | LG

> Els grups de teatre homenatgen Elisa Riera

Fins al 9 de maig es pot visitar a la Casa de la Vila una exposició de 
l’Associació de Puntaires de Montcada Centre, formada per obres fetes 
amb fi l i altres materials tèxtils. La mostra es va inaugurar el 27 d’abril 
amb la presència del regidor de Cultura i Patrimoni, Daniel Moly (CiU), 
que va felicitar les participants per la seva traça i la fi nesa de les seves 
creacions | LR

> Les puntaires exposen a la Casa de la Vila

XeviXaviXou combina la dansa amb 
l’humor a ‘From lost to the river’
L’obra s’inclou dins dels actes del Dia de la Dansa, que viurà el seu festival el dia 9

Xavi Estrada i Xavi Dorca, en una de les escenes de l’espectacle ‘From lost to the river’
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LES MALESES

Una exposició donarà a conèixer els 
rituals d’abandonament del poblat
El Museu Municipal estrenarà una recreació fi lmada de les cerimònies dels ibers
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‘Or i foc, la darrera ofrena a Les 
Maleses’ és el títol de la mostra 
que inaugura el Museu Munici-
pal el 14 de maig a la sala d’ex-
posicions de la Casa de la Vila 
(19.30h). La mostra té com a ob-
jectiu donar a conèixer els resul-
tats de les últimes intervencions 
arqueològiques, que van treure a 
la llum restes dels rituals públics 
i privats previs a l’abandonament 
del poblat, datat a fi nal del segle 
III a.C. Entre el material expo-
sat destaquen ofrenes d’excepció, 
com l’arracada d’or que portava 
el cabdill del poblat  durant la 
cerimònia. 

Recreació. L’aspecte més nove-
dós és un audiovisual que recrea 
aquests rituals d’abandonament i 
que va ser enregistrat al jaciment 
ibèric el passat 11 d’abril, amb 
l’assessorament de l’equip d’Iber-
calafell. El treball compta amb 
la participació de col·laboradors 
habituals, voluntaris de l’Associ-
ació Amics del Museu i alumnes 

de l’INS Montserrat Miró. La 
mostra proposa un servei de vi-
sites didàctiques per als centres 
educatius, entitats o grups que 
desitgin concertar-lo al teléfon 
del museu (935 651 122) o al 
mail museumunicipal@montcada.
org. Durant la Festa Major, el 31 
de maig, tindrà lloc una visita 
guiada a l’exposició a carrec de 
la directora de les excavacions 
Mercedes Durán. D’altra banda, 

el Ple d’abril va aprovar l’expro-
piació de la fi nca de Montcada 
on es troba la jaciment ibèric Les 
Maleses. La parcel·la, de 12.700 
m2, passarà de ser parc forestal 
a zona d’equipaments culturals  
municipals. “Això evitarà haver 
de demanar permís als propie-
taris cada vegada que fem una 
intervenció arqueològica”, ha 
explicat el regidor de Cultura i 
Patrimoni, Daniel Moly (CiU).

Laura Grau | Montcada

Un dels moments del rodatge del documental sobre el ritual d’abandonament del poblat ibèric

Recta fi nal per 
a l’aprovació 
del catàleg del 
patrimoni
El Pla Especial Urbanístic de 
Protecció i Catàleg de Patrimoni 
de Montcada i Reixac romandrà 
exposat durant un mes al públic 
després que el Ple d’abril en do-
nés compte.  “Es tracta d’un 
document imprescindible per 
protegir el nostre patrimoni”, 
va manifestar el regidor de Cul-
tura i Patrimoni, Daniel Moly 
(CiU). El catàleg inclou un to-
tal de 117 béns, una desena més 
que a l’inventari anterior –ela-
borat al 2001–, entre els quals hi 
ha elements arqueo lògics i una 
novetat, la presència dels carrers 
Major i Barcelona, vials on a 
partir d’ara caldrà sol·licitar un 
informe patrimonial abans de 
fer-hi cap actuació. 

Novetats. El projecte l’han redac-
tat conjuntament els tècnics mu-
nicipals i el Servei de Patrimoni 
Arquitectònic local de la Diputa-
ció. El document inclou 16 ele-
ments naturals com el Turó i 
la llera del Besòs, i 9 elements 
patrimonials ambientals i pai-
satgístics, com les fonts naturals 
o el mirador de Reixac | LG

La Font Pudenta 
recupera la seva 
festa major els 
dies 15, 16 i 17
L’AV de Font Pudenta-Mutanye-
ta ha decidit recuperar la festa 
major del barri, que va desa-
parèixer fa més de 15 anys. El 
programa tindrà lloc els dies 15, 
16 i 17 de maig i el parc infantil 
del polígon de la Ferreria serà 
l’escenari de la majoria de les ac-
tivitats. La festa arrencarà el dia 
15 amb un sopar popular i una 
discoteca mòbil (20h). El dia 16, 
destaca l’actuació del grup de 
batucada de Can Sant Joan, una 
sessió d’infl ables i  jocs infantils 
–que recuperarà el joc tradicio-
nal de la granota– i un espectacle 
de pallassos. Al vespre actuarà 
un grup de sevillanes i tornarà 
la discoteca mòbil (0h). 
La matinal de diumenge arrenca-
rà a les 10h amb una batucada i 
una trobada castellera –al carrer 
Quarters. També està prevista 
l’actuació de la Colla de Gegants 
i els Capgrossos de Montcada i 
una sessió de puntaires. Durant 
els tres dies hi haurà servei de 
bar i els carrers es decoraran 
amb fl ors de paper confecciona-
des per dones del barri, tal com 
es feia antigament | LG
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HANDBOL
El sènior A masculí del CH La Salle 
fa història i aconsegueix la tercera 
posició a la Primera Estatal.

1a qui

Salle 
rcera 

ATLETISME

Carlos Cera venç a la Montescatano i repeteix 
el títol de campió de Catalunya de muntanya 
Un total de 625 atletes va participar a les tres curses que la JAM va organitzar el 26 d’abril a la Serralada de Marina

Carlos Cera va tornar a guanyar 
el 26 d’abril la prova de 9,5 qui-
lòmetres de la Montescatano i 
va reeditar el títol de campió de 
Catalunya de muntanya que ja 
va aconseguir l’any passat. Cera, 
de la Joventut Atlètica Sabadell 
(JAS), va demostrar una gran 
superioritat i, amb un temps de 
34 minuts i 8 segons, va supe-
rar Alberto Ramírez (JAS) i Ri-
card Fernández (CA Laietania).  
“Guanyar el campionat de 
Catalunya a casa era un dels 
objectius d’aquesta tempora-
da. Em fa molta il·lusió i m’he 
alliberat de la pressió dels dies 
previs. Sabia que estava en un 
bon moment de forma i jo ma-
teix m’exigia tornar a guanyar 
aquest títol contra atletes de 
gran nivell”, va dir Carlos Cera, 
qui reconeixia estar sorprès per 
la seva gran marca.
A la categoria femenina, Sílvia 
Gironès (Cornellà Athletic), amb 
un temps de 46:29, es va procla-
mar campiona de Catalunya per 
davant de Laura Fernández (PF 
Badalona) i María José Gajete 
(CA Sant Boi). Blanca Gómez 
i Daniel Domènech van ser els 
dos primers atletes locals.
La IIIa Montescatano, organitza-
da a la Serralada de Marina per 
la Joventut Atlètica Montcada en 
col·laboració amb l’Institut Mu-
nicipal d’Esports i Lleure (IME), 

va ser tot un èxit de participació 
amb la presència de 625 atletes  
–113 més que l’any passat– que 
es van repartir en tres curses. Al 
marge de la prova de 9,5 quilò-
metres, es van disputar també 
la clàssica (15,9) i la llarga (21), 
novetat d’aquesta edició. Xavier 
Serra i Eva Pupim van guanyar 
la prova dels 15,9 quilòmetres on 
Francisco Javier Baeza i Patricia 
Torres van ser els primers locals. 
La cursa de 21 quilòmetres va 
ser per a Christian Fernández i 
Rubén Bona, companys del Trail 
Tarraco que van creuar junts la 
línia de meta per davant de Dani-
el Moreno (UltraJam). A la cate-
goria femenina, Sonia Peña (CA 
Nou Barris) va ser la més ràpida 
mentre que Ruben Valls va ser el 
primer atleta local. 

Sense incidents. El president de la 
JAM, Ildefons Teruel, es felicitava 
per la manca d’incidents durant 
el recorregut i no podia amagar 
la seva satisfacció per la quanti-
tats de participants: “Ha estat 
un èxit total i hem superat les 
previsions d’inscripcions. Els 
organitzadors i els atletes es-
tem molt satisfets”. De cara a la 
propera edició, Teruel ha avançat 
que el club intentarà que la Mon-
tescatano formi part del circuit de 
curses de muntanya de la Fede-
ració d’Entitats Excursionistes de 
Catalunya (FEEC).

Rafa Jiménez | Montcada
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Els regidors Judith Mojeda i Marc Rodríguez, tots dos del PSC, i el president de la JAM, Ilde Teruel, van entregar els premis als guanyadors de la cursa

Sílvia Gironès, la nova campiona de Catalunya de muntanya, en el moment de la seva arribada Cera, a punt de creuar la línia de meta
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TAMBÉ ha estat NOTÍCIA....
El CD Montcada, que va donar la sorpresa derrotant un dels 
líders del seu grup, l’EC Granollers (3-1), a la 29a jornada del 
grup 1r de Primera Catalana, va perdre l’ultim partit disputat al 
camp del FC Girona B (4-1). 

El sènior femení de l’EF Montcada va golejar l’AE La Salle Pre-
mià (6-1) i manté opcions d’acabar la lliga a la tercera posició 
del grup 3r de Primera Catalana. 

L’UE Sant Joan-Atlètic va guanyar al camp de l’UD Catalana 
(0-1) i encadena cinc victòries seguides al grup 2n de Segona 
Catalana que encara li permeten somniar amb la promoció 
d’ascens. 

L’UD Santa María, que va guanyar el seu últim partit al camp 
del Celtic Les Franqueses (0-3), acumula sis jornades sense 
perdre i és cinquè amb 53 punts al grup 9è de 4a Catalana.

El sènior masculí del CH La  
Salle ha fi nalitzat la lliga a la 
tercera posició del grup D de 
la Primera Estatal gràcies a la 
seva victòria a l’última jornada 
al pavelló Miquel Poblet contra 
l’OAR Gràcia (36-33). Aquest 
triomf, afegit a la derrota del 
Joventut Handbol Mataró a 
la pista de l’H. Gavà (34-30), 
permet que l’equip de Jaume 
Puig acabi la lliga invicte com a 
local i en una històrica tercera 
posició, amb 47 punts i un ba-
lanç de 21 victòries, 5 empats 
i 4 derrotes. El tècnic Jaume 
Puig, que encara no vol parlar 
de la seva continuïtat a la ban-
queta, no pot amagar la seva 
alegria per aquest gran èxit: 
“Més que a nivell personal, 

aquest tercer lloc em satisfà 
per l’equip. Aquests jugadors 
són molt bons. El canvi que 
han fet aquesta temporada és 
que s’ho han cregut i ho han 
demostrat sobre la pista”. El 

partit contra l’OAR Gràcia va 
ser l’últim de la temporada per 
als lassal·lians que han decidit 
no disputar la Copa Catalana 
després d’un any molt exigent 
físicament. 

HANDBOL. PRIMERA ESTATAL

Els lassal·lians van aprofi tar la derrota del Mataró a la pista del Gavà a l’última jornada

Rafa Jiménez | Pla d’en Coll

El CH La Salle fi nalitza la lliga 
en una històrica tercera posició

El tècnic del CD Montcada B lluita per pujar a 3a Catalana

‘A la promoció d’ascens 
haurem de tenir el cap fred’

Miguel Ángel Romero va ser ju-
gador del CD Montcada durant 
la primera temporada del club a 
1a Catalana. Posteriorment, va ser 
fi sioterapeuta del primer equip i 
aquest estiu va assumir la direcció 
del sènior B verd amb l’objectiu de 
lluitar per pujar a Tercera Catala-
na. A manca de dues jornades per 
al fi nal de la lliga, l’equip és segon 
del grup 8è de Quarta Catalana 
i està matemàticament classifi cat 
per disputar la promoció. A la 28a 
jornada, el CD Montcada B tenia 
l’oportunitat d’assolir la primera 
posició i guanyar la lliga, però va 
perdre contra líder, l’AF Veterans 
Catalunya (1-2), a l’estadi de la Fer-
reria. Ara tindrà una segona opor-
tunitat per pujar amb la  promoció 
o, de forma directa, si aconsegueix 
ser el millor segon de tots els grups 
barcelonins. 

L’ascens encara és possible, però 
suposo que el vestuari està dece-
but per no haver pogut assolir la 
primera posició, no? 
Sí. Teníem molta il·lusió, però el ri-
val ha estat millor a la segona part 
i tampoc vull dramatitzar aquesta 
derrota. L’AF Veterans Catalunya 
ha estat el líder durant tota la tem-
porada i també es jugava molt en 
aquest partit.

Aquesta derrota trenca amb una 
ratxa de 12 victòries seguides.
Gairebé hem estat una volta gua-
nyant. Ens hem de quedar amb 
això, amb la bona feina feta. Encara
podem lluitar per pujar, ja sigui 
amb la promoció o directament si 
som el millor segon. 
Com veus les possibilitats del teu 
equip a la promoció d’ascens?
En aquest moment tan decisiu de 
la temporada, donarà igual el rival 
que ens toqui perquè tots ens hem 
guanyat el dret a disputar la pro-
moció. Serà vital tenir el cap fred 
i saber com jugar els dos partits. 
Esperem que l’afi ció ens ajudi en el 
que jugarem a casa | RJ

R
AF

A 
JI

M
ÉN

EZ

FIL DIRECTE AMB...    M.A. ROMERO (CD MONTCADA B)

Va superar l’Hospitalet (4-2) i disputarà la fi nal a quatre contra un equip de 1a Divisió

Èxit del Broncesval a la Copa Catalunya

El Broncesval disputarà per pri-
mera vegada la fi nal a quatre 
de la Copa Catalunya després 
de superar el 30 d’abril l’AE 
Bellsport Hospitalet (4-2) als 
quarts de fi nal. Xexi –foto–, amb 
tres gols, va ser un dels grans 
protagonistes del partit que es 
va viure amb molt ambient a les 
grades. El club demanarà poder 
organitzar la fi nal a quatre que 
es jugarà al setembre. El rival de 
l’equip de Javi Ruiz a les semi-
fi nals serà el FC Barcelona o el 
Marfi l Santa Coloma, tots dos de 
1a Divisió | RJ R
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EN FORMA

Un grup de jugadors del primer equip del CH La Salle assenyalen amb els dits la tercera posició fi nal
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M. Ángel Romero, tècnic del CD Montcada B

Sandra de la Cruz (EF Montcada)
EL SELFIE

Sandra de la Cruz, de 23 anys, és veïna de Can Sant Joan i es va afi cio-
nar al futbol des de ben petita. Jugava en equips mixtes a la Penya Bar-
celonista del barri i als 10 anys va fi txar pel RCDE Espanyol. Allà va jugar 
en tots els seus equips fi ns arribar a la categoria Nacional. Es va quedar 
a les portes de la Superlliga i, cansada del futbol, es va retirar fa dos anys. 
A l’estiu va acceptar la proposta d’Antonio Moya, tècnic de l’EF Montca-
da, per tornar a jugar. Diu que no se’n penedeix i, acostumada al mig del 
camp, confesa que li agrada el seu nou paper com a davantera | RJ
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Un total de 90 arquers i tiradors va participar en el XXVè Campionat 
Europeu de Tir amb Arc i Propulsor Prehistòric que va organitzar 
el Club Català de Tir amb Arc Can Piqué a les seves instal·lacions 
els dies 2 i 3 de maig. Els participants, que havien de competir 
amb arcs i fl etxes fabricats amb material prehistòric, provenien 
de diferents punts de la geografi a espanyola i europea. “Ha estat 
una experiència molt positiva i ara cal valorar si ho tornem a 
organitzar i quins aspectes s’han de modifi car i millorar”, ha dit
Ismael Hernández, un dels participants i promotors de la celebra-
ció d’aquest torneig | RJ

.....Minut i resultat....................................
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TIR AMB ARC
Una norantena de 
tiradors participa al 
Campionat Europeu 
amb arc prehistòric

TAMBÉ ha estat NOTÍCIA....
Ernesto Romero, de l’equip Nutrisport-Maes, 
va completar en 10 hores i 12 minuts els 63 
quilòmetres de la cursa Pels Camins dels 
Matxos que es va disputar el 19 d’abril.

El Centre Excursionista El Cim organitza el 9 
de maig la XXXIa Marxa a Peu a Montserrat. 
La concentració dels participants es farà a 
les 18h, al col·legi La Salle.  

L’equip júnior de l’AEE Montserrat Miró va 
perdre el 19 d’abril la fi nal de la Copa Catala-
na de korfbal contra el PKC (27-17).

La cloenda dels Jocs Escolars es farà el 22 de 
maig davant del pavelló Miquel Poblet (17h). 

Més informació a 

Bon paper del Roller Can Cuiàs a dues proves
Una delegació de nou corredors de l’equip de patinatge de velo-
citat del Roller Can Cuiàs va viatjar el 25 d’abril fi ns a la provín-
cia de Castelló per participar a la ‘30 K Vila-real’, destacant la se-
gona posició aconseguida per ‘Bitxo’ Gómez a la categoria sènior 
absoluta femenina. Un dia després, un total de 42 membres dels 
equips sènior i infantil va anar a Montmeló –foto– per participar a 
la ‘Mulla’t i Corre’, una competició benèfi ca a favor de la lluita con-
tra l’Esclerosi Múltiple. El club local va aconseguir sis medalles | RJ 
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Grans resultats de l’equip de Wu Shu 
del CT Reixac al Campionat de Catalunya

L’equip de Wu Shu del Club de Tennis i Pàdel Reixac va acon-
seguir uns grans resultats al Campionat de Catalunya que es 
va disputar el 26 d’abril a Badia del Vallès. Es van proclamar 
campions de Catalunya i van guanyar també una medalla de 
plata: Gerard Garrido (Shuai Jiao i Sanda, 90 kg), Joel Navarro 
(Sanda i Shuai Jiao, 75 kg), Edgar Gómez (Shuai Jiao i Sanda, 
75kg) i Chelo Narejo (Shuai Jiao i Sanda Open, 60 kg). El club 
montcadenc va obtenir tres podis més. Van ser plata Carlos 
Benito (Shuai Jiao, 90 kg) i Marta Cachinero (Shuai Jiao, 60 
kg). Aquesta última també va ser bronze en Mà buida | RJ 
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El sènior A femení de l’UB 
MIR trenca una ratxa negativa
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El sènior A femení de l’UB MIR va superar 
el CN Sabadell B (54-51) a la 28a jornada 
del grup 6è de la Tercera Categoria del Cam-
pionat Territorial de Barcelona, trencant una 
ratxa negativa de quatre derrotes consecuti-
ves. A manca de dues jornades per al fi nal 
de la lliga, i amb alguns partits pendents 
de disputar que li poden fer millorar la seva 
classifi cació, l’equip que dirigeix Óscar Sala 
ocupa l’onzena posició, amb 37 punts i 
un balanç de 12 victòries i 13 derrotes | RJ

Miguel Muñoz guanya el III 
Open Internacional Blitz
Miguel Muñoz, Gran Mestre del Club 
Terrassa, va guanyar el III Open In-
ternacional Blitz que la Unió Escacs 
Montcada va organitzar l’1 de maig. 
La competició, que es va disputar en 
11 rondes al pavelló Miquel Poblet, 
va comptar amb la participació de 92 
escaquistes. Muñoz va ser el primer 
per davant de Robert Aloma (BCN 
Uga) i Julio Hernando (Cerdanyola) | RJ

ESCACS
Nova edició de la Bicicletada 
per la llera del Besòs
La XIIIa Bicicletada pel Besòs-Deca-
bike, organitzada pel Consorci per a 
la Defensa de la Conca del Besòs, tin-
drà lloc el 17 de maig i unirà les loca-
litats de Granollers, amb sortida a les 
9.30h, i Sant Adrià del Besòs. Cal ins-
cripció prèvia i el punt d’incorporació 
a Montcada i Reixac serà a l’accés 
del Parking 2000, a 15 quilòme-
tres de la sortida, a les 10.30h | RJ
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.....Viu l’Esport................

El cadet B del CD Montcada 
va guanyar el derbi contra l’EF 
Montcada B (1-3) que es va dis-
putar el 2 de maig a l’estadi de 
la Ferrreria corresponent a la 26a 
jornada del grup 30è de Segona 
Divisió. Abans d’aquest derbi, 
l’aleví D de l’EF Montcada va 
derrotar el C del CD Montcada 
per 4-9 a la 26a jornada del grup 
38è de Tercera Divisió.

Instància. Un grup de pares i ma-
res vinculats al CD Montcada va 
entrar per registre a l’Ajuntament 
un escrit amb 450 signatures  pre-
guntant al govern quina solució 
donarà al repartiment dels espais 
d’entrenaments. L’IME va res-
pondre recordant la vigència del 
decret d’octubre de 2014 que es-
tableix el conveni existent amb el 
club i que recull l’assignació d’es-
pais i horaris per entrenar | RJ

FUTBOL

Repartiment de victòries en els últims 
dos derbis de futbol de la temporada
El cadet B del CD Montcada i l’aleví D de l’EF Montcada van guanyar els seus partits

Rafa Jiménez | La Ferreria
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Paula Orenes, jugadora de 16 
anys del Bàsquet Femení Sant 
Adrià, ha guanyat amb el seu 
equip el Campionat de Cata-
lunya Júnior després d’acon-
seguir dues victòries a la fi nal 
a quatre que es va disputar el 
18 i 19 d’abril a Girona. A la 
semifi nal, el CB Sant Adrià va 
superar l’Uni Girona per no-
més un punt (65-64) i va der-
rotar a la fi nal el Santfeliuenc 
per un clar 74-53. La jugadora 
montcadenca repeteix l’èxit de 
la temporada passada quan 
es va proclamar campiona de 
Catalunya en categoria cadet. 
Després del triomf a Girona, el 
CB Sant Adrià intentarà fer un 

bon paper al Campionat d’Es-
panya de la categoria que es 
disputarà entre el 10 i el 16 de 
maig, a Guadalajara | RJ

Va guanyar el títol amb el seu equip, el CB Sant Adrià

BÀSQUET

Paula Orenes, campiona 
de Catalunya júnior 

Paula Orenes, amb el seu títol de campiona 

Sara Barranco, del Club Tennis 
Reixac, va guanyar el 25 d’abril 
el Torneig Júnior Femení que 
va organitzar l’Atlètic Terrassa 
Hockey Club i que és puntuable 
per al rànquing nacional. Sara 
va derrotar Alba Salinas (At. 
Terrassa) a la fi nal (6-2 i 6-1) | RJ

Èxit de Sara 
Barranco a 
Terrassa

TENNISESCACS

Quim Martín, campió 
de Catalunya S-12 

Quim Martín, del Club d’Es-
cacs Ripollet, es va proclamar 
campió de Catalunya després de 
guanyar la fase fi nal de la Lliga 
Catalana S-12 per equips que 
es va disputar el 18 i 19 d’abril 
a Barcelona. Quim, vigent cam-
pió comarcal S-12, va jugar de 
primer tauler guanyant totes les 
partides contra Llinars, Sta Eu-
gènia de Girona i Vilafranca. 
En aquesta Lliga Catalana per 
equips també va participar la 
montcadenca Anaïs García, del 
Club Peona i Peó, que va tenir 
una destacada actuació al Cam-
pionat de Catalunya que es va 

disputar a l’Ametlla de Mar en-
tre el 28 de març i el 3 d’abril i on 
va fi nalitzar a la quarta posició, 
sent la primera noia | RJ

Va guanyar la Lliga Catalana amb el seu club, el CE Ripollet 

Quim Martín, amb la copa de campió

CAMPIONS

Ple de victòries per al cadet B de l’UB MIR 
A manca de dues jornades per al fi nal de la lliga, el cadet B de l’UB 
MIR ja és matemàticament campió del grup 4t del nivell B-2 després 
del triomf a la 12a jornada contra el CB Santa Coloma B (67-55). 
L’equip de Lorena Bascón encara no ha perdut aquesta temporada i 
ha guanyat 24 partits: 12 en aquest nivell i 10 en la fase prèvia, al C.
“Es tracta d’un equip de primer any que ha fet una gran fei-
na perquè és complicat que un grup d’adolescents mantingui 
la constància durant tota una temporada”, comenta Bascón | RJ  

El benjamí A de l’FSM només ha perdut un punt

L’equip benjamí A de l’FS Montcada s’ha proclamat cam-
pió de lliga al grup 7è després de sumar 52 punts en 18 jor-
nades, amb 17 victòries, un empat i cap derrota. A més, l’equip 
de Pepe Cervero ha tingut la millor defensa i el segon millor atac 
del grup. Un cop acabada la lliga, el benjamí A afrontarà el 9 de 
maig la primera eliminatòria de la fase prèvia del Campionat de 
Catalunya contra el CF Esparreguera. A la Copa, els nois de Cer-
vero van caure als quarts de fi nal contra el CN Caldes (2-8) | RJ

3x3 de bàsquet a 
Mas Rampinyo
Uns 190 participants, dis-
tribuïts en una quarantena 
d’equips, van participar el 
26 d’abril al 3x3 de bàsquet 
que l’UB MIR va organitzar 
durant la Festa Major de Mas 
Rampinyo. També es va fer un 
concurs de triples que va ser 
guanyat per Joan Sisó, jugador 
del sènior A del club blau | RJ
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El cadet B del CD Montcada segueix segon, tot i que ja no pot ser campió i té complicat poder pujar
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Sara amb el seu entrenador, Edu Grosso
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Al derbi d’alevins, que va acabar amb victòria del D vermell, es van poder veure un total de 13 gols



Carlos Angulo-Preckler
Explorador antàrtic. Amb 35 anys i llicenciat en Geografi a i Ciències del mar, és una de les 
poques persones del món que s’ha submergit a les inhòspites aigües antàrtiques a la recerca 
dels secrets que amaga aquest misteriós continent. Ho ha fet com a membre de les dues últimes 
missions científi ques del projecte Antiquim II, que té com a objectiu estudiar l’ecologia química 
dels invertebrats marins que habiten al fons del mar de l’Antàrtida i el seu potencial farmacològic. 
L’equip d’investigadors utilitza la base militar espanyola Gabriel de Castilla, situada a l’illa Decepció 
–a les illes Shetland del Sud. Les campanyes es fan a l’estiu, quan les temperatures no són tan 
extremes, i duren dos mesos i mig, un temps que s’aprofi ta al màxim per treure mostres del mar i 
fer experiments. A l’espera de participar en una nova expedició científi ca, Angulo, que viu a la Font 
Pudenta des de fa tres anys, prepara la seva tesi doctoral.

“L’Antàrtida té un gran 
potencial d’investigació”

Quin tema ha escollit per a la seva 
tesi doctoral?
La descripció dels ecosistemes dels 
invertebrats que viuen al fons del 
mar a l’illa Decepció. L’espècie més 
abundant són els equinoderms, 
com els eriçons, les estrelles i les 
ofi ures (similars a les estrelles). 
S’hi poden trobar autèntiques 
praderes de milers d’exemplars 
d’aquests animals. També analitzo 
els bacteris presents a l’aigua 
i els organismes que viuen als 
sediments, majoritàriament cucs.
Per què és tan interessant la 
investigació a l’Antàrtida?
Perquè és un territori verge amb un 
ecosistema singular a causa del seu 
aïllament. Aquestes condicions han 
fet possible que la fauna marina 
desenvolupi uns components 
quí    mics naturals amb diferents 
fi nalitats, ja sigui defensar-se dels 
depredadors o crear barreres 
pels bacteris. Això obre un gran 

potencial d’investigació en diferents 
camps, com el farmacològic. De fet, 
ja s’ha descrit l’activitat antitumoral 
de set molècules d’una espècie, 
amb la que s’ha generat una patent 
de l’empresa PharmaMar.
No correm el perill que aquest 
territori sigui objecte de la 
depredació humana?
No seria rendible per a cap 
companyia extraure les in gents 
quantitats d’exemplars neces sàries 
per produir un mínim d’aquestes 
substàncies naturals. La pràctica 
habitual és reproduir-les en 
labo  ratoris perquè és molt més 
econòmic. La principal amenaça 
per a l’Antàrtida és la recerca de 
petroli i altres fonts d’energia. Per 
evitar-ho, s’hauria de blindar millor 
el Tractat Antàrtic.
Què li va passar pel cap quan va 
trepitjar l’Antàrtida per primer cop?
Quan hi vius una temporada –i això 
que jo no hi he passat cap hivern–, 

t’adones de l’heroïcitat dels primers 
exploradors polars. Homes com 
Amundsen, Scott o Shackelton es 
van endinsar en aquestes terres 
inhòspites sense gps, ni equipació 
de Goretex, ni res que s’assembli 
als mitjans de què disposem ara. 
Eren exploradors en l’autèntic 

sentit de la paraula, disposats a 
deixar-se la vida per la ciència. La 
nostra generació no seria capaç de 
suportar aquelles condicions de 
vida. Tantes comoditats ens han 
tornat dèbils.
Submergir-se en aigües gèl·lides 
també té els seus perills.
És una operació molt controlada. 

Només baixem a 15 o 20 metres 
de profunditat i mai hi estem 
més de mitja hora. A sota del 
vestit sec, portem capes i capes 
de roba. Només passes fred a la 
cara, les mans i els peus. Sempre 
t’acompanyen dos militars que vi-
gi  len des de la barca. El protocol 
de seguretat estableix que si hi ha 
un foca leopard al gel, no podem 
capbussar-nos. Fa pocs anys un 
d’aquests animals va atacar una 
científi ca mentre estava a l’aigua.  
Què tal va ser la convivència amb 
els militars?
Al principi notes una mica de 
distància, però el contacte amb 
civils fa que els protocols militars 
es relaxin i, en pocs dies, èrem 
com una gran família. El millor de 
la base eren els àpats, amb cuiners 
professionals que feien plats de 
restaurant. També vam estar uns 
dies en una base militar xilena. Allà 
no vam menjar tan bé, però teníem 

un club de fans. Els soldats xilens, 
a diferència dels espanyols, sentien 
una gran curiositat per la nostra 
feina i venien tots els dies a veure 
què havíem tret de l’aigua i quins 
experiments fèiem. 
Hi havia temps per a l’oci a la base?
No gaire. Com tot el dia és de 
dia, estàs més actiu. Algunes 
jornades treballàvem fi ns a 15 
hores perquè havíem d’aprofi tar 
el temps al màxim. Només vam 
fer un parell d’excursions a una 
pingüinera, on hi havia més 
de 200.000 exemplars, i a una 
zona on abundaven el llop marí 
i l’elefant marí, l’animal més gros 
que he vist mai. 
Quina va ser l’experiència que més 
el va impressionar?
Bussejar al voltant d’un tros 
d’ice berg, que tenia una massa 
submergida de 20 metres i 3 
de superfície. És una sensació 
indescriptible.

“L’experiència més 
impressionant va ser 
bussejar al voltant 
d’un tros d’iceberg”

Oceanògraf

A títol personal
LAURA GRAU
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